
 

عباس سلیمی نمین :
ضرورت برپایی انتخابات رقابتی 

کلان نگری و سعه صدر است 
پژوهشــگر تاریــخ  معاصــر ایران 
و تحلیل گــر مســائل سیاســی  در 
خصــوص اشــارات رهبــر انقلاب 
دربــاره برپایی انتخابات پرشــور و 
رقابتی گفت: ایشان گفتند که باید 
یک انتخابات رقابتی داشته باشیم. 
علی القاعده انتخابات رقابتی یک 
پیش نیازهایی دارد. این پیش نیازها 
ضرورت کلان نگری و سعه صدر ...

جعفرزاده ایمن آبادی: 
دوران » صحیح است« گذشته
الان زمان اقدام و عمل است

نماینده پیشــین مجلس گفت: 
در حال حاضر ناراحتی مردم این 
است که وقتی رهبری موضوعی 
را مطرح می کند، هر سه قوه باید 
آب دست شــان اســت بگذارند 
زمیــن و آن صحبت هــا اجرایی 
شــود. نه آنکه سرشــان را تکان 
بدهند و بگویند صحیح است و 
رد شوند. دیگر دوران »صحیح ...

روزنامه
18 تیر ماه 1402  20 ذی الحجه1444   9 جولای 2023  شماره 5762  سال بیست و ششم  5000 تومان یکشنبه 

محمد صدرای رحیمی موحد نونهال آینده دار کاراته قم درادامه روند موفقیت های خود قهرمان کاراته نونهالان کشور درسبک 
شیتوریوشد.

 به گزارش ایمان ،درسی وچهارمین دوره مسابقات کاراته نونهالان کشورسبک شیتوریو روز جمعه 16 تیرماه با حضورنمایندگانی 
از تمام استانهای کشور درشهرستان شهریار برگزارشد. براساس این گزارش ، محمدصدرای رحیمی موحد قهرمان طلایی 
باشگاه استقلال قم دراین مسابقات توانست با شکست تمام حریفان خود به مقام قهرمانی و گردن آویز طلا دست یابد. این 
قهرمان نونهال آینده دار کاراته قم تاکنون موفق به کسب 5 عنوان قهرمانی در مسابقات استانی و دو عنوان قهرمانی درسبک 

شیتوریوایران شده است. محمد صدرای رحیمی موحد از شاگردان استادعلی خلیلی از اساتید برجسته کاراته قم  وایران ...

محمد صدرای رحیمی موحد درمسیر کاراته کای بزرگ قم؛
نونهال کاراته کای قمی قهرمان ایران شد

فرمانده هوانیروز ارتش :

رژه بالگردی هوانیروز ۱۹ تیر در قم
 برگزار می شود

ایران اعلام کرد که رژه هوایی و زمینی  فرمانده هوانیروز ارتش جمهوری اسلامی 
یگان های هوانیروز به مناسبت سالروز بیعت تاریخی هوانیروز با امام خمینی )ره( ۱۹ 

تیرماه در شهر قم برگزار می شود.
امیر سرتیپ خلبان یوسف قربانی روز شنبه در نشستی خبری با اشاره به واقعه ۱۹ 
تیر ۵۸ سالروز بیعت هوانیروز با امام خمینی )ره( در قم اظهار داشت: این رژه تاریخی 
اقدامی نمادین ارتش برای حمایت از انقلاب اسلامی بود که از آن به عنوان نقطه عطفی 
در تاریخ نیروهای مسلح یاد می شود. وی افزود: این رژه شامل رژه نیروهای زمینی و 
هوایی است که ۱۹ تیر در قم برگزار می شود.  وی با یادآوری اینکه در آن زمان مستشاران 
نظامی آمریکایی از کشور خارج شده بودند و ادعا می شد که با رفتن آنها هوانیروز زمین 
گیر می شود، افزود: این رژه زمانی انجام شد که منافقین و دشمنان به دنبال حذف 
انقلاب اسلامی بودند و حتی برخی ندای انحلال ارتش را سر می دادند. فرمانده هوانیروز 
ارتش با بیان اینکه در آن دوران کارکنان هوانیروز از حمایت امام راحل برخوردار شدند، 
ادامه داد: هوانیروز پاسخ این اعتماد را در دوران دفاع مقدس داد به طوری که در سه روز 
نخست جنگ تحمیلی ۴۰ تا ۵۰ تانک دشمن توسط هوانیروز منهدم شد و این نیرو بلایی 
بر سر لشکر صدام آورد که صدام گارد خود را وارد کرد. امیر سرتیپ قربانی ادامه داد: 
امام خمینی )ره(  پس از عملیات مرصاد، از ارتش قدردانی کردند و گفتند شما دل تمام 
مسلمانان را شاد و دشمنان را مایوس کردید زیرا هوانیروز نزدیک ۵ هزار نفر از منافقین را 
در تنگه چهارزبر از بین برد. وی با یادآوری اینکه هوانیروز در دوران جنگ ۳۷۰ شهید را 
تقدیم انقلاب اسلامی کرد، افزود: میزان آمادگی رزمی این نیرو ۶ درصد بالاتر از میانگین 

جهانی است.
ناوگان هوانیروز بزرگترین ناوگان غرب آسیاست 

امیر سرتیپ قربانی اظهار داشت: ناوگان هوانیروز بزرگترین ناوگان غرب آسیاست و برای 
تعمیر و نگهداری این ناوگان به گونه ای عمل کردیم که امروز قویترین ناوگان هوایی را در 
غرب آسیا را در اختیار داریم به طوری که هوانیروز می تواند در دو ساعت خود را از غربی 

ترین نقطه کشور به محل عملیات برساند.
 فرمانده هوانیروز ارتش با بیان اینکه با وجود تحریم ها، ۸۰۰ قطعه در ۸۰۰ هزار تیراژ 
قطعه در هوانیروز ساخته شده است، به تجهیزات در اختیار این نیرو اشاره کرد و اظهار 
داشت: موشک های دوربرد و نقطه زن در اختیار داریم و می توانیم در کمتر از ۳ ثانیه 

دشمن را نابود کنیم. 
وی با یادآوری اینکه ارتش توانسته است سامانه های دید در شب که منحصر به چند 
کشور است را بسازد و بالگردهای هوانیروز را به این سامانه ها مجهز کند، اظهار داشت: 
این نیرو توانسته است پرواز روی دریا و نیز پرواز در کوهستان و دشت را در زمان شب و در 
شرایط مختلف آب و هوایی با موفقیت انجام داده و اهداف را منهدم کند. این فرمانده 
ارتش با بیان اینکه موشک های جدید روی بالگردهای هوانیروز نصب شده اند، افزود: 
ما بالگردهای خود را در چهار سال اخیر به روز کرده و همه سامانه های مورد نیاز و به روز 
را روی بالگردها نصب کرده ایم. فرمانده هوانیروز ارتش از برنامه ۵ ساله تولید بالگرد خبر 
داد و گفت: طراحی بالگرد ملی انجام و قطعات آن ساخته شده است. برنامه و نیازی برای 

واردات بالگرد نداریم.

درحرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( برگزار شد ؛

اجتماع بزرگ فرزندان غدیر
در آستانه آغاز هفته گرامیداشت عفاف و حجاب، اجتماعی از بانوان ۱۲۰ کشور جهان 
با عنوان اجتماع فرزندان غدیرعصر روز شنبه ۱۷ تیرماه در شبستان امام خمینی )ره( حرم 

مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( برگزار شد.
علی اکبر زارعی مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم با اشاره به 
جشن های عید غدیر و همچنین آغاز هفته گرامیداشت عفاف و حجاب هدف از برگزاری 
این اجتماع را تکیه بر فعالیت های فرهنگی برای ترویج فرهنگ حجاب و عفاف در کشور 
دانست و گفت: این برنامه در راستای سایر برنامه های فرهنگی ویژه زائران و مجاوران حرم 

حضرت معصومه )س( ترتیب داده شده است.
وی افزود: در این اجتماع اتباعی از ۱۲۰ کشور و همچنین خانواده های شهدای مدافع 
حرم حضور دارند که برنامه با همکاری سایر نهاد ها از جمله تولیت آستان مقدس حضرت 

فاطمه معصومه )س( برگزار شد.
مداحی، اجرای سرود و سخنرانی از برنامه های این مراسم بود.

مدیر منطقه هفت شهرداری قم در گفت وگو با »ایمان«:

احداث خیابان استاد فقیهی 
مغایربا طرح تفصیلی و جامع است
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معاون اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:
پلمب »کبابی ارزان قیمت« بدلیل استفاده از مواد نامرغوب

8

8
امیرآبادی نماینده مردم قم:

شهرداری را نمی توان با دیگر دستگاه ها 
در خدمات به مردم مقایسه کرد

شهرداری ها را باید با گذشته خودشان یا دیگر شهرداری ها مقایسه کرد 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

افزایش مصرف برق در قم بیش از متوسط کشوری است

عکس: حمید عابدی

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: به جهت 
اینکه شهرداری یک سازمان درآمد هزینه بوده و باید پول را 
مستقیم از مردم گرفته و هزینه کند، نمی توانیم مانند سایر 

احمد  کنیم.  مقایسه  مردم  رضایت  در  ادارات  و  سازمان ها 
فناوری  سازمان  و  دو  منطقه  بازدید  در  فراهانی  امیرآبادی 
اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم اظهار داشت: بر اساس آن...

معاون دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم خبرداد:
اعزام ۸ هزار مبلّغ در ایام محرم

به نقاط مختلف کشور
معــاون فرهنگی و تبلیغی دفتر 
تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم 
از اعــزام ۸ هزار مبلّــغ در محرم 
امســال خبرداد. حجت الاسلام 
والمسلمین ســعید روستاآزاد در 
نشست خبری برنامه های تبلیغی 
ماه محــرم الحــرام که در ســالن 
جلسات مرکز همایش های غدیر 

برگزار شد، اظهار کرد: امسال ... 2 71

درحرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( برگزار شد ؛

اجتماع بزرگ فرزندان غدیر

سالروز ولادت باسعادت امام موسی ابن جعفر)ع( را تبریک می گوییم

مدیر منطقه هفت شهرداری قم در خصوص احداث خیابان 
این  احداث  با  مخالفتی  قم  گفت:شهرداری  استادفقیهی  
خیابان نداشته است ولی از آنجا که احداث این خیابان در 

طرف تفصیلی و جامع جدید شهر قم دیده نشده است دیگر 
امکان احداث این خیابان وجود ندارد ولی درصدد هستیم با 
اجرای طرح باز آفرینی  فضای مناسبی برای سکونت و رفت ...

1

در ستایش جشن ها
هم دینی، هم ملی

جشن عید غدیر با عنوان میهمانی ده کیلومتری عید 
غدیر در تهران با استقبال مردم برگزار شد. انتظاری هم جز 

این نبود چون حضرت علی )ع( برای ما ایرانیان مسلمان از جایگاهی ویژه برخوردار است.
   او را هم به عنوان مظهری برای جوانمردی و مروت و مردانگی می ستاییم و هم به عنوان الگوی 
عدالت و دادگری، و هم به عنوان نماد شجاعت و جنگاوری و هم مظهر سخنوری و نغزگویی و 
خردورزی. امام علی )ع( برای ما ایرانیان مسلمان نماد و مظهری از همه اینهاست. از این رو 
جشنی که با او گره خورده طبیعتاً گرامی داشته و گرم برگزار می شود.   جالب اینکه خبرنگار 
صداوسیما به گونه ای با هیجان می گفت مردم آمدند، مردم گل کاشتد، گویی از استقبال مردم 
تعجب کرده است و یا حضرت علی )ع( را به عنوان یکی از رویش ها و دستاوردهای مدیریت 
کشور به شیوه کنونی لحاظ کرده است! جالب تر آن که یک روحانی به خبرنگاری گفت »یک 
مقدار ترس داشتم از اینکه بیاییم کسی نباشه، جمعیت کم باشه، اما مردم سنگ تمام گذاشتند 
...« واقعاً شوکه شدم که مگر این )به قول خبرنگار( »آقاسید« چه ذهنیتی از قضاوت مردم و 
احساس مردم نسبت به حکومت دینی باید داشته باشد که باعث شود تصور کند حتی مردم 
در جشن مربوط به حضرت علی )ع( هم شرکت نکنند؟! در چرایی شکل گیری این ذهنیت 
نادرست نکته ها نهفته است که بماند.  به هرحال، این یک جشن دینی بود و نشان دهنده 
علاقه مردم به مولای متقیان، امام علی )ع( و نه مهر تاییدی بر عملکرد این دولت و آن دولت 
است و نه هیچ ربطی به امور دیگر دارد. چه بسا بسیاری از شرکت کنندگان با سیاست ها و 
جهت گیری هایی که منجر به این تحریم های فلج کننده و تضعیف تولید و تجارت و گسترش 
فقر شده است، مخالف باشند. عشق مردم به مولا علی )ع( عمیق تر و جدی تر از عملکرد این یا 
آن دولت است. ضمن این که مردم همیشه از جشن و شادی استقبال می کنند. طبیعت ایرانی 
به سوی آشتی و شادی است. متاسفانه مظاهر دینی طی سال ها از مظاهر شادی دور بوده 
است و چه خوب که به بهانه اعیاد دینی جشن و سرور و شادی را هم به خیابان ها بیاوریم. چرا 
که جشن های بزرگ خیابانی برای شادی عمومی و همبستگی اجتماعی ارزش مند است. با 
این حال، کاش در کنار جشن های دینی، جشن های ملی هم جدی گرفته شوند. مگر جز این 
است که ما هم مسلمان هستیم و هم ایرانی. پس چرا جشن های ملی را پرشور و سراسری برگزار 
نکنیم؟ برگزاری باشکوه و سراسری روز ملی دماوند چه آبی به آسیای* دشمن می ریزد؟! در 
جشن هایی برای ستایش آب و آفتاب و زندگی از چه می ترسیم؟ آنچه به عنوان »نگاه امنیتی« 
مطرح می شود ذاتاً پدیده منفی و بدی نیست. مساله این است که امنیت را چطور تعریف 
کنیم. حفظ امنیت این نیست که هیچ کس متفاوت نباشد. اتفاقاً امنیت در گرو به رسمیت 
شناختن گروه های متفاوت مشروع و صداهای مختلف دل سوز است. وقتی امروز به روشنی 
می بینیم سرویس های اطلاعاتی کشورهای رقیب به شدت از گروه های تجزیه طلب حمایت 
می کنند و آنها را به عنوان بخشی از اپوزیسیون در نظر گرفته اند، چه صدایی امنیت بخش تر از 
صدای عشق به ایران؛ و بزرگ داشت کوروش کبیر، بزرگ مردی که اول بار حکومتی یک پارچه 
در سراسر سرزمین ایران بنا نهاد؟ مردم ما همیشه دیوان حافظ و قران مجید را در سفره هفت 
سین داشته اند. هیچ تضادی واقعاً وجود ندارد بین گرامی داشت و عرض ارادت به مقام والای 
حضرت علی )ع( به عنوان پیشوای دینی و برپایی مراسمی برای گرامی داشت کوروش به عنوان 
بنیان گذار اولین حکومت سراسری در این سرزمین که طبق نظر علامه طباطبایی، همان کسی 
است که قرآن از او به عنوان حضرت ذوالقرنین یاد کرده است. اتفاقاً ممانعت از برگزاری این گونه 
مراسم و اعیاد ملی باعث افراط گرایی و ایجاد رویکرد دین ستیزی ذیل عنوان ملی گرایی شده 

است. جشن های دینی و جشن های ملی را باشکوه برگزار کنیم.
دکترای مدیریت رسانه ومدرس دانشگاه

مسئول حرکت های جهادی بسیج دانشجویی استان قم خبرداد:

اعزام گروه های جهادی دانشجویی
 به مناطق مختلف استان قم

از  مسئول حرکت های جهادی بسیج دانشجویی استان قم گفت: ۱۵ گروه جهادی 
دانشگاه های استان قم با شعار اردوی جهادی عهد خدمت به مناطق مختلف استان اعزام 

شدند.
محمدبیگدلی افزود: ۲۵۰ نفر از دانشجویان در قالب ۱۵ گروه جهادی در این طرح حاضر 
هستند و قرار است در قالب این طرح به شهرستان جعفریه قم و شهرستان زلزله زده خوی 

اعزام شوند. 
وی با اشاره به اینکه اعزام جهاد گران دانشجویی از ۱۷ تیرماه تا ۲۳ تیرماه است گفت: 
عمده فعالیت این دانشجویان در طرح های عمرانی، ساخت مسجد و خانه محروم، و اجرای 

طرح در خانه های بهداشت روستایی، و فعالیت های آموزشی، فرهنگی است.

6

امید جهانشاهی*

پایان تملکات پروژه فاز 5 عمار یاسر تا خیابان دورشهر
آخرین وضعیت طرح ساماندهی ضلع شرقی حرم مطهر

معاون فرهنگی و تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه 
علمیه قم از اعزام ۸ هزار مبلّغ در محرم امسال خبرداد.
در  روستاآزاد  سعید  والمسلمین  الاسلام  حجت 
نشست خبری برنامه های تبلیغی ماه محرم الحرام که 
در سالن جلسات مرکز همایش های غدیر برگزار شد، 
اظهار کرد: امسال چهل و چهارمین سالی است که 

دفتر تبلیغات برای محرم مبلغ اعزام می کند.
با عناوین ره توشه  اینکه سه بسته  به  با اشاره  وی 
محرم، تبلیغ و خانواده و تبلیغ و تقریب برای این ایام 
درنظر گرفته شده است، مطرح کرد: این عناوین در 
سایت معاونت قابل دسترسی است ولی طی روزهای 

آینده نسخه مکتوب آن نیز در دسترس خواهد بود.
معاون فرهنگی و تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه 
علمیه قم ادامه داد: در این بسته ها مطالبی از جمله 
معنویت از دیدگاه رهبری، عنایت امام حسین)ع( به 
عزاداران، توفیق همراهی ولی امر، حجاب در سیره 
انتخابات  در  مردم  مشارکت  راهبرد  بیت)ع(،  اهل 
نحوه  مدار،  ولایت  فرزند  تربیت  روش های  مجلس، 
همسر گزینی در سیره امام حسین)ع( و امام جواد)ع(، 

در  زنان  روش  نوجوانان،  نفس  به  اعتماد  افزایش 
عزاداری، بایسته های تبلیغ در مناطق مشترک با اهل 

سنت و ... بیان شده است.
نیز  هم اندیشی  اردوهای  برخی  اینکه  بیان  با  وی 
طرح  راستا  این  در  کرد:  عنوان  شد،  خواهد  برگزار 
از  پس  فراغت  اوقات  غنی سازی  و  تابستان  هجرت 
محرم به مدت ۴۰ روز در همان مناطق به تبلیغ تابستان 

خواهند پرداخت.
افزود:  آزاد  روستا  والمسلمین  الاسلام  حجت 
همچنین برای مبلغین فعال در حوزه جهان تبیین نیز 

یک اردوی یک روزه برگزار شده است.
حضور طلاب در محرم امسال پرشورتر

 خواهد بود 
وی با اشاره به برگزاری نشست های علمی و تخصصی 
پیش از ماه محرم به مدت سه روز، خاطرنشان کرد: 
در این نشست ها از ظرفیت اساتیدی ازجمله حجت 
قوه  اول  معاون  مصدق  محمد  والمسلمین  الاسلام 
رئیس  قمی  والمسلمین  الاسلام  حجت  قضائیه، 

سازمان تبلیغات اسلامی و ... بهره مند خواهیم شد.

معاون فرهنگی و تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه 
علمیه قم با بیان اینکه موضوعات مورد نیاز مبلغین در 
بسته های متعدد تهیه شده است، تصریح کرد: بیش از 
۱۳۰ هزار دقیقه مطالب آموزشی مورد نیاز مبلغین در 

موضوعات مختلف ضبط شده است.
وی اضافه کرد: تاکنون دو هزار و ۸۰۰ نفر از مبلغین 
در دوره های روانشناسی تبلیغ، ۱۵۰ نفر در دوره مقتل 
خوانی و ۲۸۰ نفر در دوره تربیت در عصر رسانه حضور 
پیدا کرده اند تا آموزش های مکمل ایام تبلیغ که نیاز 

محورهم هستند را کسب کنند.
حجت الاسلام والمسلمین روستاآزاد با اشاره به اینکه 
امسال برای ایام محرم ظرفیت اعزام ۸ هزار مبلغ وجود 
دارد، یادآور شد: تاکنون ۳ هزار نفر از مبلغین ثبت 
شده اند و ۵ هزار نفر نیز در دوره های گروهی در صف 

اعزام هستند.
فردی  اعزام های  در  داشت:  اظهار  پایان  در  وی 
در  مرسوم  فعالیت های  کنار  در  مبلغین  گروهی،  و 
مدارس، پارک ها، کمپ های ترک اعتیاد و ... نیز حضور 

پیدا کرده و به فعالیت های نوین خواهند پرداخت.

معاون دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم خبرداد:
اعزام ۸ هزار مبلّغ در ایام محرم به نقاط مختلف کشور

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: به جهت اینکه شهرداری یک 
سازمان درآمد هزینه بوده و باید پول را مستقیم از مردم گرفته و هزینه کند، نمی توانیم 

مانند سایر سازمان ها و ادارات در رضایت مردم مقایسه کنیم.
احمد امیرآبادی فراهانی در بازدید منطقه دو و سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات 
شهرداری قم اظهار داشت: بر اساس آن وظیفه نظارتی که بر عهده داریم و ناظر بر 
عملکرد شهرداری و شورای اسلامی شهر هستیم، لازم است هر از چند گاهی در 

مناطق شهری حضور یافته و عملکرد مدیران را بررسی کنیم.
وی با بیان اینکه به طورکلی اقدامات منطقه ۲ با توجه به وضعیتی که رصد شده 
بسیار خوب بوده و اقدامات قابل قبولی انجام شده که شایسته تقدیر است، افزود: 
در منطقه ۲، نقاطی وجود دارد که باید برای رفع آن تلاش بیشتری صورت بگیرد، 
به ویژه ساماندهی بوستان جوان یکی از پروژه های مهمی است که باید اعتبارات ملی 

و استانی به آن تزریق شود.
منطقه   ،۲ منطقه  کرد:  عنوان  اسلامی  شورای  مجلس  در  قم  مردم  نماینده 
محرومی است و به نظر می رسد با تخصیص بخشی از اراضی ۳۲ و ۴۸ هکتاری، باید 

ساماندهی خوبی را در منطقه شاهد باشیم.
وضعیت بوستان امام رضا)ع( ساماندهی شود 

وی خاطرنشان کرد: باید تلاش شود تا وضعیت بوستان امام رضا)ع( نیز ساماندهی 
شود چراکه این بوستان می تواند کارکرد شهری و منطقه ای داشته باشد که مدیریت 

شهرداری منطقه ۲ در حال پیگیری بوده و کارهایی را انجام خواهد داد.
امیرآبادی با اشاره به اینکه مساله دکل های برق یک معضل مهم است اظهار 
داشت: در مناطق ۲ و ۶ و برخی از مناطق شهری دکل هایی وجود دارد که توافقاتی 
با برق منطقه ای و توانیر صورت گرفته که امیدواریم به زودی عملیاتی شود و اتفاق 
خوبی در این مناطق شاهد باشیم که بحث انتقال دکل ها به محیطی بهتر از وضعیت 
فعلی است. وی با تأکید بر اینکه وجود دکل ها در بالای ساختمان ها بسیار مضر 
است که به زودی ساماندهی می شود، مطرح کرد: نکته بعدی وضعیت بوستان ها 
در منطقه است که بسیار خوب کار شده و تعداد بوستان ها خوب اضافه می شود؛ 
همچنین حریم ریل راه آهن یکی از موضوعاتی بوده که باید ایمنی آن مورد توجه 
باشد که دراین باره با مدیرعامل راه آهن صحبتی شده تا تخصیصی انجام شود تا ادامه 
ایمنی انجام گیرد. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در مورد 
آب های سطحی نیز کارهای خوبی در منطقه انجام شده و بنده زمانی که در شورای 
شهر بودم، دغدغه اصلی ورود آب های سطحی به منازل مردم بود که در منطقه ۲ 
این مشکل حل شده و در جوادالائمه)ع(، ۱۸ متری قدس و خیابان اصلی توحید 

لوله گذاری هایی انجام گرفت و انتقال آب های سطحی به داخل رودخانه نیز اقدامی 
است که در دوره مدیریت اخیر انجام شده است.

شهرداری ها را باید با گذشته خودشان یا دیگر شهرداری ها مقایسه کرد 
وی با بیان اینکه شهرداری از نظر نوع ارائه خدمات و میزان رضایتمندی قابل 
مقایسه با دیگر ادارات نیست خاطرنشان کرد: شهرداری را به دلیل تعدد وظایف و 
از طرفی به جهت اینکه یک سازمان درآمد هزینه است، نمی توان با سایر سازمان ها 
و ادارات در رضایت مردم مقایسه کرد. امیرآبادی گفت:شهرداری ها سازمان های 
مستقل بدون بودجه دولتی هستند و مردم وقتی به این سازمان مراجعه می کنند، باید 
هزینه هایی را بپردازند. به همین خاطر نمی توان همه را راضی کرد و این یک واقعیت 
است.  وی با بیان اینکه شهرداری ها را باید با گذشته خودشان یا دیگر شهرداری ها 
مقایسه کرد افزود: با توجه به تجربه ای که از شورای شهر و رصد شهرداری های کشور 
داریم، عملکرد مدیریت شهری قم خوب است؛ با وجود همه مشکلات مالی کشور،  
پروژه های قم به خوبی پیش می رود و ما نیز حمایت می کنیم. به گفته وی، قم در 
موضوعات مختلف در آینده نه چندان دور می تواند یکی از شهرهای سرآمد کشور 

به خصوص در فضای سبز و حفظ بهداشت مردم و ساخت وساز و ... باشد.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: کارهایی که در شهر انجام 
می شود هزینه دارد و مردم هزینه را پرداخت می کنند و شورای شهر و شهرداری باید 
نسبت به هزینه های شهر، مردم را در جریان قرار دهند و این امر باعث می شود مردم 

بیشتر دلگرم شوند و در تأمین هزینه های شهر مشارکت بیشتری داشته باشند.

امیرآبادی نماینده مردم قم:

شهرداری را نمی توان با دیگر دستگاه ها در خدمات به مردم مقایسه کرد
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نماینده شیراز:

باید نظارت دقیق تری بر مرزهای کشور 
اعمال شود

نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی گفت: طبعا هر فردی که دست به اقدام 
تروریستی زده و باعث ایجاد رعب و وحشت در مردم شود به سزای عمل خود خواهد رسید 
اما حادثه تروریستی شاهچراغ یک عامل برای هوشیاری ما به منظور نظارت و کنترل 

دقیق تر بر مرزهای کشور است. 
علیرضا پاک فطرت درباره ابعاد حادثه تروریستی در حرم شاهچراغ و اعدام دوتن از 
عاملان این حادثه تروریستی، بیان کرد: بالاخره هر کسی دست به ترور ناجوانمردانه بزند 
باید به سزای اعمال خود برسد. حکم عاملان حادثه تروریستی حرم شاهچراغ قطعا اعدام 
بود. هر حمله تروریستی مسلحانه ای که باعث ایجاد رعب و وحشت در مردم به ویژه در 

اماکن مذهبی و مقدس شود، باید با آن همین طوری برخورد شود.
نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی،در ادامه اظهار کرد: این افراد معلول 
هستند. ما باید علت اصلی را شناسایی کرده و جلوی آن بایستیم. به نظر می رسد بایستی 
نظارت دقیق تری بر مرزهای کشور اعمال شود. ورود اتباع خارجی به کشور باید حساب 
و کتاب داشته باشد. یک زمانی ما می گفتیم این افراد برای کار وارد کشور می شدند. آن 
موقع آمریکا دست به این شیطنت های علنی نمی زد اما امروز متاسفانه خود آمریکا و رژیم 
صهیونیستی شمشیر را از رو برای ملت ایران بستند، اتباع خارجی اکثرا کارگران زحمت 

کشی هستند اما در بین آنها ممکن است افراد مغرض نیز نفوذ کنند.
پاک فطرت تصریح کرد: لازم است وزارت کشور بر ورود افراد به کشور نظارت دقیقی 
داشته باشد. همه افراد باید با پاسپورت وارد کشور شوند. در هتل هایی که اقامت دارند 
نظارت شود. بنده شنیدم افرادی که حادثه تروریستی حرم شاهچراغ را برنامه ریزی می 
کردند، در یکی از هتل های شیراز که نزدیک به حرم مطهر نیز بوده است، چندین روز 
اقامت داشتند و از داخل برنامه ریزی کردند. دستگاه های اطلاعاتی ما و وزارت کشور باید 

برنامه های خود را منسجم تر دنبال کنند.
 

نایب رئیس کمیسیون قضایی مجلس خبر داد؛

طرح مجلس برای کاهش ده ها هزار 
نفری تعداد زندانیان

نایب رئیس کمیسیون قضایی مجلس با اشاره به طرح اصلاح موادی از قانون حمایت 
از خانواده، گفت: اجرای قانون جدید چک تاثیر زیادی در کاهش آمار زندانیان داشت و با 

اجرای این طرح هم سالانه ده ها هزار نفر از تعداد زندانیان کاهش خواهد یافت.
حسن نوروزی با اشاره به طرح اصلاح موادی از قانون حمایت از خانواده، گفت: اجرای 
قانون جدید چک تاثیر زیادی در کاهش آمار زندانیان داشته و با اجرای این طرح هم 
سالانه ده ها هزار نفر از تعداد زندانیان کاهش خواهد یافت و زوجه به حق و حقوق خودش 
می رسد.  وی افزود: آنچه در این طرح و در طرح های سابق که در نوبت بررسی صحن 
قرار دارند مطرح شده اگر زوج توانایی فردی در پرداخت کافی وجه دارد باید مهریه را به 
زوجه پرداخت کند، البته اطلاعات املاک در سامانه املاک من هم قرار دارد و منقول ها 
و نقد ها هم در بانک ها و موسسات پولی و بانکی موجود است. بنابراین بر اساس ماده 
۷ قانون نحوه اجرای محکومیت های مالی، در صورت توانایی فردی در پرداخت کافی 
وجه از طرف زوج، مهریه به صورت نقدی به زوجه پرداخت می شود. نوروزی ادامه داد: 
البته اگر زوج توانایی فردی در پرداخت کافی وجه نداشت نمی توان آن را زندانی کرد و 
اعسار پذیرفته می شود مگر اینکه زوجه اثبات کند که زوج ایسار دارد بنابراین اعسارش 
پذیرفته نخواهد شد؛ همچنین طرح مذکور به بانوان کمک می کند که حقشان را بگیرند 
و زندگی ها هم پایدار خواهد شد و مهریه ها عندالاستطاعه نخواهد بود و مانند چک بانکی 

اعتبار خواهد داشت و قضات هم دیگر حکم به زندانی محکومان مهریه نمی دهد.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

تروریست ها به دنبال اختلاف افکنی
 در بین مردم هستند 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه آرامش در شهر 
زاهدان برقرار است، گفت: تروریست ها به دنبال اختلاف افکنی در بین مردم هستند تا از 

این طریق امنیت منطقه را به مخاطره اندازند.
فدا حسین مالکی در گفت وگویی در حمله تروریست های مسلح به کلانتری ۱۶ زاهدان 
که صبح روز - شنبه ۱۷ تیر - صورت گرفت و با هلاکت آنها ناکام ماند، اظهار داشت: در 
این عملیات تروریستی افراد با برنامه های از پیش تعیین شده با ورود به کلانتری با ماموران 
درگیر شدند که این درگیری چند ساعت به طول انجامید. وی با بیان اینکه هر سه مهاجم 
تروریست در این حادثه به هلاکت رسیدند، اظهار داشت: هدف این افراد و گروهک ها از 
انجام اقدامات تروریستی کاملا مشخص است و آنها به دنبال اختلاف افکنی بین مردم 
هستند تا امنیت منطقه را تحت تاثیر قرار دهند. نماینده مردم زاهدان در مجلس افزود: 
برخی در تلاشند از وقایع اخیر زاهدان موضوع دوقطبی شیعه وسنی و یا قومیت ها را 
مطرح کنند اما با توجه به هوشیاری مردم استان و علمای شیعه و سنی موفق نخواهند 
شد و دشمنان همچون گذشته در این سناریو شکست می خورند. مالکی با بیان اینکه 
ابعاد این حادثه در جلسه کمیسیون امنیت ملی مجلس بررسی خواهد شد، افزود: اکنون 
اوضاع امنیتی در زاهدان تحت کنترل بوده و آرامش در این شهر برقرار است و امیدواریم 

ابعاد این حمله تروریستی هر چه سریعتر برای مردم روشن شود.
لازم به ذکراست :بر اساس اطلاعیه قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه، صبح امروز یک 
تیم تروریستی چهار نفره که قصد ورود به کلانتری ۱۶ زاهدان را داشت، با مقاومت جانانه 
کارکنان خدوم انتظامی مواجه و پس از هلاکت تمام تروریست ها اقدام کور تروریستی 

آنها ناکام ماند؛ در این حادثه یک نفر از مدافعان امنیت به درجه رفیع شهادت نائل آمد.
 

سخنگوی پلیس خبرداد:

پایان غائله حمله تروریستی به کلانتری
 ۱۶ زاهدان با هلاکت مهاجمین

سخنگوی پلیس گفت: غائله حمله تروریستی به کلانتری ۱۶ زاهدان با هلاکت هر 
چهار تروریست مهاجم به پایان رسید.

سردار سعید منتظرالمهدی در توضیح حادثه تروریستی امروز زاهدان اظهار داشت: 
مقارن ساعت هفت صبح امروز چهار نفر به عنوان درخواست استمداد به کلانتری ۱۶ 
زاهدان مراجعه کردند که متأسفانه با به شهادت رساندن عامل نگهبانی، وارد محوطه 
کلانتری شدند. وی ادامه داد: تروریست ها با اقدام سریع عوامل انتظامی مستقر، در 
ورود به ساختمان کلانتری ناموفق بوده و در محوطه مقر انتظامی گیر افتادند که با اعزام 
نیروهای ویژه به محل درگیری در محاصره کامل قرار گرفته و عوامل انتظامی در گام اول 

از تروریست ها درخواست کردند ضمن زمین گذاشتن سلاح ها، خود را تسلیم کنند.
سخنگوی فراجا گفت: تروریست ها ضمن خودداری از تسلیم شدن اقدام به تیراندازی 
جان  حفظ  از  مراقبت  و  اصول  رعایت  با  پلیس  اما  کردند  انتظامی  عوامل  سوی  به 
شهروندان، بعد از پایان فرصت داده شده به تروریست ها برای تسلیم شدن و عدم تمکین 
آنان، هر چهار نفر تروریست را مورد هدف قرار داد که در نتیجه چهار مهاجم به هلاکت 
رسیدند. به گفته او، از این افراد چهار قبضه سلاح، هفت قبضه نارنجک و چند جلیقه 
انتحاری کشف شده است. سردار منتظرالمهدی همچنین عنوان کرد: در این عملیات 

تروریستی ۲ نفر از همکاران انتظامی به درجه رفیع شهادت نائل آمدند.
 

وزیر کشور: 

گذرنامه خاص برای سفر اربعین صادر می شود 
توافق  به  اربعین  خاص  گذرنامه  صدور  برای  عراق  و  ایران  :دولت  گفت  کشور  وزیر 

رسیده اند. 
احمد وحیدی در حاشیه دیدار خود با وزیر کشور عراق با اشاره به توافق دولت ایران و 
عراق برای استفاده از شش مرز برای زوار و یک مرز برای انتقال مواکب، گفت: امیدواریم 
با هماهنگی ها و تلاش هایی که دو دولت ایران و عراق انجام داده اند، تردد زوار اربعین به 
سهولت انجام شود. از دولت و ملت عراق برای همکاری ها و بسترسازی ها تشکر می کنم.

وی ادامه داد: توافق شد که گذرنامه خاصی برای ایام اربعین در نظر گرفته شود.
پیش از این سید مجید میراحمدی رئیس ستاد مرکزی اربعین دباره گذرنامه ویژه اربعین 
گفته بود که »کسانی که گذرنامه دارند، نیازی به گذرنامه ویژه ندارند. کسانی هم که اعتبار 
گذرنامه شان تمام شده، می توانند با مهری که روی گذرنامه آن ها می خورد به سفر اربعین 
بروند؛ زیرا ما در این مورد با طرف عراقی به توافق رسیدیم. گذرنامه ویژه برای کسانی است 
که هیچ گذرنامه ای ندارند با این کار هم سرعت صدور گذرنامه بیشتر می شود و هم هزینه 

این افراد تا یک دهم کاهش خواهد یافت.

یک نماینده مجلس شورای اسلامی بیان کرد: در سخت ترین و بدترین شرایط 
به نظرم برخورد صادقانه با مردم بهترین راهکار است و اگر امیدی وجود دارد، در 
همان برخورد صادقانه است.  غلامرضا نوری قزلجه درباره درباره اظهارات برخی 
مسئولان و تریبون های کشور که دائما توپ مشکلات را در زمین مردم می اندازند و 
یا مردم را دعوت به قناعت بیشتر می کنند،  گفت: در مورد اخیر که اظهارات آقای 
مصباحی مقدم را داشتیم، ایشان نظرات متفاوتی داده است. چندماه قبل ایشان 
گفتند دولت اصلًا برنامه ای تا حالا نداده است و نمی دانیم برنامه اش چیست؟ 

امروز تمام قد دفاع می کند و موضع شان در برابر عملکرد دولت مشخص نیست. 
عذرهای بدتر از گناه مشکلی را حل نمی کند 

این نماینده مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: این دلایل و مواردی از 
این دست به نظر توجیه برای وضعیت نامطلوبی است که جریات سیاسی حاکم بر 
کشور درست کرده است. جریان سیاسی حاکم که یکدست هم هست، شرایطی 
را از نظر اقتصادی و معیشتی در کشور به وجود آورده که به هیچ وجه قابل دفاع 
نیست. معتقدم جای عذرخواهی و تلاش برای رفع اشکالات و معضلات این که 
بگوییم مردم کمتر غذا بخورید و مثل ملت های دیگر باشید را به نظر هیچ کس 

نمی پذیرد.
برخورد صادقانه با مردم بهترین راهکار است 

را  برخی می خواهند جامعه  نمی دانم چرا  این که  بیان  با  بستان آباد  نماینده 
عصبانی کنند، اظهار داشت: آیا می خواهند مردم از صندوق های رأی قهر کنند 
و به این خاطر مردم را عصبانی می کنند یا نظر دیگری دارند؟ من نمی دانم چرا 

می خواهند مردم را با برخی از صحبت ها عصبانی کنند؟
وی با اشاره به ابراز نگرانی دلسوزان از میزان مشارکت مردم در انتخابات پیش 
رو و تاثیر برخی اظهارنظرها در این مساله، گفت: مسلم است برخی اظهارات و 
نوع برخورد مسئولان با مشکلات و ناکارآمدی ها فضای اجتماعی کشور را بدتر 
می کند، باید صادقانه با مردم برخورد کرد، اگر طیفی نتوانسته باید با شجاعت 
بگوید من نتواسته ام و توان ما هم همین بود. دیگر عذرهای بدتر از گناه چیزی را 
حل و مبرا نمی کند آن هم از سوی جریانی که وضع موجود را رقم زده و به اینجا 

رسانده است.
نوری قزلجه بیان کرد: در سخت ترین و بدترین شرایط به نظرم برخورد صادقانه با 
مردم بهترین راهکار است و اگر امیدی وجود دارد، در همان برخورد صادقانه است.

نوری قزلجه نماینده مجلس: 
نمی دانم چرا برخی می خواهند جامعه را عصبانی کنند

نشست باکو
دستاوردهای دوگانه

امور خارجه  وزیر  امیرعبداللهیان  آقای حسین  سفر 
ایران به جمهوری آذربایجان در زمینه های دوجانبه و بین 

المللی حائز اهمیت بود.
1.در زمینه بین المللی

نشست وزرای امور خارجه جنبش عدم تعهد با عنوان »جنبش عدم تعهد؛ متحد و 
استوار در مواجهه با چالش های نوظهور« از ۱۴ تیرماه  در مرکز همایش های شهر باکو 
آغاز شد و به مدت دو روز ادامه یافت.هدف اصلی تاسیس غیرمتعهدها در سال ۱۹۶۱ 
و در اوج جنگ سرد،عدم تعهد و وابستگی به آمریکا و شوروی با تاکید بر استقلال و 
حامیت ملی کشورهای عضو بود.پس از فروپاشی شوروی و اراده آمریکا برای ایجاد یک 
نظم جدید مبتنی بر یکجانبه گرائی و تضعیف استقلال دیگر کشورها، اعضای جنبش 
عدم تعهد تقویت چند جانبه گرایی و استقرار نظمی جدید و مبتنی بر چند جانبه گرایی 

در جهان را در برنامه قرار دادند. 
بر این اساس، جنبش مصمم است در مقابل خودمحوری و دیکتاتوری آمریکا و چند 
کشور متحد این کشور بایستد. کشورهایی چون روسیه و چین نیزکه به دلیل عضویت 
در شورای امنیت ملی سازمان ملل، عضو جنبش عدم تعهد نیستند،از ایده چند 
جانبه گرایی مورد نظر جنبش عدم تعهد حمایت می کنند. اعضای اجلاس شانگهای 
هم در همین چارچوب و همسو با جنبش عدم تعهد به دنبال تقویت چند جانبه گرایی 
هستند و این نظم نوین در آینده بتدریج ایجاد و فراگیر خواهد شد.ایرا ن که کشوری 
کاملا غیرمتعهد و از پیش قراولان چند جانبه گرایی و مقابله با دیکتاتوری جهانی است 
طبعا در این زمینه می تواند نقش موثر ایفا کند.آقای امیرعبداللهیان در سخنرانی خود 
در این نشست از نظم مبتنی بر چندجانبه گرایی در سراسر جهان حمایت و اعلام کرد 

که ایران با تسلط یک یا چند قدرت غربی بر روابط بین الملل مخالف است.
از سوی دیگر،همزمان با حملات وحشیانه اسرائیل به اردوگاه جنین،وزیر امور خارجه 
در جلسه ویژه کمیته  حمایت از فلسطین که در حاشیه نشست برگزار شد تجاوزات 
اسرائیل به مردم فلسطین را محکوم و به شدت با عادی سازی روابط اعضای جنبش 
عدم تعهد بخصوص کشورهای مسلمان با رژیم اشغالگر قدس مخالفت کرد.موضع 
ایران باعث شد تا این اجلاس به مکانی برای ابراز حمایت از مردم فلسطین مبدل شده 
و تداوم سیاست های شهرک سازی در سرزمین های اشغالی با مخالفت قاطع اعضای 

جنبش مواجه گردد.
۲.روابط دوجانبه

به دلیل رویکردهای اخیر جمهوری آذربایجان نسبت به ایران و تعلیق فعالیت های 
سفارت خود در تهران،قرار بود جمهوری اسلامی ایران در سطح معاون وزیر در نشست 
جنبش عدم تعهد شرکت کند اما بعد از تماس تلفنی وزیرامورخارجه آذربایجان با 
همتای ایرانی خود و تقاضا از وی برای حضور در نشست،آقای امیر عبداللهیان عازم 

باکو شد.
جمهوری  مقامات  با  وزیرامورخارجه  گفتگوهای  می رفت  انتظار  که  همانگونه 
آذربایجان بخصوص رییس جمهوری آذربایجان نقش موثری در رفع سوءتفاهم ها و 
زمینه سازی برای بهبود روابط دو کشور همسایه و برادر ایفا کرد. در این دیدارها مشخص 
شد که باکو تمایل مثبتی به تقویت روابط و توسل به روش های دیپلماتیک برای حل و 
فصل اختلافات و بهبود مناسبات پید کرده است، موضعی که ایران نیز از آن استقبال 

می کند.
با توجه به پرونده حمله به سفارت آذربایجان و پیگیری های دستگاه قضایی جمهوری 
اسلامی ایران، یکی از مشکلات و اختلافات تهران و باکو بحث محاکمه فرد مهاجم 
است و این تهاجم از نظر مقامات ایران در تمام سطوح محکوم شده است.الهام علی اف 
در دیدار با وزیر امور خارجه ایران نسبت به مجازات "منصفانه" عاملان حمله به سفارت 

این کشور ابراز امیدواری کرد.
به ایشان گفته شد که در این زمینه قوه قضائیه پرونده ای تشکیل داده و بر اساس 
آخرین موضع سخنگوی قوه قضائیه مساله با جدیت در حال بررسی است. البته 
انتظار است دستگاه قضایی جمهوری آذربایجان نیز با قوه قضائیه ایران همکاری 
کند تا ابهاماتی که هنوز در پرونده وجود دارد با کمک باکو مرتفع شود. در مجموع این 
امیدواری حاصل شد که پس از انجام سفر وزبر امورخارجه به باکو، شاهد تسریع در 

تکمیل پرونده شاهد باشیم.
رئیس جمهوری آذربایجان همچنین با تصریح براینکه کشورش به دنبال رفع انسداد 
کریدورهای مواصلاتی در منطقه است گفت: به وجود مسیرهای تاریخی ایران در 
منطقه پایبند است. این موضع مثبت تلقی شده و می تواند موجب تسریع در رفع 
اختلافات جمهوری های آذربایجان و ارمنستان باشد. اینکه از سوی باکو،نیتی برای 
ایجاد انسداد راههای مواصلاتی و تغییر مرزهای بین وجود ندارد موضوعی است که 
همواره مورد تأکید جمهوری اسلامی ایران نیز بوده است.آقای امیر عبداللهیان هم 
در سخنرانی خود در نشست عدم تعهد بر این موضع تاکید کرد و گفت:»معتقدیم این 
منطقه از جهان ظرفیت تبدیل شدن به منطقه ای مواصلاتی برای منطقه و فراتر از آن 
را دارد. جمهوری اسلامی ایران آماده است با استفاده از ظرفیت های خود، تحقق این 

هدف را تسهیل نماید.«.
که  است  آن  از  حاکی  ای  رسانه  مواصلاتی،گزارش های  خطوط  با  ارتباط  در 
رئیس جمهور آذربایجان آمادگی کشورش برای مشارکت در احداث راه آهن رشت - 
آستارا اعلام کرده است. اگرچه ایران اخیراً قراردادی را با روسیه برای ساخت این مسیر 
امضا کرده اما ایران و روسیه از مشارکت آذربایجان در این پروژه استقبال می کنند.در 
نظر است بزودی نشستی سه جانبه با حضور تهران، باکو و مسکو در خصوص احداث 

راه آهن رشت - آستارا برگزار و در عملیاتی کردن این پروژه تسریع شود.
طبعا بهبود روابط ایران و جمهوری آذربایجان، برخی عوامل ثالث از جمله رژیم 
صهیونیستی را ناراضی می کند و هر دو کشور باید مراقب باشند تا تحت تاثیر القائات 
دشمنان قرار نگیرند.موضع آقای علی اف مبنی بر اینکه »دولت ما هرگز اجازه نخواهد 
داد از خاک این کشور تهدیدی علیه منطقه و جمهوری اسلامی ایران صورت گیرد.« 
موضع مناسبی است که تکرار آن موجب ناامیدی اسرائیل از تخریب روابط تهران-باکو 

خواهد شد.
که  داد  نشان  دوجانبه  دیدارهای  و  باکو  در  امورخارجه  وزیر  هوشمندانه  حضور 
جمهوری آذربایجان بعد از مدت ها فاصله گرفتن از دیپلماسی به این جمع بندی 
رسیده که از مسیر گفت و گوی مستقیم، بهتر می توان اختلافات را حل و فصل کرد و 

از فرصت های همکاری به اندازه کافی استفاده نمود. 
تبادل نظر مقامات دو کشور از مسیر دیپلماتیک و پرهیز از طرح مباحث از طریق 
رسانه ها،موجب تقویت مناسبات و تامین منافع مشترک دو ملت خواهد شد. در 
مجموع دیدارهای دوجانبه امیرعبداللهیان و مقامات آذری را می توان یک اقدام 
مثبت برای آینده روابط دو کشور تلقی کرد و امیدواریم شاهد نتایج مثبت این دیدار در 

هفته های آتی باشیم.

وزیر کشور عراق خبرداد:

توافق ایران و عراق بر سر ایجاد مقرهای 
امنیتی در مرزها

وزیر کشور عراق پس از دیدار با همتای ایرانی خود خبر داد دو طرف بر سر ایجاد 
مقرهای امنیتی مشترک در مرزها به منظور کنترل تردد زائران اربعین حسینی )ع( 

توافق کرده  اند.
عبدالامیر الشمری وزیر کشور عراق، روز )شنبه(، پس از دیدار با »احمد وحیدی« 
همتای ایرانی خود در مرز »زرباطیه« )مهران( خبر داد که دو طرف بر سر ایجاد مقرهای 

مشترک در مرزها توافق کرده اند.
طبق گزارش خبرگزاری رسمی عراق )واع(، وزیر کشور عراق بعد از پایان این دیدار 
در گفت و گو با خبرنگاران اظهارداشت: »امروز در گذرگاه مرزی زرباطیه و به طور 
مشخص در مقر فرماندهی مرزبانی منطقه سوم از وزیر کشور ایران و هیأت همراه 
او با حضور استانداران بصره و واسط و دیگر مقامات مرزی و دستگاه های امنیتی 

استقبال کردیم.«
عبدالامیر الشمری اضافه کرد: »هدف از این سفر گسترش هماهنگی ها و همکاری 
در خصوص کنترل مرزهای بین المللی و همچنین بحث و بررسی بر سر آمادگی برای 
استقبال از زائران اربعین حسینی )ع( از طریق گذرگاه های زمینی بود که از اول ماه 

صفر تا بیستم ادامه خواهد داشت.«
الشمری در عین حال خبر داد: »بر سر تبادل اطلاعات دوجانبه و ایجاد مقرهای 
مشترک در مرزها به منظور کنترل آمدوشد و همچنین کنترل تردد زائران طی زیارت 

توافق شده است.«
وی افزود: همچنین بر سر چند نکته در خصوص تسهیل ورود زائران و روند کنترل 
مرزهای بین المللی و افزایش هماهنگی و اقدام مشترک میان دو کشور توافق شده 

است.

رئیس جمهور روابط ایران و الجزایر را ارتباط دو کشور دوست، برادر و مسلمان 
دانست که می تواند مبتنی بر مواضع نزدیک و همسوی منطقه ای و بین المللی 
اقتصادی  و  از جمله در زمینه های تجاری  دو طرف، در عرصه های مختلف 

گسترش یابد. 
سید ابراهیم رئیسی در دیدار آقای »احمد عطاف« وزیر امور خارجه جمهوری 
دموکراتیک خلق الجزایر، با تمجید از سابقه انقلابی و ایستادگی ملت الجزایر در 
برابر استعمار، بر اراده جمهوری اسلامی ایران برای گسترش همکاری ها و ارتقای 

سطح روابط با الجزایر تاکید کرد.
رئیس جمهور روابط ایران و الجزایر را ارتباط دو کشور دوست، برادر و مسلمان 
دانست که می تواند مبتنی بر مواضع نزدیک و همسوی منطقه ای و بین المللی 
اقتصادی  و  از جمله در زمینه های تجاری  دو طرف، در عرصه های مختلف 

گسترش یابد.
رئیسی با اشاره به دستاوردها و توانمندی های قابل توجه علمی و فناوری ایران و 
اعلام آمادگی برای به اشتراک گذاشتن این دستاوردها با الجزایر، تقویت تعاملات 
کشورهای اسلامی را زمینه ساز تشکیل مجموعه ای قوی از کشورهای همسوی 
اسلامی دانست و گفت: اگر همه کشورهای اسلامی با یکدیگر همسو و همراه 
بوده و موضعی را که ایران و الجزایر در حمایت از فلسطین دارند، دیگر کشورهای 
اسلامی نیز داشتند، امروز شاهد بسیاری از ظلم های نظام سلطه علیه مسلمانان 

در منطقه و جهان نبودیم.
احمد عطاف، وزیر امور خارجه جمهوری دموکراتیک خلق الجزایر نیز در این 
دیدار ضمن ابلاغ گرم ترین سلام ها و بهترین آرزوهای رئیس جمهور کشورش به 
رئیسی، با اشاره به گفت وگوهای تلفنی بسیار سازنده روسای جمهور دو کشور 

اظهار داشت: عبدالمجید تبون در راستای همین گفت وگوها، به بنده ماموریت 
دادند تا عزم، اراده و آمادگی الجزایر برای گسترش روابط با ایران را در عالی ترین 

سطح ممکن به جنابعالی اعلام کنم.
وزیر امور خارجه الجزایر با تمجید از دستاوردهای سیاست خارجی دولت 
جمهوری اسلامی ایران در عرصه روابط خارجی و تلاش برای گسترش روابط 
با کشورهای همسو، دوست و مسلمان، تصریح کرد: سطح روابط اقتصادی و 
تجاری دو کشور به هیچ وجه تناسبی با روابط سیاسی ممتاز فیمابین ندارد، اما با 
اهتمام روسای جمهور دو کشور شاهد تحول در عرصه روابط اقتصادی و تجاری 

خواهیم بود.

رئیس جمهور در دیدار با وزیر خارجه الجزایر:

روابط ایران و الجزایر در عرصه های مختلف گسترش یابد 

محسن پاک آیین*

رییس موسسه دین و اقتصاد و استاد دانشگاه علامه 
طباطبایی گفت: فساد و تعارض منافع کمر اقتصاد 
ایران را شکسته است. یکی از رموز عالی نسب این بود 
که یک بار که بحث خیلی تندی در جمعی درباره جهت 
گیری های دوره جنگ در گرفته بود، من را خطاب قرار 
داد و به شهادت طلبید و گفت در آن تقریبا ده سالی که 
ما در نخست وزیری بودیم یک بار دیدید که بستگان یا 
همکاران من در کارخانه، پایشان را در نخست وزیری 
بگذارند؟ فکر می کنید این تصادفی بود؟ این یک حجم 
عظیمی از دانایی های تاریخی بود و من اگر آن چشمه 
برای  نمی توانستم  نمی کردم  کور  را  شخصی  منافع 

جامعه مفید باشم.
فرشاد مومنی اظهارداشت :یکی از شیوه های نادیده 
گرفتن تجربه خارق العاده کارنامه اقتصادی ایران در 
دوره جنگ این است که آن کار ها برای آن زمان خوب 
بود و الان باید کار های دیگر کرد من در اینجا می گویم 
چقدر مهم است که ما دو مساله را از هم تفکیک کنیم آیا 
اقتضائات زمانه و شرایط اولیه در اتخاذ جهت گیری ها 

در  آری.  که  است  این  پاسخ  است؟  موثر  راهبرد ها  و 
سال ۸۸ که میرحسین موسوی نامزد انتخابات بود در 
آن زمان گفت که من به مقتضای شرایط جدید اسلوب 
اقتصادی را بنا می کنیم. آیا ما از اصول پایه و سرنوشت 
عدول  می توانیم  متفاوت  شرایط  این  در  توسعه  ساز 

کنیم؟ در این زمینه هم پاسخ قویا نه است.
نمی توان با فقر و فلاکت و چاق کردن رباخواران 

دین مردم را هم حفظ کرد
این اقتصاددان گفت: بسیاری از اندیشه ورزان بزرگ 
جهان بحث شان این است که به گواه ذخیره دانایی و 
تجربه های پرشمار در طول تاریخ بشر، جلوه های متعالی 
ارزش های انسانی در جا هایی ظاهر می شود که امنیت 
اقتصادی فراهم شود به تعبیر مرحوم شهید مطهری بعد 
از تامین نیاز های بقاء است که راه برای تجلی تجربه های 
انسانی و عرفانی باز می شود. بنابراین، نمی توان با فقر 
و فلاکت مردم و چاق کردن رباخوار ها انتظار داشت که 
دین مردم حفظ شود. شما امنیت اقتصادی و معیشت را 
برای مردم فراهم کنید؛ آن ها خودشان با عنایات خداوند 

راه خوبی برای خود انتخاب خواهند کرد و این ماجرای 
بزرگی در شرایط کنونی کشور ماست

ترویج  نوعی  »متاسفانه  که  این  بیان  با  مومنی 
حساسیت زدایی نسبت به سرنوشت انسان های محروم 
و سرنوشت بنگاه های تولیدی در دستور کار قرار گرفته 
برخی  که  می بینیم  تعجب  کمال  با  گفت:  است«، 
مقامات راهنمایی و رانندگی به جای گره گشایی در 
حیطه کاری خود می گویند راه نجات ایران واردات است! 
این یعنی گم کردن سوراخ دعا. یا رسانه هایی داریم که 
باز شدن مجوز برای ورود خودرو های کارکرده خارجی را 
مثل یک حماسه جلوه می دهند و این نشان دهنده این 
است که ساختار نهادی ایران به نفع غیرمولد ها لو رفته و 
ما به بازآرایی سیستمی نهادی نیاز داریم. امید می رفت 
این در دولت جدید دیده شود، ولی سند لایحه برنامه 
هفتم نشان می دهد که این هنوز لااقل چنین امیدی 
در این سند متجلی نیست و ما با مداومت در راه و مرام 
عالی نسب باید کاری کنیم که اقتصاد و جامعه ما روی 

ریل بالندگی و توسعه بیفتد.

فرشاد مومنی :

فساد و تعارض منافع کمر اقتصاد ایران را شکسته است 

و  ایران  روابط  گفت:  کشورمان  خارجه  امور  وزیر 
الجزایر در مسیر درستی است و در گفتگوهای امروز با 
وزیر خارجه این کشور توافق کردیم که برای لغو روادید 

سیاسی و خدمت اقدام کنیم.
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان 
در نشست خبری مشترک با وزیر امور خارجه الجزایر، 
گفت: با استفاده از فرصت حضور جناب آقای وزیر و 
هیئت محترم همراه در تهران، مایلم قبل از هر چیزی 
شصت و یکمین سالگرد استقلال الجزایر را به جناب 

آقای وزیر، دولت و ملت الجزایر تبریک عرض کنم.
وی افزود: همچنین یاد و خاطره وزیر خارجه اسبق 
الجزایر را که هواپیمای وی در زمان جنگ تحمیلی 
گرامی  شد،  سرنگون  صدام  رژیم  موشک  توسط 

می داریم.
وزیر امور خارجه کشورمان تصریح کرد: در آن سال ها 
وزیر خارجه فعلی سفرهایی برای میانجی گری به تهران 
داشت. در گفتگوهای امروز به عنوان یک خاطره یاد 
می کرد که وقتی برای میانجی گری ها به بغداد رفته 

نظامی  مناطق  ایرانی  زمان موشک های  آن  در  بود، 
عراق را هدف قرار می داد و روز بعد که به ایران آمد، 
اینجا زیر موشک های عراقی بود و مناطق مسکونی 

ایران را مورد هدف قرار می داد.
مسیر  در  کشور  دو  روابط  گفت:  امیرعبداللهیان 
درست قرار دارد و در سطح سیاسی همواره گفتگوهای 
نیرومندی در همه سطوح از جمله رؤسای جمهور و 
وزرای امور خارجه داشتیم و این مسیر را ادامه خواهیم 
لغو  برای  که  کردیم  توافق  امروز  گفتگوهای  در  داد. 
روادید سیاسی و خدمت به عنوان گام اول اقدام کنیم و 
در ادامه برای لغو روادید عادی به شکلی که مورد توافق 

دو طرف باشد، بتوانیم توافقی را حاصل کرده باشیم.
برای  امور خارجه کشورمان گفت: همچنین  وزیر 
برگزاری کمیسیون عالی مشترک دو کشور اتفاق نظر 
داریم و در آینده نزدیک نسبت به پیگیری برگزاری این 
کمیسیون اقدام خواهیم کرد. مقرر شد در حوزه علم 
زیست،  محیط  دانش بنیان،  شرکت های  فناوری،  و 
پزشکی،  تجهیزات  و  دارو  کشاورزی،  نو،  انرژی های 

گردشگری و صنعت و معدن به همکاری های بین دو 
کشور شتاب بیشتری داده شود.

امیرعبداللهیان گفت: در خصوص مسائل منطقه ای 
با وزیر امور خارجه الجزایر گفتگوهای مهمی را داشتم. 
مستحضر هستید که اولًا الجزایر با مخالفت خود اجازه 
نداد در کنار سایر کشورها عضویت ناظر رژیم جعلی 
اسرائیل در اتحادیه آفریقا عملی شود و همواره الجزایر 
از حامیان حقوق مردم فلسطین به شمار می رود. در 
ماه های اخیر نقش الجزایر برای بازگرداندن سوریه به 

اتحادیه عرب برجسته و ممتاز بود.
داخلی  تحولات  خصوص  در  همچنین  افزود:  وی 
در سودان و برخی مداخلات خارجی در این کشور 
حاشیه  در  پیش  روز  دو  بنده  کردیم.  گفتگو  هم  با 
نشست وزرای خارجه جنبش عدم تعهد نیز با وزیر امور 
خارجه سودان دیدار کردم و قرار شد برای بازگشایی 
سفارتخانه های دو کشور و از سرگیری روابط دیپلماتیک 
در آینده نزدیک در چارچوبی که با هم توافق خواهیم 

داشت، اقدام کنیم.

امیرعبداللهیان در نشست خبری مطرح کرد:
توافق ایران و الجزایر برای لغو روادید سیاسی

عضو مجلس خبرگان رهبری  گفت :چرا شاخص ارزیابی ما از دینداری جامعه 
عوض شده است؟ کسانی که می خواهند بگویند سطح دینداری جامعه پایین آمده 
به ظواهر نگاه می کنند و کسانی هم که می خواهند بگویند بالا رفته به ظواهر نگاه 
می کنند. حتما ظواهر مهم است، ولی ملاک نیست. مهم بودن با ملاک بودن فرق 
می کند. به این دلیل ملاک شد که محور دینداری »فقه مصطلح« شد. اگر فقه قدیم 
بود و همان معنایی که قرآن از آن یاد می کند، ما نباید دچار این اشتباه در ارزیابی ها 

می شدیم.
محسن اسماعیلی در نشست علمی »تحولات تاریخی مفهوم فقه و آثار جدایی آن 
از اخلاق« پژوهشکده امام خمینی)س( و انقلاب اسلامی، گفت: »فقه« از واژه هایی 
است که در طول تاریخ تحول مفهومی زیادی به خودش دیده است. حداقل سه یا 
چهار تحول در مفهومش اتفاق افتاده و بر اساس این تحول ها، تعریفش هم متفاوت 
شده است. کنفسیوس در چند کتاب این جمله را آورده که »من اصلاحات در کشورم 
را از اصلاح واژه ها آغاز می کند«. چون تا واژه ها اصلاح و اصطلاحات شفاف نشوند، 

هیچ اصلاحات دیگری در کشور مؤثر و ماندگار واقع نخواهد شد.
عضو مجلس خبرگان رهبری افزود: ما در تاریخ خودمان مشکلی داریم که مفاهیم 
عوض شده و چون مفاهیم عوض شده، دستور کار جامعه عوض می شود. کسانی که 
می خواهند بر خلاف مسیر آب در جامعه حرکت کنند، خیلی کم هستند؛ کسانی 

که می توانند مقاومت داشته باشند و از خیلی قضایا چشم پوشی کنند. معمولا عموم 
مردم خریدار چیزی هستند که بازارش گرم است و خریدار دارد. مثلا کلمه »استاد« 
یک موقع چه عظمت و معنایی داشته و الآن به چه کسانی اطلاق می شود؟ عوض 

شدن این مفاهیم در روند جامعه اثرگذار است.
وی ادامه داد: چرا شاخص ارزیابی ما از دینداری جامعه عوض شده است؟ کسانی 
که می خواهند بگویند سطح دینداری جامعه پایین آمده به ظواهر نگاه می کنند و 
کسانی هم که می خواهند بگویند بالا رفته به ظواهر نگاه می کنند. حتما ظواهر مهم 
است، ولی ملاک نیست. مهم بودن با ملاک بودن فرق می کند. به این دلیل ملاک 
شد که محور دینداری »فقه مصطلح« شد. اگر فقه قدیم بود و همان معنایی که قرآن 

از آن یاد می کند، ما نباید دچار این اشتباه در ارزیابی ها می شدیم.
عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه وقتی تعریف عوض شود یک کسانی 
انقلابی معرفی می شوند که ضدانقلاب ترین آدم ها هستند، گفت: کسانی که خیال 
می کنند خیلی متشرع هستند اما اخلاقشان سیئه یا عقایدشان باطل است، معلوم 
است که چه آثاری بر جامعه می گذارند. هرچه بیشتر اینها در  تشرع و تدیّن خودشان 
پافشاری می کنند، بیشتر باعث گریز مردم از دین و دینداری می شوند. یک وقتی 
خدمت آیت الله جوادی آملی بحث شد و تعبیر ما »گریز مردم« و تعبیر ایشان »ستیز 

مردم« بود. اینها باعث دین ستیزی مردم می شوند.

محسن اسماعیلی: 

ظواهرمهم است ولی ملاک دین داری نیست
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مدیرکل دفتر سلامت دهان و دندان وزارت بهداشت تاکید کرد:

ضرورت توجه به سلامت 
دهان و دندان از بدو تولد

مدیرکل دفتر سلامت دهان و دندان وزارت بهداشت بر ضرورت توجه به سلامت 
دهان ودندان از بدو تولد تاکید کرد.

زهرا سید معلمی با تاکید بر اهمیت توجه به سلامت دهان و دندان از بدو تولد و 
تمیزکردن محیط دهان کودک حتی پیش از رویش دندان ها، گفت: از سن رویش 
دندان ها که معمولا حدود شش ماهگی است، تمیزکردن دندان های کودک با پارچه 

تمیز یا مسواک انگشتی اهمیت پیدا می کند.
مدیرکل دفتر سلامت دهان و دندان وزارت بهداشت با اشاره به نقش موثر تغذیه 
بر سلامت دندان ها، افزود: الگوی تغذیه ای کودکان در خانواده و از همان سنین 
ابتدایی شکل می گیرد و تمایل ذائقه به یک رژیم غذایی مناسب با میزان محدود 
مواد قندی و حاوی موادی مانند کلسیم و فسفر که در استحکام دندان ها موثر است و 

معمولا در مواد لبنی یافت می شوند، باید از همان دوران کودکی شکل بگیرد.
زهرا سید معلمی درباره زمان نخستین ملاقات با یک دندان پزشک یا فرد آشنا به 
بهداشت دهان گفت: والدین لازم است در حدود یک سالگی، همزمان با رویش 
تعدادی از دندان های کودک خود به دندان پزشک یا فرد آشنا به بهداشت دهان 
مراجعه کنند تا هم میزان خطر پوسیدگی در دندان ها ارزیابی شده و هم آموزش هایی 

برای حفظ سلامت دندان های کودک به والدین ارائه شود. 
محدوده سنی 6 تا 1۲ سال اهمیت بسیاری در حوزه دهان و دندان دارد

مدیر کل دفتر سلامت دهان و دندان وزارت بهداشت سن ۶ تا ۱۲ سال را از نظر 
توجه به سلامت دهان و دندان مهم دانست و گفت: این محدوده سنی که به دلیل 
افتادن دندان های شیری و جایگزین شدن دندان های دائمی، دوره دندانی مخلوط 
نامیده می شود، هم از نظر توجه به سلامت دندان ها و هم از نظر آگاهی دادن و 

توانمندسازی کودک برای مراقبت از دندان هایش، اهمیت دارد.
زهرا سید معلمی درباره برنامه های وزارت بهداشت برای حفظ و ارتقای سلامت 
دهان و دندان این گروه سنی گفت: معاینات و غربالگری دندان ها، پایش و ارائه 
مراقبت ها و درمان های لازم، یکی از برنامه های مهم برای این گروه سنی استد 
و مهم تر، ارتباط خوبی است که بین مدارس و مراکز خدمات جامع سلامت ایجاد 
شده است و با هماهنگی وزارت آموزش و پرورش و وزارت بهداشت، برنامه استفاده 
از وارنیش فلوراید برای پیشگیری از پوسیدگی دندان های دانش آموزان و آموزش 

سلامت دهان و دندان به آنها، در مدارس کل کشور اجرا می شود.
مدیر کل دفتر سلامت دهان و دندان وزارت بهداشت گفت: دیگر گروه های سنی 
نیز در مناطق روستایی خدمات دندان پزشکی موجود در بسته خدمتی،  رایگان و در 

مناطق شهری، با قیمتی مناسب ارائه می شود.

تاثیر یائسگی بر سلامت زنان

یافته محققان سوئدی؛

حفظ تناسب اندام خطر سرطان را 
در مردان کاهش می دهد

یک مطالعه جدید سوئدی گزارش می دهد که آمادگی قلبی یک مرد ممکن 
است بر ابتلای او یا زنده ماندن از سه مورد از شایع ترین سرطان ها در مردان 

تأثیر بگذارد.
به گزارش مهر به نقل از مدیسن نت، محققان گزارش می دهند که میزان بالاتر 
آمادگی قلبی با کاهش قابل توجه خطر ابتلاء به سرطان روده بزرگ و ریه مرتبط 

است.
از  مردان  ماندن  زنده  احتمال  در  قلبی  آمادگی  که  می دهد  نشان  نتایج 

سرطان های پروستات، روده بزرگ و ریه نیز نقش دارد.
»الین اکبلوم-باک«، محقق ارشد و مدرس ارشد دانشکده ورزش در سوئد، 
گفت: »آمادگی قلبی تنفسی بهتر نه تنها برای کاهش خطر بیماری های قلبی 
عروقی، مهم است، بلکه برای کاهش خطر ابتلاء به سرطان در مردان نیز مهم 

است.«
اکبلوم باک گفت: »رهنمودهای فعلی پیشگیری از سرطان بر فعالیت بدنی 
تمرکز دارد، اما این یافته ها نشان می دهد که آمادگی قلبی تنفسی برای کاهش 
خطر سرطان و خطر مرگ ناشی از سرطان های رایج در مردان نیز بسیار مهم 

است.«
برای این مطالعه، محققان داده های نزدیک به ۱۷۸۰۰۰ مرد سوئدی را تجزیه 
و تحلیل کردند که همه آنها یک ارزیابی بهداشتی را بین اکتبر ۱۹۸۲ و دسامبر 

۲۰۱۹ انجام داده بودند.
این مردان سلامت قلبی خود را روی یک  ارزیابی،  این  از  به عنوان بخشی 
دوچرخه ورزشی آزمایش کردند و پزشکان سطح اکسیژن خون آنها را هنگام رکاب 

زدن ثبت کردند.
سپس محققان سلامت مردان را ردیابی کردند تا ببینند کدام مردان به سرطان 

مبتلا می شوند.
اکبلوم-بک خاطرنشان کرد: »ما به ارتباط قوی دوز-پاسخ بین تناسب اندام 

قلبی و خطر کمتر ابتلاء یا مرگ در اثر برخی سرطان ها پی بردیم.«
به عبارت دیگر، هر چه مردان تناسب اندام بهتری داشته باشند، خطر ابتلاء به 

سرطان کمتر می شود.
به عنوان مثال، میزان متوسط و بالا آمادگی قلبی با ۲۸ و ۳۷ درصد خطر کمتر 

ابتلاء به سرطان روده بزرگ در مقایسه با تناسب اندام کمتر همراه بود.
نتایج نشان می دهد مردانی که از آمادگی قلبی متوسط و بالا برخوردار بودند نیز 
۴۳ و ۷۱ درصد کمتر در معرض خطر مرگ ناشی از سرطان پروستات نسبت به 

مردان با آمادگی بسیار پایین بودند.
محققان دریافتند که خطر مرگ ناشی از سرطان ریه در مردان دارای آمادگی 

قلبی بالا، ۵۹ درصد کمتر بود.

محققان پی بردند؛

هورمون درمانی ممکن است خطر 
رفلاکس مزمن را در زنان افزایش دهد

برخی از زنان برای مقابله با علائم یائسگی از هورمون درمانی استفاده می کنند، 
اما یک بررسی جدید نشان می دهد که هورمون درمانی ممکن است خطر ابتلا به 

سوزش سر دل را در زنان افزایش دهد.
به گزارش  مهر به نقل از مدیسن نت، بر اساس تجزیه و تحلیل پنج مطالعه قبلی، 
زنانی که هورمون مصرف می کنند یا تا به حال مصرف کرده اند، در معرض خطر 
بیشتر ابتلاء به بیماری رفلاکس معده هستند که با سوزش سر دل، مشکل در 

بلعیدن و درد قفسه سینه مشخص می شود.
این اولین بار نیست که هورمون درمانی با عوارض جانبی مرتبط می شود. 
مطالعه سال ۲۰۰۲ نشان داد که استفاده طولانی مدت هورمون ها خطر سکته 
مغزی و سرطان سینه و تخمدان را افزایش می دهند. این روزها، استفاده کوتاه 
مدت از هورمون درمانی برای برخی از زنانی که علائم شدید یائسگی دارند، بی 
خطر تلقی می شود. دکتر »استفانی فابیون«، محقق ارشد و مدیر مرکز کلینیک 
مایو مینه سوتا، گفت: »پیام اصلی این است که استفاده از هورمون درمانی 
می تواند با رفلاکس معده مرتبط باشد و زنانی که در معرض خطر هستند باید 
مشاوره شوند.« او گفت: »زنان در معرض خطر شامل کسانی هستند که چاق 
هستند، سیگار می کشند، مصرف الکل دارند و فعالیت بدنی منظم ندارند. 

فعالیت بدنی شدید بعد از غذا نیز ممکن است زن را در معرض خطر قرار دهد.«
تحقیقات قبلی نشان داده است که خطر ابتلاء به رفلاکس معده در دوران 
بارداری زمانی که هورمون ها در حال افزایش هستند و همچنین زمانی که زنان 
قرص های ضد بارداری مصرف می کنند، بیشتر است. هورمون ها ممکن است 
اسفنکتر تحتانی یا ماهیچه ای را که مری را به معده متصل می کند ضعیف کرده و 
به اسید اجازه می دهد به راحتی به لوله غذا دسترسی پیدا کند. به گفته فاوبیون، 

استروژن همچنین ممکن است تولید اسید معده را افزایش دهد.

متخصص تغذیه عنوان کرد؛

افراد دیابتی کدام مواد غذایی را
 نباید بخورند

رئیس گروه تغذیه و دارویی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، به بیماران 
دیابتی توصیه کرد که از مصرف مواد غذایی با سدیم بالا پرهیز کنند.

به گزارش  مهر، فرشته فزونی، به بیماران دیابتی توصیه کرد که از مصرف مواد 
غذایی با سدیم بالا مانند غذاهای شور، کالباس، سوسیس، چیپس، پفک و 
غذاهای کنسروی، سس کچاپ، سس های سالاد، ترشی و انواع شورها پرهیز 

کنند.
وی گفت: این افراد باید از مصرف مواد غذایی پرچرب حاوی کلسترول بالا و یا 
اسیدهای چرب ترانس مانند لبنیات پرچرب، کره، خامه، غذاهای سرخ شده، 

گوشت های قرمز پرچرب، روغن جامد، کله پاچه و مغز نیز اجتناب کنند.
فزونی، از بیماران دیابتی خواست از مصرف مواد غذایی حاوی قندهای ساده 
بیسکویت،  کلوچه،  انواع شیرینی ها، کیک،  مربا،  و شکر، عسل،  قند  مانند 
نوشابه های گازدار، شربت ها و نوشیدنی های شیرین، انواع بستنی و آبمیوه های 

تجاری که دارای قند افزوده هستند نیز خودداری کنند.

هرچند ورزش بخش مهمی از پازل سلامت جسم و روان است، اما برای افرادی که 
دچار عوارضی هستند می تواند خطراتی داشته باشد.

طبق توصیه مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها، بیشتر افراد بزرگسال سالم به 
۱۵۰ دقیقه ورزش در هفته با شدت متوسط نیاز دارند که باید همراه با دو جلسه 
تمرینات قدرتی و عضله ساز باشد. اما برای کسانی که فشارخونشان پایین است قضیه 

فرق می کند.
اگر فشارخون پایین تر از ۹۰ روی ۶۰ میلیمتر جیوه باشد، فشارخون پایین تلقی 
می شود. هر چند لزوماً هر کسی که فشارخونش پایین است علامت ندارد؛ اما عده ای 
ممکن است بی حال شوند، سرگیجه بگیرند، احساس خستگی و تهوع کند، استفراغ 

کنند و یا دچار تاری دید و... شوند.
فشارخون پایین می تواند ناشی از مصرف برخی از داروها یا انواعی از بیماری ها، 
آسیب یا عوارض خاصی باشد. اینکه در شرایط فشارخون پایین می توانید ورزش کنید 
یا نه بستگی به علت پایین بودن فشار خونتان دارد. اگر فشارخون پایین برای شما 
طبیعی است و هیچ علامتی هم ندارید، پس کلًا مشکلی وجود ندارد؛ اما پیش از 

شروع یک رژیم ورزشی یا تغییر آن، همیشه خوب است با یک پزشک مشورت کنید.
 ورزش های مناسب افرادی که فشارخون پایین دارند

ورزش می تواند برای افرادی که فشارخون پایین دارند بسیار مفید باشد؛ اما این افراد 
باید ورزشی را انتخاب کنند که متناسب با شرایطشان باشد.

طبق توصیه کارشناسان، ورزش کم شدت، برای فشارخون پایین مناسب است؛ 
بنابراین فعالیت هایی مثل شنا، دوچرخه سواری یا پیاده روی گزینه های بسیار خوبی 
هستند. در واقع توصیه می شود افرادی که فشارخون پایین دارند، روزانه نیم ساعت یا 
بیشتر پیاده روی کنند. پیلاتس هم می تواند برای این افراد خوب باشد؛ زیرا این نوع 

ورزش ها گردش خون را تقویت می کنند.
ورزش هایی که استرس را هدف می گیرند نیز برای کسانی که فشارخون پایین 
دارند مناسب است، مانند تای چی یا بعضی از پوزیشن های یوگا. حتی بهتر است این 
فعالیت های بدنی با تمرینات تنفس عمیق تکمیل شوند. این روش نه تنها استرس 

را کاهش می دهد بلکه تنفس دیافراگمی منجر به افزایش گردش خون در بدن نیز 
می شود.

افرادی که فشارخونشان پایین است چه ورزش هایی را نباید انجام دهند؟
که  افرادی  برای  ورزش هایی  که  که همان طور  باشید  داشته  یاد  به  را  نکته  این 
فشارخون پایین دارند مناسب اند، ورزش هایی نیز وجود دارند که می توانند برای این 

افراد خطرناک باشند.
بهتر است افرادی که فشارخون پایینی دارند از انجام ورزش هایی که در آنها سر در 
سطح قلب یا پایین تر از آن قرار می گیرد پرهیز کنند. مثلا کرانچ برای این افراد مناسب 
نیست. دلیلش هم این است که در این ورزش ها ممکن است علائمی مثل سرگیجه 
یا حالت تهوع بیشتر شود. همچنین بهتر است فعالیت هایی که زیاد به شما فشار وارد 
می کنند انجام ندهید، مثل کاردیو با شدت بالا یا یوگای داغ )سبکی از یوگا که در 

دمای بالاتر از دمای معمول اتاق انجام می شود(.
البته فقط خود ورزش نیازمند توجه نیست، بلکه مهم است که عادت های قبل و 
بعد از ورزشتان را نیز بررسی کنید، مثلا قبل از ورزش حتما اسنک یا میان وعده ی 
مختصری بخورید. ضمنا یادتان نرود که با چند حرکت کششی، بدنتان را برای ورزش 
آماده کنید. یادتان باشد که حرکات کششی را وقتی ایستاده اید انجام دهید. بعد از 
ورزش هم به بدنتان فرصت دهید تا سرد شود و البته نباید فورا زیر دوش بروید. بعد از 
ورزش فورا دوش آب گرم گرفتن می تواند فشار خونتان را پایین تر هم بیاورد. در عوض 
سعی کنید با چند دقیقه پیاده روی بدنتان را سرد کنید و حداقل یک ساعت صبر 

کنید و بعد دوش بگیرید.
نکته: هرگونه تغییر در وضعیت بدن باید به آرامی صورت بگیرد چون یک تغییر 
ناگهانی می تواند سبب افت ناگهانی فشارخون هم بشود. سعی کنید تمریناتی را که 
لازم است دراز بکشید انجام ندهید و به دنبال جایگزینی برای این نوع تمرین ها باشید.
سونا هم مثل دوش آب گرم برای شما خطرناک است. محیط هایی که دمای بالایی 
دارند باعث افت بیشتر فشارخون می شوند. اگر در هر زمانی از ورزش و تمرینتان 
احساس سرگیجه و بی حالی و سبکی در سر کردید، متوقف شوید و به مربی تان اطلاع 

دهید.
وقتی احساس سرگیجه می کنید یعنی خون کافی به مغزتان نمی رسد و از آنجایی 
که فشارخونتان در حال حاضر پایین است، پس بیشتر باید مراقب تغییر وضعیت 

بدنی تان باشید.
و اما در مورد فشارخون بالا

می تواند  ورزش  و  شود  بالا  فشارخون  موجب  می تواند  بدنی  فعالیت  نداشتن 
فشارخون را پایین بیاورد. شما چه در حال حاضر فشارخونتان بالا باشد و چه بخواهید 

از این عارضه پیشگیری کنید، هیچ وقت برای شروع دیر نیست.
ورزش چگونه کمک می کند فشارخونتان پایین بیاید؟

فعالیت بدنی و ورزش با کمکی که به سلامت قلب و عروق می کند، فشارخون را 
پایین می آورد و در نتیجه ریسک بیماری قلبی و سکته مغزی را کاهش می دهد. 
اگر شما فشارخون بالایی داشته باشید، پزشک هم به شما توصیه می کند فعالیت 

بدنی تان را بیشتر کنید.
اگر فشارخونتان بالاست می توانید ورزش کنید؟

در مورد بیشتر افراد پاسخ مثبت است. اگر فشارخونتان بالاست باید بتوانید بدون 
نسبتا هیچ خطری فعالیت بدنی تان را بیشتر کنید. اما همیشه احتیاط شرط عقل 
است و توصیه می کنیم پیش از شروع هر فعالیت بدنی جدیدی با پزشکتان مشورت 
کنید. فعالیت بدنی باعث می شود برای مدت کوتاهی فشارخونتان بالا برود و برای 
بیشتر افراد این مسئله نگران کننده نیست و وقتی فعالیت را متوقف می کنید، فشار 

خونتان باید فورا به حالت نرمال برگردد.
اگر فشارخون شما نسبتا بالا باشد، پزشک ترجیح می دهد پیش از شروع ورزش 

ابتدا با مصرف دارو فشار خونتان را پایین بیاورید.
چه ورزش هایی برای کسانی که فشارخون بالا دارند بهتر است؟

انواع ورزش های متفاوت دارای اثرات متفاوتی بر بدن شما هستند. اگر فشار خونتان 
بالاست، تمرکز خود را روی فعالیت های هوازی بگذارید تا به قلب و رگ های خونی تان 
بیشترین کمک را بکنید. از انجام فعالیت هایی که فشار زیادی به قلبتان وارد می کنند 

اجتناب نمایید.
چه ورزش هایی برای شما خوبند؟

ورزش هوازی شامل حرکات مکرر و ریتمیکی است که قلب، ریه، رگ های خونی و 
عضلات را به کار می گیرد. تمرینات هوازی، گروه های عضلانی بزرگ در بدنتان، مثل 
عضلات پا، شانه ها و بازوها را به کار می گیرند. پیاده روی، کوهنوردی و شنا همگی از 

فعالیت های هوازی به حساب می آیند.
چه ورزش هایی را نباید انجام دهید؟

یا  وزنه برداری  مثل  انجام می شوند،  کوتاه  زمان  در  که  بسیار شدید  ورزش های 
اسپرینت برای شما مناسب نیستند، چون فشارخون را خیلی سریع بالا می برند و 

فشار زیادی به قلب و رگ ها وارد می کنند.
حواستان به علائمی مثل درد در قفسه سینه باشد

بیشتر افرادی که دچار فشارخون بالا هستند می توانند بدون هیچ خطری ورزش 
کنند اما خوب است به علائم احتمالی زیر توجه کنید و در صورتی که وجود داشتند 

ورزش را متوقف نمایید:
. درد یا فشار در قفسه سینه

. احساس بیحالی یا سرگیجه
. تنگی نفس

اگر بعد از چند دقیقه توقف ورزش حالتان بهتر نشد باید فورا با اورژانس تماس 
بگیرید چون می تواند علامت افزایش فشارخون اورژانسی یا یک حمله قلبی باشد.

ورزش های مناسب برای کسانی که فشارخون پایین یا بالایی دارند

وقتی فشارخونتان پایین یا بالاست آیا می توانید ورزش کنید؟
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مدیرکل میراث فرهنگی استان قم اعلام کرد:

ثبت چهار درخواست صدور مجوز 
بوم گردی

مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم گفت: پس از گذر 
از همه گیری ویروس کرونا و وقفه طولانی مدت ایجاد شده در حوزه گردشگری، 
روند درخواست ها برای تاسیس و تمدید مجوزها افزایش یافت؛ در حال حاضر ۴ 
درخواست ثبتی متقاضیان بوم گردی و روند تکمیل پرونده جهت صدور نهایی مجوز 
در دستور کار است.  علیرضا ارجمندی با بیان اینکه حفظ و نگهداری محیط زیست 
و افزایش سطح درآمد جامعه محلی اولویت بوم گردی است، اظهار کرد: اقامتگاه های 
بوم گردی به خانه هایی می گویند که با بافت سنتی و سبک معماری قدیمی جامعه 
محلی ساخته شده است؛ مسئول اداره این اقامتگاه ها به طور معمول بومیان منطقه 
هستند و غذاهایی که در اختیار مسافران قرار می گیرد، غذاهای محلی همان منطقه 
می باشد. ارجمندی ادامه داد: در بوم گردی ها تزئینات داخلی خانه ها کاملًا منطبق 
با سبک قدیم بوده به همین جهت گردشگران با سفر به این مناطق، علاوه بر آشنا 
شدن با آداب و رسوم و فرهنگ بومی مردم محلی، زندگی در شرایطی که قبلًا اجداد 

ما در آن می زیستند را تجربه کنند.
چالش های ایجاد اقامتگاه بوم گردی در استان قم

وی با بیان اینکه هدف از بوم گردی به عنوان سبک جدیدی از سفر با دیگر انواع 
نیازهای  با طبیعت و همسان کردن  یادآور شد: دوستی  گردشگری متفاوت است، 
خود مطابق قوانین طبیعت، ارتقای سطح درآمد مردم محلی، آشنایی با جاذبه های 
طبیعی، استفاده از امکانات سازگار با طبیعت و فرهنگ مردم منطقه، مشارکت در 
میراث  مدیرکل  است.  بوم گردی  اهداف  جمله  از  محلی  منطقه  گردشگری  توسعه 
فرهنگی استان قم در خصوص تعداد بوم گردی های استان قم، عنوان کرد: پس از گذر 
از همه گیری ویروس کرونا و وقفه طولانی مدت ایجاد شده در حوزه گردشگری، روند 
درخواست ها برای تاسیس و تمدید مجوزها افزایش یافت؛ در حال حاضر ۴ درخواست 
ثبتی متقاضیان بوم گردی و روند تکمیل پرونده جهت صدور نهایی مجوز در دستور 
کار است. وی با بیان اینکه درخواست متقاضیان بوم گردی در حال حاضر در روستای 
نویس، کهندان، دستگرد، قاهان است، افزود: به دلیل تمایل گردشگران به حضور 
در مناطق مذکور، اقلیم خوش آب و هوا و زیرساخت مناسب با درخواست نامبردگان 
با  اولیه صورت پذیرفته است. مدیرکل میراث فرهنگی استان قم در رابطه  موافقت 
چالش های ایجاد اقامتگاه بوم گردی در استان قم، تصریح کرد: از بین رفتن اکثر بافت 
روستایی و نبود بافت همگن و معماری و مصالح بومی و فیزیکی خاص در استان قم و 
گسترش ویلاسازی، عدم تمایل روستاییان دارای خانه های روستایی به ارائه خدمات به 
گردشگران در قالب اخذ مجوز، عدم تمایل بعضی از دهیاران و جوامع محلی به فعالیت 
در این حوزه، هزینه بالای ایجاد اقامتگاه بوم گردی همانند خانه های قدیمی با همان 
معماری و مصالح و عدم گردشگر پذیری در بخش هایی از استان جهت ایجاد و راه اندازی 
بوم گردی از جمله چالش های ایجاد اقامتگاه بوم گردی در استان قم است. ارجمندی 
عدم پیگیری عمده متقاضیان برای پیگیری و تکمیل پرونده در سنوات گذشته تاکنون 
و یا بومی نبودن متقاضیان، عدم ارائه اسناد مالکیتی توسط تعدادی از متقاضیان و یا 
مشکل قانونی جهت ارائه مدارک و مستندات، تردد بیشتر مسافرین و گردشگران در 
روزهای آخر هفته و عدم توازن حضور مسافرین در بخش های مختلف استان و تبلیغات 
و تولید محتوای ناکافی در خصوص جاذبه های گردشگری روستایی استان را از دیگر 
چالش های ایجاد اقامتگاه بوم گردی در استان قم معرفی کرد. وی در رابطه با راهکارهای 
بهبود وضعیت فعالیت های بوم گردی در استان قم، تاکید کرد: مشارکت فعال و اثرگذار 
دهیاری ها و جوامع محلی و اهتمام بر حفظ بافت روستایی و ایجاد زمینه مناسب و تعامل 
برای حضور گردشگران به روستاها، تولید محتوا و معرفی جاذبه ها توسط بخشداری و یا 
دهیاری روستاها در فضای مجازی، ترغیب مالکان خانه های روستایی برای راه اندازی 
اقامتگاه بوم گردی در بهبود وضعیت فعالیت های بوم گردی استان موثر خواهد بود. وی 
در خصوص حمایت ها و ارائه تسهیلات برای توسعه ظرفیت های بوم گردی در استان، 
گفت: در صورتی که متقاضیان نیازمند تسهیلات برای تجهیز و تکمیل اقامتگاه باشند 
با معرفی به بانک های عامل از تسهیلات روستایی بهره مند می شوند؛ در صورت تکمیل 
پرونده توسط متقاضیان و راه اندازی اقامتگاه بوم گردی در استان به صورت مستقیم و 

غیرمستقیم اشتغالزایی ایجاد می گردد.
 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

تعیین محدوده ایستگاه های اتوبوس 
شهری با طرح جدید نقوش ترافیکی

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از اجرای نقوش ترافیکی 
جدید در خصوص تعیین محل توقف و ایستگاه اتوبوس های شهری خبر داد.

حسین شعبانزاده اظهار داشت: تعیین و آشکارسازی علائم و قوانین ترافیکی 
در سطح شهر معمولًا به دو صورت نصب تابلوهای عمودی و اجرای نقوش روی 
آسفالت انجام می شود که رعایت نظم و انضباط شهری و توجه به زیبایی و منظر شهر 
، موضوعی است که در این طرح ها حائز اهمیت است. وی با بیان اینکه تابلوهای 
عمودی معمولًا شکل ثابت و استانداردی هم از نظر ابعاد و رنگ بندی و شکل ها، دارند 
افزود: اما در اجرای نقوش ترافیکی بخصوص تعیین محدوده های ایستگاه تاکسی و 
اتوبوس و همچنین پیاده راه های پیوسته می توان از اشکالی که به شکل بهتری طرح 
را به شهروندان و رانندگان نشان می دهد و همچنین برای وسایل نقلیه مجاز جذابیت 
و برای سایر وسایل حس ممنوعیت داشته باشند استفاده کرد. مدیرعامل سازمان 
حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ادامه داد: در سال های گذشته محدوده توقف 
اتوبوس و تاکسی ها با اجرای خط های ترافیکی تعیین می شدند که بعضاً رانندگان 
بدون توجه به آن ها در این محدوده توقف و حریم اتوبوس ها و تاکسی ها را رعایت 
نمی کردند، ولی با اجرای طرح جدید، محدوده ایستگاه به وضوح قابل روئیت است و 

ممنوعیت توقف برای سایر رانندگان را به خوبی نشان می دهد.

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم:

مسیر ریل های جمع آوری شده 
فضای سبز می شود

ریل های  پروژه جایگزین  برنامه  و  و طراحی شهرداری قم، طرح  فنی  مدیرکل 
جمع آوری شده را تشریح کرد. لیلا نیک خلق احمدی در گفت وگویی به برنامه 
شهرداری برای محدوده ریل های جمع آوری شده اشاره کرد و اظهار داشت: با توجه 
به مصوبه نخستین سفر رئیس جمهور به قم، جمع آوری ریل راه آهن در دستور کار قرار 
گرفت. وی از اتمام جمع آوری ریل و خاک برداری محدوده ریل خبر داد و افزود: با 
توجه به اتمام جمع آوری ریل و خاک برداری محدوده آن، طراحی کاربری ها و فضای 
سبز این پروژه انجام است. مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم، نوع طراحی مسیر 
ریل راه آهن را تشریح کرد و گفت: این مسیر به صورت فضای سبز شهری به طول ۷ 
کیلومتر از منطقه ۲ تا جمکران طراحی شده است. وی ادامه داد: در این مسیر علاوه 
بر مسیر پیاده روی، مسیر دوچرخه سواری به عرض ۳ متر در دو لاین رفت وبرگشت 
و ایستگاه های فرهنگی و مکث محلی نیز دیده شده است. احمدی تأکید کرد: 
مسیرهای سواره دو طرف نیز به جهت حفظ ایمنی مردم و کنترل سرعت به صورت 
سنگ فرش حفظ خواهد شد. وی در پایان یادآور شد: به زودی این پروژه اجرایی 

شده و مردم می توانند از این فضای سبز شهری بهره مند شوند.

مدیر منطقه شش شهرداری قم خبر داد؛

اجرای پروژه های آسفالت، خط کشی و 
آشکارسازی برای افزایش ایمنی تردد

مدیر منطقه شش شهرداری قم از افزایش ایمنی تردد در شوارع و معابر این منطقه 
با اجرای پروژه های مختلف روکش آسفالت، خط کشی و آشکارسازی معابر و ایجاد 
علائم هشداری معبرها خبر داد. احمد ترکمن با اشاره به اهمیت افزایش ایمنی تردد 
در شوارع و معابر اظهار داشت: در سال جاری برنامه ریزی های منظمی در راستای 
افزایش ایمنی تردد در سطح منطقه صورت گرفته که می توان به روکش آسفالت 
سروستان،  شیرازی،  صیاد  شهید  مقدم،  تهرانی  شهید  همت،  شهید  بلوارهای 

انارستان، امامزاده ابراهیم)ع( و ... اشاره کرد .

اوقات فراغت دانش آموزان در ایام تابستان در واقع بخش مهمی از حوزه 
استعداد  و  علاقه  با  متناسب  باید  که  برمی گیرد  در  را  آنها  تربیت  و  پرورش 
دانش آموزان پر شود، بنابراین آموزش برنامه ریزی برای این فصل باید در دستور 

کار مدارس باشد.
هرسال با آغاز فصل تابستان موضوع اوقات فراغت دانش آموزان و چگونگی 
استفاده از این برهه سه ماهه تا آغاز سال تحصیلی یکی از دغدغه های فکری 

والدین و فرزندان است.
هرچند که آموزش کتب درسی و محتوای آموزشی در مدرسه برای سه ماهه 
تابستان متوقف می شود اما این تعطیلات و چگونگی گذران این زمان تاثیر 

بسیاری بر شخصیت و مهارت آموزی دانش آموزان دارد.
مهارت آموزی در جامعه این روزها برخلاف گذشته اهمیت و رواج بیشتری دارد 
بنابراین همانطور که در سند تحول بنیادین هم به آن اشاره شده، هر دانش آموز 
باید تا پایان تحصیلات خود در آموزش و پرورش حداقل یک مهارت را به درستی 
بیاموزد، دانش آموزان علاوه بر مهارت آموزی به صورت تخصصی باید در اوقات 

فراغت خود مهارت های زندگی، ارتباطی و شخصیتی را هم ارتقا دهند.
کارشناسان آموزشی و تربیتی معتقدند که شخصیت افراد در زمان سرگرمی 
یا همان اوقات فراغت شکل می گیرد، بنابراین ضرورت چگونگی سپری شدن 

اوقات فراغت به منظور پرورش و تربیت فرزندان باید در اولویت باشد.
برخی از خانواده ها در فصل تابستان فرزندان خود را به کلاس های آموزشی 
مختلف در حوزه های ورزشی، هنری و سبک زندگی می فرستند تا دانش آموزان 
علاوه بر یادگیری یک مهارت، اوقات مناسبی را در کنار همسالان خود سپری 
کنند اما پرداخت هزینه کلاس های آموزشی برای بسیاری از خانواده ها ممکن 

نیست و این دغدغه همچنان برای آنها وجود دارد.
در این راستا، آموزش و پرورش از فعالیت ۳۰ هزار پایگاه تابستانی برای دانش 
آموزان از ۶ تیرماه خبر داده اما بسیاری از خانواده ها اعلام کرده اند که ظرفیت 
این کلاس ها با توجه به تعداد دانش آموزان پایین است و هنگام مراجعه اعلام 
می کنند که با محدودیت همراه هستند و البته برخی هم از وجود این پایگاه ها 

مطلع نیستند.
از سوی دیگر محافل خانوادگی، محلی و فرهنگسراها هم راهی برای گذراندن 
اوقات فراغت دانش آموزان محسوب می شود، دانش آموزان می توانند در مجامع 
مختلف محله ها حاضر شوند و با بازی با همسالان و کمک به هم نوعان تابستانی 

مفید را برای خود داشته باشند.
بنابراین با توجه به اهمیت سپری کردن چگونگی اوقات فراغت دانش آموزان 
ضروری است که مربیان پرورشی در طول سال تحصیلی شیوه برنامه ریزی 
دانش آموزان برای پر کردن اوقات فراغت را به درستی به دانش آموزان بیاموزند و 
همچنین با استعدادیابی و علاقه دانش آموزان آنها را در این مسیر هدایت کنند.

مدرسه غیرانتفاعی کلاس های فوق برنامه می گذارد
مادر یک دانش آموز کلاس سوم دبستان در گفت و گویی درباره چگونگی 
گذراندن اوقات فراغت فرزند خود گفت: دخترم به مدرسه غیرانتفاعی می رود 
و مدرسه در اول سال هزینه ای برای کلاس های فوق برنامه مانند شنا، موسیقی 

و نقاشی گرفته بود.
وی افزود: فرزندم صبح تا ظهر که سرکار می روم، مانند ایام سال در مدرسه به 
کلاس های فوق برنامه می رود. همچنین با همسرم سعی می کنیم که بازی های 

فکری و دسته جمعی را به صورت شبانه انجام دهیم.
تابستان  ایام  برای  پرورش  و  آموزش  تابستانی  پایگاه های  درباره  مادر  این 
دانش آموزان گفت: اطلاعات مربوط به آموزش را معمولا از مدرسه یا رسانه های 
و  نکرده  این خصوص اطلاع رسانی  اما مدرسه در  جمعی بدست می آوریم 
همچنین آدرس این پایگاه ها پیش از آغاز تابستان در رسانه های جمعی اعلام 

نشده بود.
دستیار دایی ام شده ام

رضا یک دانش آموز کلاس دهمی درباره گذراندن اوقات فراغت خود گفت: 
کارهای زیادی انجام می دهم، بطور مثال ۴ ساعت در هفته در کلاس های 
رایگان مسجد محله شرکت می کنم و ۲ روز به مکانیکی دایی ام می روم تا هم 
دستیارش باشم و هم کار یاد بگیرم و بقیه را هم با دوستانم در کوچه فوتبال بازی 

می کنیم.
این دانش آموز درباره شرکت در کلاس های فوق برنامه گفت: هزینه کلاس های 
آموزشی زیاد است، اگر کلاسی رایگان باشد، شرکت می کنم. مدرسه هم که در 

تابستان بسته است و این ایام برای خودمان باید برنامه ریزی کنیم.
رضا درباره پایگاه های تابستانی آموزش و پرورش برای فصل تابستان گفت: 
مدرسه ما در این باره اطلاعی نداده است، این موضوعات باید از قبل در مدرسه 

گفته شود تا درباره اش تصمیم بگیریم.
وی ادامه داد: برنامه ریزی مهم است، معلمان باید برنامه ریزی برای تمام ایام 
سال را به ما یاد بدهند تا به صورت اصولی بدانیم زمان خودمان را چگونه باید 

بگذرانیم.
دخترم در پایگاه تابستانی خوشنویسی می آموزد

مادر یک دانش آموز کلاس پنجمی درباره چگونگی پر کردن اوقات فراغت 
از مادر  را  تابستانی در مدارس  پایگاه  فرزندش گفت: سال گذشته موضوع 
دوست فرزندم شنیدم و زمان ثبت نام را می دانستم بنابراین دخترم را برای تفریح 

و یادگیری به این  پایگاه می فرستم و در رشته خوشنویسی تلاش می کند.
وی افزود: همچنین خودم هم سعی می کنم که در خانه او را با آموزش آشپزی 
و شیرینی پزی مشغول کنم اما فرزندم هنوز نتوانسته علاقه و استعداد خود را 
تشخیص دهد، کمک به دانش آموزان در این موضوع از وظایف معلمان است اما 

در مدارس توجه چندانی به این موضوعات نمی شود.
پایگاه تابستانی ظرفیتی برای ثبت نام نداشت

مادر یک دانش آموز کلاس ششمی هم درباره چگونگی گذراندن اوقات فراغت 
فرزند خود توضیح داد: پسرم معمولا در کوچه بازی می کند، هرچند که این 
موضوع به دلیل ناامنی و امکان دزدی و آسیب نگرانم می کند اما بچه را نمی توان 
در خانه حبس کرد. وی ادامه داد: به پایگاه تابستانی آموزش و پرورش مراجعه 
کرده ام اما برای کلاس نقاشی که پسرم علاقه داشت، ظرفیتی برای ثبت نام 
نداشتند. مدارس باید از قبل زمان ثبت نام را اعلام کنند اما مدرسه پسر من هیچ 

اطلاعی نداده بود.
رفت وآمد با اقوام را در تابستان بیشتر کردیم

پدری که دو فرزند دبستانی دارد، درباره گذراندن اوقات فراغت آنها در فصل 
تابستان گفت: دخترانم درخانه بازی با هم می کنند و بعد از ظهرها هم آنها را به 
پارک می برم. چند اسباب بازی هم برای آنها خریده ام. البته در تابستان سعی 

می کنیم که رفت و آمد بیشتری با اقوام و دوستان داشته باشیم.
فراغت  اوقات  برای  پرورش  و  آموزش  تابستانی  پایگاه های  درباره  وی 
دانش آموزان گفت: فرزندانم در مدرسه غیردولتی تحصیل میکنند و برنامه های 

فوق برنامه برای آنها گذاشته اند اما از کلاس های رایگان اطلاعی نداشتیم. البته 
با توجه به اینکه ما شاغل هستیم، نمی توانیم در زمان مشخص، فرزندانمان را به 

کلاس ببریم بنابراین از این کار منصرف شدیم.
آموزش و پرورش را نمی توان تعطیل کرد

عباس فرجی کارشناس آموزشی در گفت وگویی درباره اوقات فراغت دانش 
آموزان اظهار کرد: واژه اوقات فراغت در وهله اول باید تعریف شود تا بطور دقیق 

بدانیم در مورد چه چیزی صحبت می کنیم.
در واقع کلمه ترکیبی اوقات فراغت اشاره به زمان های استراحت و آسودگی 
دانش آموزان دارد اما سوال این است که آیا برای آسودگی دانش آموزان باید 
تمهیدی اندیشید؟ مگر جز این است که در زمان استراحت باید استراحت 
کرد و در زمان تحصیل باید تحصیل کرد پس چرا همیشه یکی از دغدغه های 

نظام های آموزشی در تمام کشورها پر کردن این زمان ها است؟
موضوع از این قرار است که بخش اعظم زمان هایی که دانش آموزان در مدارس 
می گذارند تمرکزشان بر روی امور آموزشی است و کمتر به امور تربیتی، تفریحی، 
هنری و ورزشی و... توجه دارند این جنبه ها عمدتا تحت تاثیر امور آموزشی قرار 
می گیرند در نتیجه در زمانی که دانش آموزان از امور آموزشی فارغ می شوند 

زمان مناسبی پیش می آید که دانش آموزان با جنبه های دیگر درگیر کنیم.
این کارشناس آموزشی ادامه داد: بنابراین مداخلاتی را که والدین و آموزش و 
پرروش باید در نظر گیرند، پر رنگ می شود چرا که در تمام بررسی ها مشخص 
می شوند  فارغ  تحصیلی  امور  از  دانش آموزان  که  زمان هایی  که  است  شده 
احساس شادتری را تجربه می کنند اما بخشی از این شادی به این بر می گردد 
که دانش آموز از امور تحصیلی منفک می شود اما بخش دیگرش به این مرتبط 
است که دانش آموز خودش را از قواعد و امور دست و پاگیر مدرسه رها می بینید 

و می تواند به دلخواه خودش زمان های خودش را پر کند.
فرجی یادآورشد: اما کودک برای پر کردن زمان آزادش همیشه به یک سری 
الزامات نیاز دارد، الزاماتی که یا به والدین نیازمند است و یا به مدرسه. بطور مثال 
کودکی که از مدرسه فارغ شده اگر برنامه ای در دستور کار خود نداشته باشد از 
کل زمانی که در اختیار دارد یعنی ۱۶ ساعت وقت آزاد خود با فرض بر اینکه ۸ 
ساعت خواب مفید داشته باشد، نمی داند چگونه استفاده کند. آیا فقط باید پای 
تلویزیون باشد؟ آیا فقط باید به گیم های کامپیوتری مشغول باشد یا اینکه باید 

برنامه دیگری را در نظر بگیرد.
وی عنوان کرد: در واقع کل ماجرا به این ۱۶ ساعت وقت آزاد دانش آموز مرتبط 
می شود چرا که در زمانی که دانش آموز مشغول تحصیل است، ۸ ساعت در 
مدرسه مشغول آموزش است و گاهی ۲ تا ۴ ساعت مشغول رسیدگی به امور 
تحصیلی از جمله تکالیف درسی و... و. می شود در نتیجه فقط ۴ ساعت زمان 
آزاد برای دانش آموز باقی می ماند که آن هم صرف امور شخصی و کمی هم 

بازی می شود.
این کارشناس آموزشی یادآور شد: اما در تابستان صحبت از ۱۶ ساعت زمان 
آزاد دانش آموزان است، پس این موضوع را پیچیده می کند واهمیت آن از این 
جنبه است که بسیاری از غول های سلیکن حتی برای ۳۰ ثانیه گرفتن وقت آزاد 
شما میلیون ها دلار خرج می کنند. وقتی از زمان صحبت می کنیم در واقع از 

ارزشمند ترین دارایی دانش آموزان صحبت می شود.
به گفته فرجی، در یک بررسی در سال ۲۰۲۲ نشان داده شده که ۸ ساعت ۳۹ 
دقیقه دانش آموزان وقت خود را به شبکه های اجتماعی اختصاص داده اند. این 
رقم در واقع یک سوم شبانه روز یک دانش آموز می تواند باشد. فارغ از اینکه این 
دانش آموزان در معرض چه محتوایی قرار گرفته اند باید در نظر گرفت که در این 
زمان دانش آموزان عملا از هر گونه فعالیت بدنی دور بوده اند که می تواند زمینه 

ساز بسیاری از مشکلات جسمی و روانی در آینده باشد.
وی خاطرنشان کرد: در یک مطالعه دیگر که روی ۵۸۵ دانش آموز صورت 
تعاملات  صرف  را  خود  فراغت  اوقات  زمان  بیشترین  آموزان  دانش  گرفته، 
خانوادگی و ارتباط با دوستان در شبکه های اجتماعی اختصاص می دهند 
همچنین همزمان مشخص شده که تمایل به فعالیت بدنی در میان دانش 
آموزان در این زمان ها کاهش می یابد و ریتم خواب شبانه آنها به هم می خورد و 
این در حالی است که آن دسته از دانش آموزانی که برای این زمان ها برنامه ریزی 

کرده اند از فعالیت بدنی بیشتر و ریتم خواب شبانه ی بهتری برخوردار هستند.
دانش آموزانی که از فعالیت بدنی کافی در زمان اوقات فراغت خود بهرمند 

نیستند 
این کارشناس آموزشی افزود: این موضوع در زمان همه گیری کووید ۱۹ 
به صورت پر رنگ تری مشاهده شد. در واقع نبود برنامه برای پر کردن آن ۱۶ 
ساعت در زمان همه گیری اختلال جدی در امور روانی و اجتماعی و فعالیت 
بدنی دانش آموزان بگونه ای بود که توانست میزان افسردگی و اضطراب را در 

دانش آموزان با افزایش چشمگیری افزایش دهد.
کافی  بدنی  فعالیت  از  که  آموزانی  دانش  داده شده  نشان  بررسی  در یک 
در زمان اوقات فراغت خود بهرمند نیستند، با افزایش وزن در پایان این زمان 
برخوردار هستند و این یک امر ملموس در بین مدارس ایران نیز است و اغلب 
شاهد افزایش وزن دانش آموزان در هر سال هستیم که زنگ خطر جدی برای 
جامعه محسوب می شود. وی ادامه می دهد: در نتیجه ضرورت دارد که والدین 
و متولیان آموزش و پرورش برای این زمان ها برنامه مشخصی داشته باشند تا 
مشکلات احتمالی را در دانش آموزان کاهش دهند. اما اکنون به این پرسش 
باید پاسخ گفت با فرض به آگاهی از این موضوع به عنوان والدین دانش آموزان و 

متولیان تعلیم و تربیت ما چه کاری باید انجام دهیم؟
این کارشناس آموزشی عنوان کرد: در واقع باید برای پرکردن اوقات فراغت 
دانش آموزان یک نیاز سنجی از قبل صورت گیرد و متناسب با نیازهایی که در 
جامعه وجود دارد این زمان ها پر شود بطور مثال در چند جنبه فعالیت های 
هنری، ورزشی، اجتماعی و تفریحی و تحقیقی این زمان ها را پر کرد. اینکه 
می گویم باید نیاز سنجی کرد منظورم این است که مثلا با پرسش نامه هایی قبل 
از پایان تحصیلات از دانش آموزان سنجیده شود که آنها می خواهند با این ۱۶ 
ساعت چه کنند؟ قطعا هر کدام از آنها برنامه های مخصوص به خودشان را دارند 
البته برخی هم هیچ برنامه ای ندارند چون واقعا در برنامه ریزی مشکل دارند نه 

اینکه برنامه نداشته باشند.
فرجی افزود: این موارد باید استخراج و دسته بندی سپس توسط اولیا و مدرسه 
به متولیان نظام تعلیم و تربیت ارائه شود تا بتوانند برای این موارد برنامه ریزی 
مناسب صورت گیرد، اگر قرار است مراکزی فعال یا برنامه ریزی برای اردویی 

انجام شود، امکانات و الزامات لازم فراهم شود.
وی ادامه داد: در نتیجه آموزش و پرورش نباید این زمان را از دست بدهد 
چرا که انفعال در این زمینه بگونه ای است که بعدا صورت حسابش را باید خود 
آموزش و پرورش پرداخت کند. به تعبیر ساده باید بگویم آموزش و پرورش چیزی 

نیست که بتوان تعطیلش کرد خواه می خواهد زمستان باشد یا تابستان.

رئیس موسسه آموزش عالی علوم و معارف جامعه المصطفی العالمیه خبرداد:

اختصاص ۲۰ درصد سهمیه دانشجو 
در جامعه المصطفی به داوطلبان ایرانی

رئیس موسسه آموزش عالی علوم و معارف جامعه المصطفی العالمیه گفت: بر اساس 
مجوز صادر شده از سوی هیات امنای جامعه المصطفی، برای نخستین بار و در سال 
تحصیلی ۱۴۰۳ - ۱۴۰۲، ۲۰ درصد از کل سهمیه پذیرش به داوطلبان ایرانی اختصاص 

پیدا می کند. 
حجت الاسلام علی معصومی روز شنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: ماموریت 
اصلی جامعه المصطفی پذیرش دانشجو از میان داوطلبان غیرایرانی است، ولی در داخل 

کشور نیز داوطلبان زیادی علاقه مند برای تحصیل در این دانشگاه بین المللی هستند.
وی با بیان اینکه هیات امنای جامعه المصطفی برای نخستین بار اجازه داده تا ۲۰ 
درصد از سهمیه پذیرش در موسسه آموزش عالی علوم و معارف و عمدتا در رشته های 
علوم انسانی برای داوطلبان ایرانی باشد گفت: این موسسه آموزش عالی در زمان تاسیس 
خود در اوایل دهه ۹۰، از میان ایرانی ها داوطلبان بسیاری داشت، ولی به دلیل آنکه 

اولویت با غیرایرانی ها بود، جز در موارد خاص پذیرش صورت نگرفت.
معصومی در ادامه با تاکید بر اینکه ۹۰ درصد پذیرش در قالب توافق با دستگاه ها و 
نهادهای مختلف انجام می شود یادآور شد: در رشته بانکداری در مقطع کارشناسی ارشد، 
برای بخش هایی از مدیران بانک ها با توافقی که با مدیریت بانک های استان و بانک توسعه 

تعاون کشور صورت گرفت، دوره هایی برگزار شدهاست.
وی ادامه داد: به منظور تربیت دبیر معارف عربی و اسلامی در افغانستان نیز برای ۲۰۰ 

نفر از داوطلبان به صورت همکاری های خاص دوره هایی تشکیل شد.
رئیس موسسه علوم و معارف همچنین با ذکر این نکته که پذیرش دانشجویان ایرانی 
در ۲ مقطع کارشناسی ارشد و دکتری می باشد بیان داشت: زبان و ادبیات عربی، بلاغت 
و نقد ادبی، مترجمی عربی، ادبیات قرآنی، روابط بین الملل، مالیه و بانکداری اسلامی، 
جرم  و  جزا  حقوق  تحول،  و  عمومی  گذاری  مشی  خط  گرایش های  دولتی  مدیریت 
شناسی، حقوق خصوصی، تفسیر و علوم قرآن، علوم حدیث، جامعه شناسی فرهنگ، 
روانشناسی تربیتی، مشاوره، مدیریت آموزشی، برنامه ریزی آموزشی و درسی، تبلیغ و 
ارتباطات و تاریخ تمدن اسلامی از رشته های مقطع کارشناسی ارشد است. معصومی 
همچنین اضافه کرد: در مقطع دکتری نیز در رشته هایی نظیر علوم اقتصادی گرایش 
اقتصاد اسلامی، اندیشه معاصر مسلمین، حقوق جزا و جرم شناسی، حقوق خصوصی، 
تفسیر تطبیقی، علوم حدیث تطبیقی، تاریخ تشیع، تاریخ معاصر جهان اسلام و تاریخ 
تمدن اسلامی پذیرش صورت می گیرد. وی با بیان اینکه آزمون ورودی این موسسه زیر 
نظر سازمان سنجش و آموزش کشور به شکل عمومی و اختصاصی است گفت: مهلت 
ثبت نام تا ۲۳ تیرماه است، و زمان برگزاری آزمون عمومی کتبی نیز پانزدهم مردادماه 
خواهد بود. رئیس موسسه علوم و معارف در تبیین ویژگی های این مرکز آموزش عالی، 
کاربردی بودن رشته ها و تناسب آن با فراگیران و عمدتا موظفان، کارکنان و نیروهای شاغل 
را از جمله آن دانست و گفت: ارائه تسهیلات آموزشی، تخفیف در شهریه همچنین وجود 
یک فضای منعطف و خودمانی از دیگر ویژگی ها است. وی تصریح کرد: در این مرکز سعی 
شده تا تعامل با دانشجویان انجام، و محدودیت ها و مشکل های آنان نیز پیگیری شود. 
جامعه المصطفی العالمیه نهادی حوزوی و بزرگ ترین مرکز آموزش بین المللی تشیع است 
که در بیش از ۶۰ کشور جهان نمایندگی مستقل دارد. این نهاد حوزوی، آموزش های 
خود را در ۱۲۹ رشته آموزشی و ۶ حوزه دانشی فقه و اصول، قرآن و حدیث، حکمت و 
مطالعات ادیان، تاریخ و سیره، علوم انسانی اسلامی و ادبیات زبان ها و فرهنگ شناسی 

ارائه می دهد، دوره های اصلی جامعه المصطفی به هفت زبان دنیا برگزار می شود. 
 

از سوی روابط عمومی تبلیغات؛

مراسم حرم حضرت معصومه)س( 
در هفته جاری اعلام شد 

مراسم شب های حرم مطهر حضرت معصومه)س( از شنبه تا چهارشنبه به ترتیب با 
سخنرانی حجج اسلام والمسلمین سیدعلیرضا تراشیون، حبیب الله فرحزاد، سیدحسین 
حسینی قمی، سیدحسین مؤمنی و علی سرلک، پنجشنبه با سخنرانی آیت الله میرباقری 

و جمعه با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین محمد برمایی برگزار می شود. 
براساس این گزارش ،مراسم و محافل حرم مطهر بانوی کرامت از ۱۷  تا ۲۳ تیرماه 
۱۴۰۲ با مناسبت های میلاد امام کاظم)ع( و روز مباهله در آستان مقدس بانوی کرامت 
برگزار می شود. مراسم حرم مطهر هر روز با برنامه های نیایش صبحگاهی، سخنرانی قبل 
از اذان ظهر، سخنرانی قبل از اذان مغرب و سخنرانی و مداحی بعد از نماز عشا دنبال 

خواهد شد.
نیایش صبحگاهی حرم مطهر بانوی کرامت از شنبه تا چهارشنبه با قرائت دعای عهد، 
پنجشنبه با قرائت زیارت عاشورا توسط حجت الاسلام والمسلمین جعفر واضحی و جمعه 
نیز با سخنرانی و قرائت دعای ندبه توسط حجت الاسلام والمسلمین جعفر واضحی برگزار 
می شود. مراسم قبل از اذان ظهر حرم مطهر بانوی کرامت شنبه و یکشنبه با سخنرانی 
حجت الاسلام حسن بابائیان و مداحی یاسر محمدی، دوشنبه و سه شنبه با سخنرانی 
حجت الاسلام عباس بهزادی، چهارشنبه و پنجشنبه با سخنرانی حجت الاسلام محمود 

یزدی و جمعه با سخنرانی حجت الاسلام رضا هوشیاری برگزار می شود.
مراسم قبل از اذان مغرب شنبه در قالب اجتماع دخترانی از ۱۲۰ کشور جهان، یکشنبه 
با  و مداحی علی اسکندری، دوشنبه  زاده  با سخنرانی حجت الاسلام علی حسین 
سخنرانی حجت الاسلام عبدالله توانا، سه شنبه با سخنرانی حجت الاسلام محمدصادق 
کفیل، چهارشنبه در قالب محفل روایتگری سیره شهدا با حضور پناهی، پنجشنبه در 
قالب محفل انس با قرآن کریم و جمعه با سخنرانی حجت الاسلام محمدمهدی حائری 

پور و قرائت زیارت آل یاسین با صدای محمد مقدم دنبال می شود.
مراسم شب های حرم مطهر حضرت معصومه)س( از شنبه تا چهارشنبه به ترتیب با 
سخنرانی حجج اسلام والمسلمین سیدعلیرضا تراشیون، حبیب الله فرحزاد، سیدحسین 
حسینی قمی، سیدحسین مؤمنی و علی سرلک، پنجشنبه با سخنرانی آیت الله میرباقری 
و جمعه با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین محمد برمایی برگزار می شود و همچنین 
شنبه و یکشنبه حسن شالبافان و سیدعلی حسینی نژاد و پنجشنبه و جمعه جواد برزگر 

امیدواریان مداحی خواهند کرد.
گفتنی است پنج شنبه شب دعای کمیل با صدای جواد برزگر و زیارت جامعه کبیره با 

صدای حجت الاسلام ناصر شهیدی قرائت خواهد شد.
 

در رویداد استانی شکوه مادری؛ 

۲۵ مادر دارای سه فرزند و بیشتر و فعال 
در قم تجلیل شدند

رویداد استانی »شکوه مادری« با تجلیل از ۲۵ مادر جوان دارای سه فرزند و بیشتر و فعال 
عرصه های مختلف در قم به کار خود پایان داد.

براساس این گزارش ،مراسم اختتامیه سومین رویداد شکوه مادری به همت آستان قدس 
رضوی و مدیریت کانون های خدمت رضوی استان قم، در صحن اصلی مسجد مقدس 
جمکران برگزار شد. در این مراسم از ۲۵ مادر جوان دارای سه فرزند و بیشتر که از نظر 
شاخص هایی همچون فعال اجتماعی، دارای مقالات علمی و پژوهشی، مخترع، حافظ 
قرآن، فرزندآوری پس از شرکت در دو رویداد قبلی و نامگذاری اسامی فرزندان به نام های 
رضا و معصومه، بیشترین امتیاز را کسب کرده اند تقدیر شد. حجت الاسلام سید محمدباقر 
تکیه ای مدیر کانون های خدمت رضوی استان قم در این مراسم اظهار داشت: توجه به 
مقوله خانواده و فرزندآوری از مأموریت های مهم آستان قدس رضوی بوده که در این راستا 
تلاش کردیم از مادران جوان که در عرصه های مختلف اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی و 
سیاسی فعالیت داشته و کار و تلاش آنان مانعی برای تولید و تکثیر نسل نداشته تجلیل 
کنیم. وی گفت: مادران منتخب توانسته اند در فرزندآوری خود را با شاخص های رویداد 
بزرگ شکوه مادری همتراز نمایند و الگویی مناسب برای فرهنگ سازی جامعه به سبک 
رضوی به دیگر خانم های جوان ارائه کنند.  حجت الاسلام تکیه ای با اشاره به روایتی از 
مَمَ غَدا؛ بر تعداد فرزندان 

ُ
کَاثِرْ بِکُمُ الْ

ُ
کْثِرُوا الْوَلَدَ أ

َ
رسول گرامی اسلام )ص( که فرمودند »أ

بیافزایید تا در روز قیامت به فزونی شما بر امت ها افتخار کنم« ابراز امیدواری کرد این مراسم 
سرآغازی برای رویداد چهارم شکوه مادری باشد.

 
کارشناس اداره کل هواشناسی استان قم :

افزایش دما تا هفته آینده ادامه دارد
کارشناس اداره کل هواشناسی استان قم گفت: تا دو روز آینده میزان گردوخاک در 

استان کاهش میابد، اما روند افزایش دما تا هفته آینده ادامه دارد.
اظهارداشت:  گرمتر خواهد شد  آینده هوا  روز های  اینکه طی  به  اشاره  با  صبوری 
روزیکشنبه  دمای هوا یه ۴۱ درجه سانتیگراد خواهد رسید و پیش بینی می کنیم تا پایان 

هفته شاهد افزایش ۳ تا ۵ درجه ای دما در استان باشیم.

اجتماعی

اوقات فراغت باید متناسب با علاقه و استعداد دانش آموزان پر شود؛

کمرنگی آموزش و برنامه ریزی برای اوقات فراغت دانش آموزان درمدارس
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رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار بدهی سازمان بورس:

تامین مالی از محل بازار سرمایه
از بازار پول پیشی گرفت

 رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار بدهی سازمان بورس  و اوراق بهادار   به 
تشریح فرآیند های تامین مالی از طریق بازار سرمایه پرداخت و گفت: تامین مالی شرکت ها 

در کشور از دو منبع صورت می گیرد، یکی بازار پول و منبع دیگر بازار سرمایه است.
  مرتضی چشان در نشست مشترکی با شرکت ها و اعضای اتاق بازرگانی ایران  اظهار کرد: 
تامین مالی شرکت ها در کشور از دو منبع صورت می گیرد، یکی بازار پول و منبع دیگر بازار 
سرمایه است که در سال های اخیر با اصلاح دستورالعمل های انتشار أوراق، درصد تامین 

مالی از محل بازار سرمایه از بازار پول پیشی گرفته است.
رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار بدهی سازمان بورس بیان کرد: در 
حقیقت بازار سرمایه محل مناسبی برای معامله سهام و تامین مالی شرکت ها است و 
شرکت ها با توجه به ماهیت خود )سهامی عام و یا خاص، تعاونی و...( می توانند اقدام به 
تامین مالی کنند؛ همچنین امکان سرمایه گذاری برای افراد حقیقی در اوراق نیز وجود 

دارد.
چشان با بیان اینکه انواع ابزار های تامین مالی اسلامی با توجه به نوع نیاز شرکت ها 
طراحی شده اند، عنوان کرد: در کشور ما تامین مالی از طریق بازار سرمایه به وسیله 
ابزار های مالی اسلامی )صکوک( انجام می شود که انواع مختلفی دارد؛ از جمله این 
اوراق می توان به صکوک اجاره، مرابحه، منفعت، سفارش ساخت، خرید دین، مضاربه 
و … اشاره کرد.  با توجه به وجود ابزار های مالی اسلامی متنوع و تخصصی که هر یک برای 
اهداف تامین مالی خاصی طراحی شده است، مهمترین اقدام در قدم نخست، تشخیص 

و انتخاب ابزار مالی مناسب با توجه به هدف شرکت از تامین مالی است.
وی تشریح کرد: باتوجه به اینکه وجوه جمع آوری شده از مردم در اختیار متقاضی 
تامین مالی قرار می گیرد، مدارک و مستندات انتشار اوراق از جمله بیانیه حسابرسی شده 
حداقل یک روز قبل از انتشار اوراق جهت بررسی طرح و وضعیت مالی متقاضی توسط 

سرمایه گذاران بر روی سایت کدال و بورس مربوطه، منتشر می شود.
شیوه تامین مالی از بازار سرمایه

چشان همچنین مطرح کرد: به طور کلی تمامی اوراقی که در بازار سرمایه منتشر 
می شوند از قواعد و شرایطی که در دستورالعمل هر اوراق مشخص است، تبعیت می کنند 
که دستورالعمل های مربوطه در پایگاه قوانین و مقررات بازار سرمایه  )cmr.seo.ir(  متعلق 

به سازمان بورس، قرار گرفته است.
چشان بیان کرد: البته در کنار وجود منابع یاد شده و دستورالعمل ها، متقاضیان تامین 
مالی می توانند برای سهولت فرآیند تامین مالی خود و دریافت راهنمایی های لازم به 
مشاوران عرضه مراجعه کنند. لیست مشاوران عرضه اوراق بهادار نیز در وبسایت رسمی 

سازمان بورس  )cfi.seo.ir(  درج شده است.
وی همچنین ادامه داد: پس از اینکه طرح تامین مالی و روش تامین مالی مشخص 
شد، مشاوران عرضه، گزارش توجیهی را تهیه کرده و تمامی مشخصات شرکت و طرح 
مورد نظر جهت تامین مالی را در گزارش تشریح می کنند و مدارک و مستندات لازم از 
شرکت متقاضی را به همراه گزارش توجیهی به سازمان بورس ارسال خواهند کرد؛ به 
این ترتیب سازمان بورس پس از بررسی این موارد، موافقت خود را تحت عنوان "موافقت 
اصولی" صادر می کنند. چشان گفت: پس از دریافت موافقت اصولی، شرکت متقاضی، 
قرارداد های پشتوانه انتشار اوراق را با ارکان های مربوطه منعقد و به همراه بیانیه ثبت 
حسابرسی شده، به سازمان بورس ارسال می کنند. با تکمیل این فرآیند، مجوز انتشار 

اوراق توسط سازمان بورس صادر می شود.
بانیان تامین مالی چه شرایطی باید داشته باشند؟

وی ضمن تاکید بر اینکه امکان تامین مالی در بازار سرمایه تنها برای شخص حقوقی 
فراهم است، گفت: شرکت هایی که خواهان تامین مالی از بازار سرمایه هستند باید در 
ایران به ثبت رسیده باشند و این شرکت ها باید دو سال پی در پی صورت مالی حسابرسی 
شده که صورت مالی یکسال اخیر آن باید مورد تایید حسابرس معتمد سازمان بورس 
قرار بگیرد ارائه دهند؛ همچنین اظهارنظر حسابرس در خصوص صورت های مالی مذکور 
نباید مردود یا عدم اظهار نظر باشد. لیست حسابرسان معتمد در وبسایت  )seo.ir(  وجود 

دارد.
 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری پاسخ داد:

با اجرای همسان سازی، »حقوق 
بازنشستگان« سالانه چقدر افزایش می یابد؟

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری از پیگیری این صندوق برای دائمی سازی 
همسان سازی حقوق بازنشستگان کشوری خبر داد و توضیحاتی در خصوص نحوه 
افزایش حقوق بازنشستگان در صورت تصویب اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان 

در قانون برنامه هفتم ارائه کرد.
نعمت الله ترکی در گفت وگویی درخصوص اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان، با 
اشاره به اینکه بحث حقوق و مزایا و معیشت در حوزه اجتماعی یکی از اولویت های دولت 
و صندوق بازنشستگی برای تامین معیشت بازنشستگان است، اظهار کرد: یک میلیون و 

۷۰۰ هزار نفر تحت پوشش صندوق بازنشستگی کشوری قرار دارند.
وی افزود: از سال ۱۳۹۶ به بعد، در بخش ترمیم حقوق اتفاقات خوبی افتاده است و 
به تناسب آنچه که در بخش حقوق دغدغه وجود داشت اقداماتی تا سال ۱۴۰۱ انجام 

شده است.
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری در ادامه به ماده ۳۰ قانون برنامه ششم توسعه 
مبنی بر اینکه »دولت مکلف است بررسی های لازم جهت برقراری عدالت در نظام پرداخت 
و رفع تبعیض و متناسب سازی دریافت ها و برخورداری از امکانات شاغلان بازنشستگان 
و مستمری بگیران کشوری و لشکری سنوات مختلف را انجام دهد« اشاره کرد و گفت: 
برای اجرای همسان سازی و متناسب سازی حقوق و مزایای بازنشستگان، توسط صندوق 
بازنشستگی کشوری پیگیری هایی در سال ۱۴۰۱ صورت گرفت که بر اساس آن و برای 
اجرای همسان سازی نیازمند حدود ۹ همت هستیم که این اعتبار را از طریق فروش سهام 

در دستور کار قرار دادیم.
ترکی درخصوص دائمی سازی همسان سازی حقوق بازنشستگان نیز بیان کرد: پیگیر 
دائمی سازی همسان سازی حقوق بازنشستگان برای همه بازنشستگان، به ویژه بخش 
اعظم جمعیت صندوق یعنی کارکنان آموزش و پرورش و بازنشستگان فرهنگی هستیم؛ 
در قانون بودجه سال ۱۴۰۲ نیز این امر را پیگیری کردیم. وی همچنین در پاسخ به سوالی 
درباره همسان سازی حقوق بازنشستگان کشوری، لشکری و تامین اجتماعی در لایحه 
برنامه هفتم توسعه یادآور شد: کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در قانون 
برنامه هفتم این موضوع را پیگیری و در کمیسیون نیز مطرح و مصوب شده است و اکنون 
منتظر بررسی های کارشناسی کمیسیون تلفیق هستیم. مدیرعامل صندوق بازنشستگی 
کشوری در پاسخ به این سوال که در صورت اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان در 
قانون برنامه هفتم، سالانه چند درصد میزان حقوق ها افزایش خواهد یافت؟ پاسخ داد: 
سازمان امور استخدامی قبل از سال ۱۳۹۶ جدولی در بحث رتبه، رسته شغلی و گروه 
طبقات دارد که در صورت اجرای همسان سازی، ابتدا باید این جداول اصلاح شوند؛ لذا 

رقم آن متفاوت بوده و میزان افزایش ها برای همه گروه ها یکسان نیست.

مشاور اقتصادی مقام معظم رهبری :

۲.۵ میلیون ایرانی محرومیت خیلی شدید دارند 
مشاور اقتصادی مقام معظم رهبری گفت: ۲۰۲۰ محله کم برخوردار در سطح کشور 
شناسایی شده  که ۱۶۷ محله با جمعیت ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر از لحاظ محرومیت در 

طبقه خیلی شدید قرار دارند. 
علی آقامحمدی در گفت وگویی درباره شناسایی ۲ هزار و ۲۰ محله کم برخوردار در 
کشور اظهار داشت: ۲ هزار و ۲۰ محله با حدود جمعیتی ۲۰ میلیون نفر در سراسر کشور 
شناسایی شدند از جمله محله های کم برخوردار کشور هستند و با همکاری نهادها و 

دستگاه های متعدد اقداماتی انجام شده تا شاهد بازآفرینی شهری در آن مناطق باشیم.
وی ادامه داد: این محله ها توسط سازمان های دولتی و نهادها شناسایی شدند و هزار 
و ۳۲۰ محله را سازمان بازآفرینی شهری شناسایی کرده و مابقی محله ها توسط گزارش 
سایر نهادها شناسای شده اند. مجموع تمام محله هایی که احتمال داده می شد جزو 

محله های کم برخوردار باشند طبقه بندی شده اند.
مشاور اقتصادی مقام معظم رهبری درباره طبقه بندی ۲۰۲۰ محله کم برخوردار گفت: 
تعدادی از این محله ها از لحاظ محرومیت در طبقه خیلی شدید،  تعدادی در طبقه شدید 

قرار گرفتند و مابقی محلات در طبقات خیلی ضعیف و ضعیف قرار دارند.
آقامحمدی در پاسخ به این سوال که چند محله با چه جمعیتی در طبقه خیلی شدید 
قرار دارند و در چه استان های این مناطق شناسایی شده اند، اظهار داشت: ۱۶۷ محله در 
طبقه خیلی شدید از لحاظ محرومیت قرار دارند که جمعیت ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر از 
جمعیت کشور را شامل می شوند. در تمام استان های کشور این مناطق پراکنده هستند و 

این گونه نیست که تنها در یک استان مشخصی متراکم باشند.

عضو شورای پول و اعتبار گفت: در شورای پول و اعتبار موضوعی تحت عنوان 
گریز مطرح است و اگر بانکی به تخلف کشیده شد با آن بانک برخورد می شود که 
این برخورد می تواند لغو امتیاز یا ادغام در بانک دیگری باشد. ادغام هم یک روش 

علمی است اما در حال حاضر موردی برای ادغام بانکی در دستور کار قرار ندارد. 
غلامرضا مرحبا، درباره اظهاراتش مبنی بر اینکه مافیایی در مجلس اجازه اصلاح 

قوانین بانکی را نمی دهد، گفت: اینکه مافیای در مجلس اجازه اصلاح قانون 
بانکی را نمی دهد شبیه به این دست از حکایت هایی است که می گویند کار، کارِ 

انگلیسی هاست.
وی ادامه داد: در مجلس تمام موضوعات در کمیسیون  تخصصی خود مورد 
بررسی قرار می گیرد و درباره آن رای گیری می شود و در صحن علنی به طور آشکار 

و شفاف نمایندگان مجلس درباره آن اظهار نظر می کنند. درست است که عده ای 
نسبت به بانک ها بدبین هستند، نظر منفی دارند و عده ای برخورد منطقی تری 

دارند.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس درباره اصلاح قوانین بانک مرکزی و خروج آن 
از مواردی که مربوط به بانک های ربوی تاکید کرد: اصلاحات قانون بانک مرکزی 
رو به اتمام است و در حال حاضر مشغول بررسی قانون بانک ها هستیم، چند ماده 
از آن در کمیسیون تصویب شده و این کار را پیش می بریم. اقدامات با سرعت قابل 

قبولی پیش می رود و چند بند اولیه آن به تصویب رسیده  است. 
مرحبا افزود: یکی از ارکان بانک مرکزی، شورای فقهی است که در حال حاضر 
چند مجتهد عادل و جامع شرایط در این شورا حضور دارند در حال ناظر بر بانک 
مرکزی هستند. البته مدعی نیستم که قوانین کاملا سالم هستند به ویژه در بخش 
تسهیلات فرمول هایی که در نظر گرفته شده و به کار می رود، احجاف به مردم است 

و باید به صورت حرفه ای این موضوعات مورد بررسی قرار بگیرند و اصلاح شوند. 
عضو شورای پول و اعتبار گفت: باید توجه داشت تنها مطاعی که بانک با آن 
فعالیت دارد، پول است و در عین حال با تورم ۵٠ درصدی در کشور مواجه هستیم 
و ضمن اینکه نظام بانکی کشورمان نظام کارمزدی نبوده و چند سالی است که 
بابت  خدماتی  دستگاه های  از  برخی  حتی  است.  شده   مطرح  کارمزد  بحث 
همین کارمزدهای بدهی های قابل توجهی به بانک ها دارند و در دادگاه ها بابت 
شکایات بانک ها از برخی از دستگاه ها و وزارتخانه ها برای عدم پرداخت کارمزدها 
پرونده هایی تشکیل شده  است و اساسا این مشکلات در نظام سالم مالی و پولی 

این اتفاقات دیده نمی شود. 
مرحبا در پاسخ به این سوال که آیا ادغام بانکی به دلیل تخلفات و ورشکستی 
در دستور کار بانک مرکزی قرار دارد، تاکید کرد: در شورای پول و اعتبار موضوعی 
تحت عنوان گریز مطرح است و اگر بانکی به تخلف کشیده شد با آن بانک برخورد 
می شود که این برخورد می تواند لغو امتیاز یا ادغام در بانک دیگری باشد. ادغام 
هم یک روش علمی است اما در حال حاضر موردی برای ادغام بانکی در دستور 

کار قرار ندارد.

عضو شورای پول و اعتبار : 

فرمول های تسهیلات  بانک ها احجاف در حق مردم است 

معاون اسبق وزارت نفت در امور بین الملل و بازرگانی گفت: 
ایران باید برای میادین مشترک در زمینه دانش و هم جذب 
سرمایه گذاری تصمیمات جدی بگیرد، چراکه تا وقتی امکانات 
وجود ندارد باید منتظر تداوم این اتفاقات و موضع گیری ها از 

کشورهای همسایه باشیم. 
علی ماجدی در گفت وگویی درباره ادعای اخیر مقامات کویت 
و عربستانی در خصوص میدان مشترک آرش )الدره( اظهار 
اساس  بر  است،  مشترک  کشور  بین ۳  آرش  میدان  داشت: 
امور نرم افزاری که طبق قواعد بین الملل انجام شد؛ اسناد آن 
نیز در شرکت ملی نفت ایران موجود است.  وی افزود: در زمان 
وزارت آقای زنگنه برنامه ریزی دقیقی برای برای بهره برداری از 
حوزه های مشترک انجام شد و اولویت بندی صورت گرفت که 
باید سرمایه گذاری  باتوجه به ذخایر درجا و قابل استحصال 
صورت می گرفت، اما به دلیل تحریم و نبود سرمایه و تکنولوژی 
شد.  مواجه  کندی  با  یا  و  نشد  اجرایی  یا  برنامه ها  این  روز، 
اکنون نیز وقتی کشور همسایه شروع به بهره برداری از میدان 
مشترک کند طرف مقابل نمی تواند مانع کار شود.  معاون اسبق 
وزارت نفت در امور بین الملل و بازرگانی تصریح کرد: مثلا در 
حوزه میدان گازی مشترک پارس جنوبی زمانی قطر در روند 
بهره برداری خیلی از ما جلوتر بود؛ اما در دروه دوم وزارت آقای 
زنگنه میزان بهره برداری ایران به قطر رسید و اگر همان رویه ادامه 
پیدا می کرد ما خیلی جلوتر بودیم که با خروج ترامپ از برجام 
باعث شد میزان جذب سرمایه گذاری خارج از کشور تحلیل 

برود. در حالی که قطر قراردادهایی را با شرکت های بین المللی 
مثل توتال منعقد کرده و عملا از طریق سرمایه گذاری IOR و 
EOR می توانند منابع بیشتری از گاز را برداشت کنند، همین 
عدم وجود سرمایه برای توسعه در دیگر میادین نفتی و گازی 
هم در حال تکرار است.  وی تاکید کرد: زمانی که ما نتوانیم 
از سرمایه و تکنولوژی روز بهره ببریم اینگونه مباحث از سوی 
اینها نتیجه تحریم  انتظار نیست،  از  کشورهای خارجی دور 
است که آثار خود را به این شکل نمایان می کند.  ماجدی بیان 

کرد: منابع مشترک تجدیدپذیر نیستند اگر دیر اقدام کنیم 
دیگر زمان بهره برداری به پایان می رسد و یا در مراحل دیرتر 
پرهزینه تر خواهد شد، بنابراین اینگونه مباحث که گاهی از 
سوی برخی همسایگان در میدان مشترک عنوان می شود در 
واقع زاییده محدودیت هایی است که ما داریم و آنها براحتی به 
خود اجازه می دهند که بگویند میدان مشترک نیست و شروع 
به بهره برداری هم می کنند. وی ادامه داد: بهرحال هر کشوری 
دنبال منافع خود است. احتمالا ما روابط سیاسی هم با کشوری 

میدان  بخصوص  و  اقتصادی  موضوع  در  اما  باشیم  داشته 
مشترک وضع فرق می کند هر کشوری سعی دارد سهم خود 
را بردارد و اگر در این حوزه توافقی بین کشورها صورت نگیرد 
هرکس سعی در برداشت بیشتر دارد، همانگونه که در آزادگان 
و پارس جنوبی هم شاهدیم. معاون اسبق وزارت نفت در امور 
بین الملل و بازرگانی خاطرنشان کرد: ایران باید برای میادین 
مشترک در زمینه دانش و هم جذب سرمایه گذاری تصمیمات 
جدی بگیرد، چراکه تا وقتی امکانات وجود ندارد منتظر تداوم 

این اتفاقات و موضع گیری ها از کشورهای همسایه باشیم.
وی گفت: به لحاظ تجربی، عملیاتی و بهره برداری وقتی حوزه 
مشترک است نمی توانیم بگوییم هر کشوری حق دارد سهم 
مشخصی از میدان را بردارد اما از نظر حقوقی ممکن است 
بتوان پیگیری هایی انجام داد که سهم هر کشور مشخص باشد 
مثلا در پارس جنوبی و آزادگان کشورهای همسایه سعی در 
برداشت بیشتر داشته اند ما نیز نتوانسته ایم واکنشی نشان دهیم 
و یا اینکه این شرایط می تواند برعکس باشد و ما بیشتر برداشت 

کنیم و کشور همسایه نتواند اعتراضی داشته باشد.
ایران  که  پاسخی  تنها  حاضر  حال  در  کرد:  تاکید  ماجدی 
می تواند داشته باشد اینکه شروع به بهره برداری کند، هرچند 
درست است که در بهره برداری از منابع و ذخایر پیشرفت های 
به  نیاز  بهره برداری  اما  نیستیم،  دست بسته  و  داریم  خوبی 
سرمایه گذاری هنگفت و دانش روز دارد و هر قدر که دیرتر اقدام 
کنیم اجازه داده ایم که همسایه سهم بیشتری را از آنِ خود کند. 

معاون اسبق وزارت نفت در امور بین الملل و بازرگانی مطرح کرد: 

سایه سنگین تحریم ها بر میادین مشترک؛ از آرش تا آزادگان

آگهی مفقودی 
سند برگ سبز و سند وسیله نقلیه خودروی سواری پراید - تیپ:جی ال ایکس آی- به رنگ :بژ - مدل ۱۳۸۶ به شماره 
موتور:۲۱۴۶۲۰۴-شماره شاسی :۱۴۱۲۲۸۶۶۱۳۱۲۳S– پلاک۵۳۶ ه ۳۹ ایران ۱۶ متعلق به بهرام نظری فرزند علی به شماره 

ملی: ۰۳۸۴۸۸۴۲۶۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
------------------------------------------------------------

آگهی فقدان سند مالکیت
نظربه اینکه محمدبیات دارنده کد ملی ۴۹۱۱۱۱۵۰۳۳ بشماره وکالت ۲۷۳۱۸ مورخ ۱۴۰۱/۱۲/۰۲ دفتر ۱۱۳ قم ، با ارائه 
دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت ششدانگ پلاک ۲۷۳۲/۱۳ اصلی واقع دربخش ثبت دو قم که 
در دفتر ۵۲ صفحه ۱۰۰ ذیل ثبت ۱۰۰۴۷ بنام حاجی علیرضا امجدی کاشانی ثبت و سابقه دارد سپس از طرف ایشان اعلام 
گردیده سند مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در 
۱ نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهی است 

پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۶۵۳۱(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پورحسنی
 رئیس ثبت  اسناد و املاک منطق دو قم

------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد بیات طی تفویض وکالت ۲۷۳۱۸ مورخ ۱۴۰۱/۱۲/۲ و ۲۷۰۹۵ مورخ ۱۴۰۱/۱۱/۸ دفتر ۱۱۳ قم از علیرضا 
امجدی کاشانی با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفترخانه ۱۱۳ قم اعلام داشته که سند مالکیت مربوط به ششدانگ 
پلاک ۲۷۳۲/۱۱ اصلی واقع در بخش دو ثبت قم در دفتر ۲۵ صفحه ۷۱ به نام وی ثبت و سند صادره مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی وجـود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا" به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی 

است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۶۵۳۲(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پورحسنی
 رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

سند مالکیت ششدانگ پلاک ۲۷۳۲/۷ اصلی واقع در بخش ۲ ثبت قم در صفحه ۷۱ دفتر ۲۵ ذیل ثبت ۲۷۳۲ بنام علیرضا 
امجدی کاشانی ثبت و سند صادر شده است و محمد بیات بموجب وکالت شماره ۲۷۳۱۸- ۰۲/۱۲/۱۴۰۱ دفتر ۱۱۳ قم از 
طرف وراث نامبرده اعلام نموده است که به علت جابجایی سند مالکیت مذکور مفقود گردیده است ، لذا به استناد تبصره ۱ 
اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در ۱ نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا 
انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد. )م الف ۱۶۵۳۳(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پورحسنی
 رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم

------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای مهدی رحمانی ، اعلام داشته که ششدانگ یک ملک به پلاک ۱۴۶۷ فرعی از ۲۹۱ اصلی واقع در بخش پنج حوزه ثبتی 
منطقه یک قم به نام مهدی رحمانی ثبت که طی سند قطعی ۲۳۲۰۵ مورخ ۱۳۹۹/۰۶/۱۸ تنظیمی دفترخانه ۴۹ قم به ایشان 
منتقل شده و سند مالکیت به شماره ۳۴۲۱۵۱ در دفتر الکترونیکی شماره ۱۴۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۳۳۸۶۱ به نام مهدی رحمانی 
صادر و تسلیم شده است و سپس به علت جابجایی، سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را 

نموده است. لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتباً به 
این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱۶۵۳۴(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد  و املاک منطقه یک قم

------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه رضوان شیری فرزند خیبر علی برابر وکالتنامه شماره ۲۰۴۳۰۷ مورخ ۱۴۰۲/۰۱/۰۸ دفتر ۷۴ قم از طرف محمد 
جواد موحدی فرزند محمد به موجب درخواست شماره ۱۷۶۸۱ – ۱۴۰۲/۰۳/۲۸ با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام 
داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی ۱۱ از ۶۰۸ واقع در بخش ۱ ثبت قم که در دفتر ۵۱صفحه ۲۳۲ ذیل ثبت ۴۶۷۲ 
به نام بانوسحری چمنی فرزند غلامعلی ثبت و سند مالکیت صادر شده است سپس مع الواسطه برابرسند قطعی ۱۴۱۷۵۱ مورخ 
۱۳۸۱/۰۵/۰۵ دفتر ۲۰ قم به ایشان) محمد جواد موحدی (منتقل شده است که سند مالکیت مذکور بعلت سهل انگاری سند 
مالکیت مزبور مفقود گردیده است، لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در ۱ نوبت به تاریخ ذیل آگهی 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 
ظرف ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف ۱۶۵۳۵( 
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک  منطقه یک قم

------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد حسن رئوفی با ارائه یک برگ استشهاد شهودی بشماره وارده ۸۸۱۰ - ۱۷ / ۲ / ۱۴۰۲ اعلام داشته که ۶ دانگ 
پلاک ۱۰۲۶۵/۷۵ اصلی بخش ۱ قم در دفتر الکترونیک ۱۳۹۷۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۷۸۷ طبق سند صلح شماره ۱۸۶۹۷ - ۲۷ 
/ ۱۲ / ۹۶ دفتر اسناد رسمی ۷۴ قم بنام نامبرده ثبت سپس به علت سهل انگاری، سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهي است پس از انقضای مهلت 

مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. ح/ )م الف ۱۶۵۳۷( 
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد  و املاک منطقه یک قم

------------------------------------------------------------ 
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک ۵۸۲۱ فرعی  از ۲۲۹ فرعی از ۱ اصلی واقع در 
بخش چهار ثبت قم به آدرس قم ، جمکران ، خیابان موعود ، کوچه ۳ پلاک ۳۷ که بنام محمدرضا رزاقی فرزند اسماعیل میباشد 
در جریان ثبت است بعلت تبصره ۳ ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف به عمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان 
عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده وارده به شماره ۱۰۲۰۷۰۸ – ۱۴۰۲/۰۴/۱۱ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور 
در روز یک شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۱۵ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲ صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی 
و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند . مهلت 
قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی 
خواهد شد ضمنا" تبصره ماده ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی 

تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./)م الف ۱۶۵۳۶(
تاریخ انتشار آگهی : یک شنبه 140۲/04/1۸
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسنادو املاک  منطقه یک قم
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نصیرشلال:به دنبال کاهش فاصله با رقبا هستیم

با پشتوانه سازی آینده وزنه برداری
 تضمین می شود

سرمربی تیم ملی وزنه برداری گفت: با توجه بر نظم و انضباط تیمی، تاکید بر 
مسایل فنی و توجه به نحوه تمرینات درصدد هستیم تا اختلاف و فاصله خود را با 

رقبای جهانی کاهش داده و دوباره وزنه برداری را به روزهای اوج بازگردانیم.
نواب نصیرشلال در واکنش به شرایط این روزهای ملی پوشان کشورمان تاکید کرد: 
دور دوم اردوی تیم ملی وزنه برداری برای حضور در مسابقات بزرگسالان جهان و 
بازی های آسیایی در فاصله تقریبا ۶۰ روز تا مسابقات جهانی و ۷۵ روز تا بازی های 
آسیایی  هانگژو را دنبال می کنیم. در تلاش هستیم در این مسابقات حضوری خوب 
و موفق داشته باشیم. در حال حاضر ۱۴ نفر را در اردو داریم که از این میان ۱۰ نفر به 

مسابقات بزرگسالان جهان و ۷ نفر به بازی های آسیایی اعزام می شوند.
او در پاسخ به این سئوال که اسامی نفرات اعزامی چه زمانی نهایی خواهد شد، 
گفت:  براساس اعلام فدراسیون بین المللی در فاصله ۲ ماه مانده به این مسابقات، 
باید لیست ۱۲ نفره را اعلام کنیم که این فرصت به پایان رسید و برای همین موضوع 
هدف ما این است با انجام رکوردگیری نفرات اعزامی مشخص شدند. نصیرشلال در 
خصوص کاهش اختلاف فاصله وزنه برداران کشورمان با سایر رقبا تاکید کرد: این یک 
واقعیت است که تا حدودی فاصله ایجاد شده اما در نظر داریم با اجرای برنامه های 
مختلف این فاصله را از بین برده و خودمان را به روزهای اوج باز گردانیم. یکی از 
برنامه ها ما نظم و انضباط تیمی، تاکید بر مسایل فنی و توجه به نحوه تمرینات است 
و در این مدت نیز توانسته ایم در همین مسیر گام برداریم. البته با توجه به زمان باقی 
مانده تا آغاز بازی های المپیک، این عقب افتادگی جبران خواهد شد و در این مدت 
هم باید روی مسایل روحی و روانی وزنه برداران نیز به خوبی کار کنیم. سرمربی تیم 
ملی وزنه برداری ایران در مورد اینکه در گذشته شاهد یک ترافیک سنگین در اوزان 
مختلف بودیم اما در دوره کنونی روند کار به شکلی متفاوت دنبال می شود، گفت: 
علت این موضوع به عدم برگزاری رقابت های وزنه برداری در رده های سنی و پایه و 
برگزار نشدن اردوها و مسابقات مختلف در این سطح از وزنه برداری باز می گردد،  
البته شیوع کرونا از یک سو و سخت گیری خانواده ها از سویی دیگر هم باعث شد 
وزنه برداری تا حدودی آسیب ببیند اما با برگزاری رقابت های استانی و کشوری دوباره 
این معضل حل شده و در آینده شاهد اتفاقات خوب در این رشته خواهیم بود. دارنده 
طلای المپیک لندن ادامه داد: فدراسیون در یک سال اخیر تمامی مسابقات داخلی 
را برگزار کرده و طرح هایی را هم در بخش استعدادیابی انجام داده است. در این سه 
ماهه اردوها در رده سنی نوجوانان و جوانان به صورت مستمر برگزار شده و بدون 
شک این روند موجب حضور دوباره مربیان سازنده در این رشته و ایجاد انگیزه بین 
نوجوانان و جوانان علاقه مند خواهد شد. او با اشاره به اینکه هیجان دوباره به این 
رشته بازگشته و امیدها در فوق سنگین افزایش یافته است، گفت: خودباوری در 
نفرات شکل گرفته و موج مثبتی در بین وزنه برداران ایجاد شده است، وقتی ورزشکار 
می بیند سایرین در حال رشد و موفقیت هستند او هم از بعد روحی و روانی بهتر شده 
و در تمرینات عملکرد بهتری را نشان می دهد. نصیرشلال در خصوص پاداش هایی 
که به فوتبالی ها اهدا شد و اثرات منفی آن در بین سایر قهرمانان هم گفت: بدون 
شک اثر منفی دارد چرا که ورزشکاران تمام رشته ها به خصوص رشته های عنوان دار 
و مدال آور نیز باید دیده شوند و این انتظار به حقی است که باید به آن توجه شو. به 

گونه ای موضوع مدیریت شود تا همه قهرمانان دیده شوند.
 

رئیس هیئت شنا استان قم خبرداد :

حضور تیم واترپلو قم در رقابت های 
استعدادهای برتر

رئیس هیئت شنا استان قم از حضور تیم واترپلو استان در رقابت های استعدادهای 
برتر خبر داد.

امیر ملک محمدی در گفتگویی اظهار کرد: در راستای توجه به استعدادهای 
برتر استان، هیئت شنای قم با انجام استعدادیابی در مدارس شنا، استعدادهای 
استان را شناسایی و با حمایت هایی که صورت می گیرد امیدواریم تا آینده روشنی 
برای ورزشکاران رقم بخورد. رئیس هیئت شنا استان ادامه داد: استان قم هم اکنون 
یک ملی پوش شنا و یک رکورد دارد که شامل آقایان آراد مهدی زاده و علی مظفری 
می شود و مهدی زاده با حضور از ۲۶ لغایت ۳۰ تیرماه در اردوی تیم ملی در همدان 
جهت شرکت در رقابت های برون مرزی حاضر می شود. ملک محمدی افزود: مهدی 
زاده ابتدا شنا را با مربیانی چون سعید سالاری، محمد نظری و شمس لطیفی در 
شهر قم آغاز کرد و پس رکوردهای عالی و ثبت قهرمانی های زیاد برای استان اکنون 
نیز زیر فرشاد کرمی و خشایار حضرتی در استادیوم آزادی تهران مشغول تمرین 
است. رئیس هیئت شنا استان قم در پایان افزود: برنامه استعدادیابی قرار است در 
مدارس شنا ادامه داشته باشد که هم اکنون در سه مدرسه شنا استان این اتفاق رقم 
خورده است و امیدواریم با رسیدن به رکوردهای جدید شاهد حضور موفق تیم قم و 

تیم واترپلو در رقابت های استعدادیابی باشیم.

محمد صدرای رحیمی موحد درمسیر کاراته کاهای بزرگ قم؛

نونهال کاراته کای قمی قهرمان ایران شد
محمد صدرای رحیمی موحد نونهال آینده دار کاراته قم درادامه روند موفقیت های 

خود قهرمان کاراته نونهالان کشور درسبک شیتوریوشد.
به گزارش ایمان ،درسی وچهارمین دوره مسابقات کاراته نونهالان کشورسبک 
کشور  استانهای  تمام  از  حضورنمایندگانی  با  تیرماه   ۱۶ جمعه  روز  شیتوریو 

درشهرستان شهریار برگزارشد.
براساس این گزارش ، محمدصدرای رحیمی موحد قهرمان طلایی باشگاه استقلال 
قم دراین مسابقات توانست با شکست تمام حریفان خود به مقام قهرمانی و گردن 
آویز طلا دست یابد. این قهرمان نونهال آینده دار کاراته قم تاکنون موفق به کسب ۵ 
عنوان قهرمانی در مسابقات استانی و دو عنوان قهرمانی درسبک شیتوریوایران شده 
است. محمد صدرای رحیمی موحد از شاگردان استادعلی خلیلی از اساتید برجسته 
کاراته قم  وایران می باشد که تاکنون قهرمانان زیادی را تربیت  و تحویل ایران اسلامی 
نموده است که با زحمات این استاد بزرگ موفق کسب عنواین قهرمانی متعدد 
کشوری و جهانی شده اند. از نسل گذشته کاراته قم سعید آشتیان و از نسل فعلی 
مرتضی نعمتی ، محمود نعمتی  و قهرمان های دیگر از شاگردان این استاد قهرمان 

پروربوده اند که برای استان قم و ایران اسلامی افتخار آفرینی نموده اند.

سرپرست سازمان لیگ گفت: هیچ فرصتی برای تغییر لیست ۲۲ نفره تیم امید 
نداریم.

محمدرضا کشوری فرد درمورد برگزاری جلسه مدیران فدراسیون فوتبال و سازمان 
لیگ با سرمربی و مدیر تیم ملی امید، اظهار داشت: این جلسه را برگزار کردیم تا 
باشگاه ها همکاری کامل را با تیم امید داشته باشند و از لحاظ دز اختیار داشتن 

بازیکن به این تیم کمک کنند تا به بهترین شکل در مسابقات شرکت کند.
وی درمورد وضعیت لیست ۲۲ نفره تیم ملی امید، گفت: هنوز لیست ۲۲ 
نفره مربوط به بازی های آسیایی را اعلام  نکرده اند. هر وقت اعلام کردند ما هم 
به باشگاه ها اعلام خواهیم کرد و در آن حالت باید با همین نفرات در بازی های 

آسیایی شرکت کرد زیرا به هیچ وجه فرصتی برای تغییر لیست نداریم.
سرپرست سازمان لیگ درخصوص اینکه آیا ضمانت اجرایی برای در اختیار 
گذاشتن بازیکنان به تیم امید قائل خواهند شد، تصریح کرد: تیم های ملی آبروی 
فوتبال ما هستند و هر مسابقه ای برگزار می کنیم تا این تیم ها در آسیا تیجه بگیرند. 

به همین دلیل حتما ضمانت اجرا در این خصوص درنظر می گیریم.
به مشکل  از  برای جلوگیری  لیگ  آیا سازمان  اینکه  کشوری فرد درخصوص 
نخوردن باشگاه ها در زمان برگزاری بازی های آسیایی و انتخابی المپیک برنامه 
مشخصی تدوین کرده است، گفت: سوال مربوط به برنامه ها را باید خود عنایتی 
جواب بدهد اما در جلسه امروز هم در این مورد صحبت شد. خدا را شکر همه کارها 

برنامه ریزی شده تا تیم به خوبی در آن مسابقات شرکت کند.
وی درمورد اینکه بسیاری از باشگاه ها سقف بودجه را رعایت نمی کنند، توضیح 
داد: باشگاه ها هنوز سقف بودجه خودشان را به ما اعلام نکرده اند. هر زمان این 

سقف اعلام شود، باشگاه ها موظف به رعایت کردنش هستند.
باشگاه  از مدیران ۴  بازرسی  لیگ درمورد دعوت سازمان  سرپرست سازمان 
استقلال، پرسپولیس، گل گهر و سپاهان عنوان کرد: فردا در سازمان بازرسی 
جلسه است و مدیران باشگاه ها دعوت شده اند تا صحبت هایی نهایی انجام شود. 

امیدواریم همه باشگاه ها این سقف را رعایت کنند. 
کشوری فرد درمورد اینکه چرا فقط از مدیران این  ۴ باشگاه دعوت شده است، 
توضیح داد: به هر حال آنها نمایندگان آسیایی ما هستند و سهم شان در نقل و 

انتقالات از باشگاه های دیگر خیلی بیشتر است.
 وی درپاسخ به این سوال که آیا تا اینجای نقل و انتقالات تخلفی برای سازمان 
لیگ محرز شده است، عنوان کرد: هنوز هیچ تخلفی صورت نگرفته زیرا باشگاه ها 

هنوز قراردادی را به سازمان لیگ نیاورده و آن را ثبت نکرده اند.
سرپرست سازمان لیگ درمورد اینکه تخلف از این بابت که سند و مدرکی از یک 
جا به کارگروه سقف بودجه برسد که مخالف مقررات باشد، گفت: خدا را شکر هنوز 

این اتفاق نیفتاده است.
کشوری فرد درمورد ادعای علی امیری، معاون مستعفی استقلال مبنی بر اینکه 
حاضر بودند ۳۰ میلیارد به رضا اسدی بدهند اما سپاهان ۵۰ میلیارد برای او 
هزینه کرده است، اظهار داشت: این موضوع باید ثابت شود. در غیر این صورت 

نمی توانیم روی حرف صحبت کنیم.
وی درمورد اینکه آیا سازمان لیگ واقعا قراردادهای بالاتر از سقف بودجه را ثبت 
نخواهد کرد، گفت:  باشگاه ها باید تا ۲۵ تیر باید سقف بودجه را اعلام کرده و از آن 
تاریخ به بعد باید قراردادهای خود را به سازمان لیگ بیاورند. اکثر باشگاه ها یعنی 
حدود ۱۳ باشگاه سقف بودجه شان پایین  تر از ۴_۳ باشگاه دیگر است. کار ما 

درمورد آنها خیلی سخت نیست و باید بیشتر مراقب آن ۴ باشگاه باشیم.
سرپرست سازمان لیگ درمورد آخرین وضعیت شکایت باشگاه سایپا از شمس 
آذر قزوین، گفت: باشگاه سایپا حق اعتراض دارد و کمیته انضباطی هم رسیدگی 

خواهد کرد .
کشوری فرد درخصوص اینکه اگر ادعای سایپا ثابت شود شمس آذر به جای 
حضور در لیگ برتر به لیگ یک بازمی گردد، خاطرنشان کرد: این بستگی به حکم 

کمیته انضباطی دارد. ما نامه شکایت سایپا و مستنداتش را در اختیار داریم.

کشوری فرد سرپرست سازمان لیگ: 

هنوز تخلف هیچ باشگاهی درمورد سقف بودجه  محرز نشده است

یأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۵۶۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۳۹ مربوط به تقاضای 
آقای عباس صالحی سراجه فرزند جعفر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۸۵۰/۶۸ 
مترمربع پلاک شماره ۴۵۶/۱/۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
کاظم رضوانی کاشانی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱ صفحه ۱۱۱ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۱۶۲۰۷ 

مورخ ۱۳۵۴/۱۱/۲۶ دفترخانه ۲۰ قم )م الف ۱۷۵۰۵(
۲- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۵۶۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۴۰ مربوط به تقاضای 
آقای مهدی صالحی سراجه فرزند جعفر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۸۵۰/۶۸ 
مترمربع پلاک شماره ۴۵۶/۱/۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
کاظم رضوانی کاشانی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱ صفحه ۱۱۱ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۱۶۲۰۷ 

مورخ ۱۳۵۴/۱۱/۲۶ دفترخانه ۲۰ قم )م الف ۱۷۵۰۶(
۳- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۹۴۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۲۳۲مربوط به تقاضای 
آقای سید مهدی موسوی فرزند سید صفدر علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۲/۵۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۵۴۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۳۸۷۹۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۱/۲۷ دفترخانه 

۴۰ قم )م الف ۱۷۵۰۷(
۴- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۳۸۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۲۷مربوط به تقاضای 
آقای جواد رحیمی زادگان فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۹/۱۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۸۲۱ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم  مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل خواهان سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۲۰ صفحه ۳۳۷ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۲۱۲۹۱ مورخ ۱۳۴۷/۱۰/۰۷ دفترخانه ۲ 

قم)م الف ۱۷۵۰۸(
۵- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۰۴۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۶۱مربوط به تقاضای 
آقای حیدر محمد بیگی فرزند علی در یک دانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۵۷/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۹۵ و ۱۰۵۳۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۴۹۰۰۱ 

مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۰۱ دفترخانه ۱۱۲ قم )م الف ۱۷۵۱۰(
۶- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۰۴۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۶۲مربوط به تقاضای 
خانم احترام بهمنی فرزند حسین در یک دانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۵۷/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۹۵ و ۱۰۵۳۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۴۹۰۰۱ 

مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۰۱ دفترخانه ۱۱۲ قم )م الف ۱۷۵۱۱(
۷- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۰۴۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۶۳مربوط به تقاضای 
آقای جعفر محمد بیگی فرزند حیدر در یک دانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۵۷/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۹۵ و ۱۰۵۳۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۴۹۰۰۱ 

مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۰۱ دفترخانه ۱۱۲ قم )م الف ۱۷۵۱۲(
۸- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۰۴۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۶۴مربوط به تقاضای 
خانم سمیرا دینی فرمانی فرزند علی در یک دانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۵۷/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۹۵ و ۱۰۵۳۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۴۹۰۰۱ 

مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۰۱ دفترخانه ۱۱۲ قم )م الف ۱۷۵۱۳(
۹- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۵۹۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۸۸مربوط به تقاضای 
آقای مهدی خوش بخت فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۷۴ مترمربع پلاک شماره ۱۱۳۹۵/۴۴ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم  مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد حسین یزدانی صابونی سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶۳ صفحه ۳۴۹ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۵۰۰۸۴ مورخ ۱۳۸۱/۰۷/۰۶ 

دفترخانه ۱۴ قم)م الف ۱۷۵۱۴(
۱۰- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۳۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۱۵مربوط به تقاضای 
خانم سارا فاتح فرزند اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۵/۲۵ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۰۶ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا حسینی اختیار آبادی خریداری به موجب 

سند رسمی شماره ۳۹۰۹۶ مورخ ۱۳۷۸/۰۲/۱۰ دفترخانه ۱۲ قم)م الف ۱۷۵۱۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود.
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: 140۲/04/1۸
نوبت دوم: 140۲/05/03
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند:
1-رأی شماره 140۲6033000۲004374 مربوط به پرونده کلاسه 140۲11443000۲000019 مربوط به 
تقاضای آقای مصطفی عزیزی فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۲0 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲143 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی شماره 1۸۲759 مورخ 1400/9/14 دفترخانه 4 قم )م الف17504(
۲- رأی شماره 140۲6033000۲004431 مربوط به پرونده کلاسه 140۲11443000۲0000۲3 مربوط به 
تقاضای آقای مهدی رمضانی کریم آبادی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 1۲4/60 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲5۲7 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 5۲464 مورخ 1401/1۲/1۸ دفترخانه 11۲ قم و موروثی)م الف17509(
3- رأی شماره 140۲6033000۲004110 مربوط به پرونده کلاسه 140111443000۲00۲105 مربوط به 
تقاضای آقای سید محمد میر قیصری فرزند سید جلال در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 10۲/60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1969 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی از محمد احمدی کبیر طی سند قطعی شماره 97۲96 مورخ 13۸4/5/16 دفترخانه 1۲ قم 

)م الف17516(
4-رأی شماره 140۲6033000۲004433 مربوط به پرونده کلاسه 140۲11443000۲000113 مربوط به 
تقاضای آقای محمد جواد کریمی نور فرزند غلامرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 60/60 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲307 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی شریفی صفحه 337 دفتر ۸9 )م الف17517(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند 

براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: 140۲/04/1۸
نوبت دوم: 140۲/05/03
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

رییس هیئت گلف استان قم گفت: تیم موسسه آموزش عالی پویش قهرمان لیگ 
مینی گلف استان قم شد 

دکتر رضا دلاوری در گفت وگو با ایمان اظهارداشت :درهفته چهاردهم و پایانی 
لیگ مینی گلف استان قم علاوه بر موسسه آموزش عالی پویش دو تیم رقیب این 
تیم رستوران مشتی و دانشگاه ادیان و مذاهب نیز در تعقیب این تیم جهت کسب 
مقام قهرمانی در رقابت بودند که در پایان این تیم پویش بود که با یک بازی خوب 
توانست با برد مقابل حریف خود شرکت زرین کیسه، جام قهرمانی لیگ مینی گلف  

۱۴۰۲-۱۴۰۱ را از آن خود کند. 
وی افزود :دو تیم رستوران مشتی و دانشگاه ادیان و مذاهب نیز با برد مقابل 
حریفان خود، به ترتیب مقام دوم و سوم این دوره از مسابقات لیگ مینی گلف استان 
را کسب نمودند. تیم شرکت بلد با شکست تیم چاپخانه فراگراف آخرین بازی خود را 

با برد به پایان رساند.  
دلاوری اضافه کرد: لیگ مینی گلف استان قم به مدت چهارده هفته با حضور و 
ثبت اسکور بیش از ۸۰ بازیکن طی شش ماه برگزار گردید که در تاریخ کشور از نظر 

کیفی و کمی کم نظیر میباشد.
 وی ادامه داد:از نکات برجسته  این لیگ حضور تمام رده های سنی و کشف 
استعداد های جدید در استان بود که ظرفیتی بزرگ را تا سالیان سال برای مینی 

گلف استان قم فراهم کرد. 
رییس هیئت گلف استان قم تصریح کرد: نرگس جعفری از تیم ادیان و مذاهب 
توانست با بازی درخشان خود در طی چهارده هفته عنوان فنی ترین بازیکن این 
دوره از مسابقات لیگ مینی گلف استان را به نام خود نماید،فاطمه ثنا محمدی  نیزاز 
تیم شرکت بلد با ۸ سال سن و حضور در تمام بازیهای لیگ عنوان کم سن و سالترین 

بازیکن را از آن خود کرد. 
وی در پایان از عوامل برگزاری لیگ مینی گلف استان قم، مجید کربلایی مسئول 

لیگ، نرگس محمدی مارشال مسابقات،
و محمد ونکی، نرگس جعفری، الهام محمدی، راهله لطفی اعضای کمیته فنی 
مسابقات، احمد ورمزیاری مسئول اجرایی که در برگزاری این مسابقات تلاش زیادی 

داشتند تقدیر و تشکر کرد.

رییس هیئت گلف استان قم :

موسسه آموزش عالی پویش قهرمان لیگ مینی گلف استان قم شد 

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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عباس سلیمی نمین :

ضرورت برپایی انتخابات رقابتی، 
کلان نگری و سعه صدر است 

اشارات  تحلیل گر مسائل سیاسی  در خصوص  و  ایران  تاریخ  معاصر  پژوهشگر 
رهبر انقلاب درباره برپایی انتخابات پرشور و رقابتی گفت: ایشان گفتند که باید یک 
انتخابات رقابتی داشته باشیم. علی القاعده انتخابات رقابتی یک پیش نیازهایی دارد. 
این پیش نیازها ضرورت کلان نگری و سعه صدر را در ما بیشتر می کند. اگر در این 
زمینه کلان نگر نباشیم، طبعاً نمی توانیم انتخابات رقابتی را هضم کنیم یا پذیرا باشیم.  
دکتر »عباس سلیمی نمین« در برنامه »حضور«اظهارداشت  : جامعه ما روز به روز 
قدرتمندتر می شود و روز به روز داریم هم در معادلات منطقه ای و هم در معادلات 
جهانی ایفای نقش جدی می کنیم. این مقوله ایست که به راحتی کسی که مسائلی 
را دنبال کند، این را فهم می کند که ایران دارد چه نقشی پیدا می کند. خب همزمان 

پشت جبهه این قدرت هم باید تقویت شود.
 وی گفت: ما نمی توانیم با کوته نظری پشت جبهه این موقعیت را خالی کنیم. اصلًا 
چرا دشمن تلاش می کند پشت جبهه را تضعیف کند و به هم بریزد؟ چون تصور او این 
است که اگر به هم بریزد، ما را می تواند به عقب نشینی وادار کند. خب ما باید عکس 

خواسته دشمن عمل کنیم.
مصالح جامعه مد نظر باشد، ضرورت های یک انتخابات پرشور را می پذیریم 
سلیمی نمین بیان داشت: عکس خواسته دشمن این است که تصور نکنیم اگر 
سلیقه ما در مجلس حاکم نشود، واویلا همه چیز خراب خواهد شد. نظام ما امروز 

آنقدر قدرت دارد که اگر مخالف سلیقه من هم باشد بتواند ادامه دهد. 
وی افزود: این خیلی دعوای اعتقادی نیست؛ دعوای شخصی است. من یک مثالی 
بزنم؛ جبهه پایداری وقتی درست شد اعلام کرد ما اصلًا دنبال قدرت نیستیم و دنبال 
سهم خواهی نیستیم و یک کاندیدا هم در مجلس نمی خواهیم. ما فقط می خواهیم 
مبانی را تقویت کنیم. بعد دیدید که از همه قدرت طلب تر و از همه سهم خواه تر این 

جریان است. 
ایجاد می کنند بحث  آنهایی که دعوا  اینکه  بیان  با  تاریخ معاصر  این پژوهشگر 
خودشان است و بحث منافع نظام نیست، گفت: زیرا که هر سلیقه ای در قالب 
چارچوب رأی بیاورد، نظام نشان داده است می تواند با آن کار کند و آن را تبدیل به 
یک امتیاز برای قدرت یابی مردم قرار دهد. لذا اگر مصالح جامعه مد نظر باشد، خیلی 

در این قضیه دعوا نخواهیم داشت و ضرورت های یک انتخابات پرشور را می پذیریم.
نتوانستیم آن چیزی که به نفع بانوان جامعه است را برای آنها تبیین کنیم 
این استاد دانشگاه در مورد حل مسئله حجاب اظهار داشت: ما قطعاً نتوانستیم 
آن چیزی که به نفع بانوان جامعه است را برای آنها تبیین کنیم. یعنی بگوییم این 
چیزی که اسلام گفته، بهترین نعمتی است که برای شما رقم می خورد. این را نه 
تنها نتوانسته ایم بلکه بعضاً به جامعه یک بی اعتمادی را منتقل کرده ایم. یعنی بعضاً 

پیام های عکس این را منتقل کرده ایم.
این استاد دانشگاه بیان داشت: ما ادعا می کنیم که از چادر عدول نمی کنیم و از 
همه مقدس مآب تر هستیم و حتی روسری را هم قبول نداریم. این تظاهر، پدر ارتباط ما 
را با جامعه درمی آورد و جامعه را به این جمع بندی می رساند که این دغدغه اسلامیت 

ندارد. می خواهد جایگاه بهتری در نظام پیدا کند و در این قضیه تظاهر می کند.
وی افزود: اگر هوشمندانه در مقام اصلاح برنیاییم، بانو با شما لج می کند. قطعاً 
بسیاری از بانوان می دانند که بهم ریختگی خانواده به ضرر آنهاست. او می فهمد 
که اگر زن جوانی عریان بیاید، همسر جوانش دچار مشکل می شود و اولین قربانی 

بهم ریختگی خودش است اما امروز به دلیل لجبازی این فهم را تعطیل کرده است.

یک کارشناس مسایل بین الملل پاسخ داد:

مشکل اصلی در تداوم جنگ روسیه و 
اوکراین چیست؟

مدیر خبرگزاری اسپوتنیک در تهران معتقد است مشکل اصلی در جنگ روسیه و 
اوکراین این است که تصمیم گیرنده اوکراین نیست، آمریکاست و تا وقتی به اهداف 

خود نرسد اجازه نمی دهد صلح و آتش بس برقرار شود.
عماد آبشناس در گفت وگو با ایسنا در تحلیل از شرایط جنگ اوکراین و روسیه در 
پانصدمین روز این جنگ و با توجه به این که غرب کارشکنی بسیاری در مسیر مذاکرات 
صلح انجام می دهد، گفت: مشاهده می کنیم رسما آمریکا اعلام کرده به دنبال صلح 
در اوکراین نیستند، حتی بایدن دستور ارسال بمب خوشه ای را صادر کرده و هدفشان 
طولانی شدن جنگ است در  حالی که می دانیم بمب خوشه ای برای کشتار غیر 

نظامی به کار می رود و توسط کشورهای مختلف استفاده از آن ممنوع است.
این کارشناس مسایل بین الملل تصریح کرد: در واقع هدف آمریکا این است روسیه 
واکنش نشان داده و تعداد زیادی از مردم اوکراین کشته شوند و جنگ تا جایی ادامه 

یابد که تا آخرین اوکراینی کشته شوند.
این کارشناس مسائل بین الملل همچنین با بیان این که روسیه مجبور است مسیری 
را ادامه دهد اگر مجبور نبود وارد جنگ نمی شد، اظهار داشت: بنابراین روسیه مجبور 
است ادامه دهد تا این که یا مصالحه شود یا جنگ را به نحوی پیروزمندانه تمام کند، 
گرچه روسیه تنها ۱۰ درصد توانمندی نظامی خود را در این جنگ استفاده کرده و 

فعلا از سلاح های پیشرفته خود استفاده نکرده است.
مدیر خبرگزاری اسپوتنیک در تهران همچنین افزود: بنابراین روندی که آمریکایی ها 
پیش می برند به دنبال این هستند به گونه ای روسیه وادار شود از تسلیحات پیشرفته 
خودش استفاده کند و مطمئنا این اتفاقات به ضرر مردم اوکراین تمام می شود. 
برای زلنسکی مهم نیست چه بلایی سر مردم اوکراین می آید، حتی آمریکایی ها در 
گزارش هایشان به این موضوع اشاره کرده اند، لذا وقتی کل مردم اوکراین کشته شوند 

او پولها را برداشته و جای دیگری برای خود زندگی می کند.
این کارشناس مسائل بین الملل با اشاره به این که ضد حمله اوکراین آن هم با وجود 
تبلیغات زیاد شکست مفتضحانه و فاجعه باری بود، گفت: بیش از آنچه تصور می شد 
ازطرف غرب، ناتو و ایالات متحده سلاحی نمانده بود که تحویل اوکراین نداده باشند، 
حتی نیروهای آن ها داوطلبانه وارد جنگ علیه روسیه شدند، با این حال دیدیم علیرغم 
چند بار ضد حمله با شکست مواجه شدند. وی خاطرنشان کرد: مشکل اصلی در 
این ارتباط این است که تصمیم گیرنده اوکراین نیست، آمریکا است و هدف آمریکا 
نیز نابودی اوکراین، نابودی اروپا و شکستن کمر روسیه است برای همین تا این اندازه 
هزینه می کند. در نتیجه مادامی که اهدافش محقق نشده باشد اجازه نمی دهد صلح 
و آتش بس برقرار شود. آبشناس با بیان این که جریانی که آمریکایی ها به راه انداخته اند 
نابودی اتحادیه اروپاست، گفت: اتحادیه اروپا رقیب اقتصادی برای آن هاست در واقع 
یکی از اهداف اصلی آمریکا، نابودی اتحادیه اروپا است، آمریکا امروز می بیند که علاوه 
بر اتحادیه اروپا، چین و کشورهای در حال رشد مانند هند و برزیل رقبای اقتصادی 
خواهند بود. وی در پایان اظهار داشت: بنابراین آمریکا می داند اگر اقتصاد این 
کشورها رشد کند اقتصاد آمریکا با فروپاشی مواجه می شود، در نتیجه دلیل بحران ها 

این است که تمامی این اقتصادها نابود شوند.

جعفرزاده ایمن آبادی نماینده ادوار مجلس: 

دوران » صحیح است« گذشته، الان زمان اقدام و عمل است

نماینده پیشین مجلس گفت: در حال حاضر ناراحتی مردم این است که وقتی 
رهبری موضوعی را مطرح می کند، هر سه قوه باید آب دست شان است بگذارند 
زمین و آن صحبت ها اجرایی شود. نه آنکه سرشان را تکان بدهند و بگویند صحیح 
است و رد شوند. دیگر دوران »صحیح است« گذشته و الان زمان اقدام و عمل 

است. 
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده ادوار مجلس در پاسخ به این سوال که 
رهبری در دیدار با مسئولان قوه قضاییه از ضرورت فراهم آوردن آزادی مشروع 
صحبت کردند. منظور رهبری از آزادی مشروع چیست، گفت: در حال حاضر در 
کف جامعه، خلط مبحث شده و با توجه به رفتارهایی که برخی از تندروها انجام 
می دهند، نماد بیرونی کشور به این شکل نشان داده می شود که هیچ آزادی در 
کشور وجود ندارد. بنابراین رهبر انقلاب احساس کردند آنچه ما این همه برای 
آن هزینه پرداخت کردیم، نتوانسته جایگاه خود را ایفا کند. امیدوارم با تذکر رهبر 
انقلاب ما به نقطه ای برسیم که در آن نقطه بتوانیم به آن چیزی که مشروع، معقول 

و منطقی است، دست پیدا کنیم.
وی  در گفت وگو با ایلنا تصریح کرد: وقتی کسی حرفی می زند و نقد می کند، 

نقد او کینه توزانه، خشونت آمیز و براندازانه نیست بلکه دلسوزانه است، حساب او 
با حساب کسانی که مغرض هستند، فرق می کند. فکر می کنم قوه قضائیه باید 
فضایی را برای کسانی که دلسوز هستند، صادقانه به مسائل و مشکلات ورود پیدا 
کرده و اشکالات را مطرح می کنند، ایجاد کند که بر آن اساس بتوان از این افراد 
حمایت کرد. در برخی موارد به هرکس که حرف می زند سریع برچسب می زنند که 
شما ضدانقلاب و نظام و برانداز هستید. فکر می کنم نکته ای که حضرت آقا اشاره 
کردند نکته بسیار خوبی است باید اجازه دهند که آزادی های مشروع در زمینه نقد  
سه قوه به صورت منطقی و معقول انجام شود و مردم بتوانند حرف خودشان را در 

قالب این نقادی ها عنوان کنند.
هر حرف نقدی به معنای تبلیغ علیه نظام و انقلاب نیست 

این نماینده پیشین مجلس در ادامه گفت: هر حرف نقدی به معنای ترویج علیه 
انقلاب، نظام و تبلیغ علیه نظام و انقلاب نیست. این نقدها، سازنده  و اصلاح گرایانه 
است و لازمه حرکت یک کشور به سمت توسعه است. پذیرش نقد خیلی کم شده 
است و با هر نقدی طاقت ها کم شده و فکر می کنم مخاطب بیشتر این حرف، 
سه قوه هستند که بتوانند سعه صدر بیشتری در قبال این نقادی های افراد دلسوز 

داشته باشند و سریع بگیر و ببند، بزن و دادگاه را مشاهده نکنیم.
وی در پاسخ به این سوال که لازمه اجرایی شدن و فراهم شدن آزادی مشروع 
چیست و دولت و مجلس باید چه اقداماتی انجام دهند، گفت: مقداری گله مندی 
دارم. بالاخره رهبری در سخنرانی اخیرشان چندین مطلب را گفتند و مخاطب اول 
این صحبت ها، دولت، قوه قضائیه و مجلس است. در حال حاضر آزادی مشروع 
یعنی اگر در جایی کارگران اعتراضی دارند و به آن اعتراضات رسیدگی شود. در 
دیدار کارگرها با رهبری، ایشان به کارگرها گفتند شما چیزهایی که می گویید 
خیلی درست است، اموال کارخانه را به یغما می برند، شما دل تان می سوزد و 
جلوی آنها می ایستید. هنوز وزارت کشور نتوانسته فضایی ایجاد کند تا اگر مردم 
نسبت به چیزی در جهت اهداف انقلاب و نظام اعتراض دارند بتوانند بیایند آنجا 

مطرح کنند و این موارد دچار اشکال است.
مطالبه مردم، اقدام عملی در مقابل تذکرات و رهنمودهای رهبری است

ایمن آبادی تصریح کرد: وزارت کشور و ستاد انتخابات باید بعد از فرمایشات 
است،  اتخاذ شده  تدابیر  این  کند  اعلام  قوه قضائیه  و  بگذارند  رهبری جلسه 
نمی خواهیم بیانیه بدهند. مجلس در کجا گفت من آزادی مشروع را تعریف کرده 
و قانون تصویب کردم؟ دولت بگوید من آزادی مشروع را به این شکل ساماندهی 
می کنم. هیچ اتفاقی نمی افتد. در حال حاضر ناراحتی مردم این است که وقتی 
رهبری موضوعی را مطرح می کند، هر سه قوه باید آب دست شان است بگذارند 
زمین و آن صحبت ها اجرایی شود. نه آنکه سرشان را تکان بدهند و بگویند صحیح 
است و رد شوند. دیگر دوران »صحیح است« گذشته و الان زمان اقدام و عمل 

است.
وی افزود: رهبری به دلیل بانک اطلاعاتی بزرگ و مجموعه های خبری که دارند، 
در جریان کف خیابان است و دردآور این است که سه قوه خیلی اعتبار و جدیتی 
ندارند، بلد نیستند چه کنند یا خسته هستند و توان انجام دادن کاری ندارند. در 
هر صورت من تا اینجا اقدامی ندیدم، مردم هم از این عدم اقدام دستگاه ها و صرفا 
صادر کردن اطلاعیه ناراحت هستند. مطالبه مردم، اقدام عملی در مقابل تذکرات 

و رهنمودهای رهبری است.
ایمن آبادی در پاسخ به این سوال که چرا رهبری در این برهه زمانی مسئله آزادی 
مشروع را مطرح کردند، گفت: در حال حاضر رهبری شرایط بین الملل در داخل 
و خارج را رصد می کند. چهره ایران بعد از ماجرای مرگ مهسا امینی در شرایط 
بین الملل صدمه دید. این هم به خاطر  عدم توان مسئولین در هدایت این بحران 
و خاموش کردن این مسأله بود. وقتی آقایان توان حل بحران را نداشتند، بنزین 
بیشتری روی آتش ریختند و بیشتر مردم را عصبی کردند. به همین دلیل چهره 
جمهوری اسلامی آسیب دید. رهبری با توجه به رصدی که انجام می دهند و نقاط 
ضعف را شناسایی می کنند، بر آن اساس رهنمودهای خود را ابلاغ می کنند. یکی 
از آنها همین موضوع آزادی مشروع است چراکه چهره ای که از کشور ایران ساخته 
شده این است که هیچ آزادی در کشور وجود ندارد. در صورتی که می تواند عکس 
آن باشد. لازمه  اجرایی شدن موضوع این است که سران سه قوا بنشینند و هر قوه 
مستقل در قانون تخصیص قوا، سریع برنامه خود را برای اجرای فرامین رهبری 

اعلام کنند.

فریدون مجلسی دیپلمات پیشین وزارت خارجه  گفت :واقعیت این است که کشوری 
که تحت فشار بسیار شدید قرار دارد و پرونده اش در آستانه رفتن به شورای امنیت 
است، سخت می تواند در روند مذاکرات شرط تعیین کند. باید پذیرفت بالاخره این 
مردم ایران هستند که رنج می کشند بنابراین دولت رئیسی دو راه بیشتر ندارد؛ یا باید 
راه حل غرب را بپذیرند یا راه حل نهایی خودشان را به جان بخرند.نوع غیرت مداری و 
اولویت دانستن سلیقه شخصی در جمهوری اسلامی است که موجب شده خودش، 

خودش را محدود کند. 
فریدون مجلسی در بررسی شرایط بین المللی ایران در دولت رئیسی به رویداد۲۴ 
می گوید: یک سطح روابط ایران در منطقه است که جدی ترین آن با عربستان است. 
درباره عربستان باید بگویم پایان اختلافات با عربستان عملًا نمی تواند تاًثیری بر 
مناسبات تجاری ایران داشته باشد چرا که اساسا سیاست های کلی دو کشور با هم 
تفاوت زیادی دارد. سیاست دولت سعودی بر مبنای مصالح ملی عربستان است 
اما تمرکز جمهوری اسلامی بر مسائلی خارج از مرزهای خودش است. همچنین 
عربستان دارای استقلال بانکی است و می تواند با همه کشور های دنیا تجارت کند، 

یعنی خودش را محدود به یکی دو کشور نکرده که ناچار باشد با شرط های آن ها کنار 
بیاید. ضمن اینکه این کشور پروتکل های FATF را پذیرفته و مایل نیستند پولی را که 
ردل و بدل می کنند، متهم به پول سیاه، پولشویی، پول حاصل از تجارت مواد مخدر و 
... شوند اما در مقابل استقلال بازرگانی ایران در قالب ارتباطات بانکی مخدوش شده 

است و نمی تواند وارد داد و ستد شود چون همه این موارد تحت تحریم هستند.
مجلسی می گوید: این درست که محدودیت های آمریکایی ها روز به روز ضعیف تر 
می شود اما دلیلی ندارد ایران به روابط خصمانه اش ادامه بدهد. در واقع یک نوع 
غیرت مداری و اولویت دانستن سلیقه شخصی در جمهوری اسلامی است که موجب 

شده خودش، خودش را محدود کند.
ایران ارتباط انحصاری با چین و رابطه محدودی هم با روس ها دارد 

دیپلمات پیشین وزارت خارجه می گوید: سطحی دیگر از روابط ایران با روسیه و 
چین است؛ باید بپذیریم روسیه رقیب ایران در زمینه نفت و گاز است. چین هم در 
حالی از ایران نفت می خرد که بیش از ما به بازار نفت عربستان، امارات و کویت و .. 
چشم دارد بنابراین ایران ارتباط انحصاری با چین و رابطه محدودی هم با روس ها دارد. 
در این شرایط، منتظر گشایش اقتصادی به واسطه برقراری رابطه با عربستان فرض 
محال است. البته نباید این موضوع را از نظر دور داشت که پایان دعوا با عربستان 
باعث می شود مرز های دو کشور باز شوند؛ یعنی ایرانی ها در قالب حج عمره و تمتع و 
با هدف جهانگردی به عربستان سفر کنند. از آنجایی هم که اکثر مردم عربستان شیعه 
هستند، آن ها هم به قصد زیارت به مقصد مشهد و قم به ایران سفر خواهند کرد که این 

می تواند تا حدی برای دو کشور دستاورد هایی داشته باشد.
این کارشناس دیپلماسی ادامه می دهد: غیر از این سفرها باید اذعان داشت فضای 
اقتصادی بسیار محدود ایران نمی تواند برای بازار بسیار گسترده و به روز شده عربستان 
جذابیتی داشته باشد. البته عربستانی ها می توانند در صنعت پتروشیمی صادارتی را 
به ایران داشته باشند تا بتوان اینطور گفت که همکاری با ایران یک کلید از کلید های 

بی شماری است که عربستان در اختیار خود می بیند اما ایران به طور محدودی 
می تواند از عربستان به عنوان محدود دریچه ای در بن بست اقتصادی ای که دچارش 
است، بهره ببرد. این را هم در نظر داشته باشیم که اعلام متارکه جنگ دو کشور مثل 
سنت متارکه های عربی که هم اکنون در سودان مشاهده می شود، معلوم نیست چند 
روز، چند شب یا چند ماه دوام و قوام داشته باشد. تا زمانی که به این نتیجه نرسیم، 
مخالف خوانی برای دنیا همه اش ضرر است، گرهی از گره های اقتصادی ایران باز 

نخواهد شد.
حداقل شرایط غرب، بازگشت به مذاکره دوران روحانی است

مجلسی می گوید: سطحی دیگر از مسائل بین الملل ایران مسئله مذاکرات است. 
نماینده های دولت رئیسی نه به دنبال آن هستند که بجنگند نه می خواهند مذاکرات را 
قبول کنند؛ یعنی دقیقا نمی دانند چه بکنند، به همین سبب است که بحث هسته ای 
عملا تعلیق شده و هر از گاه اخباری می شنویم که مذاکرات شده و فلانی سفر کرده 
اما نتیجه ای در پی ندارد بنابراین تا اطلاع ثانوی شرایط در همین بلاتکلیفی است، 
مگر اینکه دولت رئیسی راضی به قبول شرایطی شود که در دوران روحانی مطرح شده 
بود. او می گوید: همین الان سه کشور اروپایی بحث »نقض برجام« توسط ایران را 
اعلام کرده اند؛ این یعنی ایران در این مدت فعالیت هایی انجام داده که به زعم غرب 
ایران آزمایش های موشکی ناقض برجام داده و حتی برخی گروه های دیگر بر این 
باورند که ایران به صورت بالقوه در آستانه تولید بمب اتمی قرار دارد بنابراین حداقل 

شرایط غرب، بازگشت به مذاکره دوران روحانی است.
مجلسی می گوید: واقعیت این است که کشوری که تحت فشار بسیار شدید قرار دارد 
و پرونده اش در آستانه رفتن به شورای امنیت است، سخت می تواند در روند مذاکرات 
شرط تعیین کند. باید پذیرفت بالاخره این مردم ایران هستند که رنج می کشند 
بنابراین دولت رئیسی دو راه بیشتر ندارد؛ یا باید راه حل غرب را بپذیرند یا راه حل نهایی 

خودشان را به جان بخرند.

فریدون مجلسی دیپلمات پیشین:

دولت رئیسی یا باید راه حل غرب را بپذیرد یا راه حل خودش را به جان بخرد 

حسن بیادی دبیرکل جمعیت آبادگران جوان ایران اسلامی 
گفت : اصولگرایان و اصلاح طلبان کمی نظرسنجی ها را 
مطالعه نمی کنند که اکثریت مردم اصلا نسبت به انتخابات 

بیخیال هستند و انتخابات برایشان موضوع جدی نیست.
اوایل تابستان بود که حجاریان ۶ فرض و یک راهکار برای 
ورود اصلاح طلبان به عرصه انتخابات را توصیه کرد، امری 
که با واکنش جناح رقیب روبرو شد و آقای باهنر حجاریان را 
به گوشه رینگ برد و از شروط حاکمیت برای حضور اصلاح 
طلبان در انتخابات گفت. وی نماینده حاکمیت نبود ولی آن 
چنان قاطعانه از این شروط گفت که گویی بخشی از حاکمیت 
را او اداره می کند. سخنان وی علاوه بر اصلاح طلبان مورد 
انتقاد برخی اصول گرایان نیز قرار گرفت. محمد مهاجری در 
این رابطه نوشت: »دفاع غیرمنطقی از دولت مستقر کنونی با 
وجود ضعف های جدی و متعدد، دست اصولگرایان را خالی تر 

می کند. کوتاه سخن آنکه ما اصولگراها روی پوست خربزه ای 
که آقای حجاریان زیر پای ما انداخته است سر خورده ایم. 
اگر حواس مان را جمع نکنیم ممکن است باز هم این اتفاق 
تکرار شود. روش های کهنه و پوسیده رسانه ای که تاکنون 
در پیش گرفته ایم، آورده اش همین وضعیتی است که الان 
با آن روبه روییم. چاره ای نداریم جز آنکه انتقاد از روش های 
نادرست شورای نگهبان، دولت و... را هوشمندانه و قبل از 
آنکه به مرکبی برای رقیب تبدیل شود، نزد افکار عمومی مطرح 

کنیم.« 
حسن بیادی دبیرکل جمعیت آبادگران جوان ایران اسلامی 
به رد و بدل شدن سخنان سعید حجاریان و محمد رضا باهنر 

پرداخته است.
آتی 6  انتخابات  به  برای ورود  آقای حجاریان  اخیرا 
فرض را برای اصلاح طلبان مدنظر قرار دادند، سپس آقای 
باهنر در مصاحبه ای گفتند این حاکمیت است که باید 
برای شما شرط و شروط بگذارد و نه شما. بنظر شما بر چه 

اساسی ایشان چنین صحبت هایی کرده اند؟
اصولگرایان و اصلاح طلبان هر چه که میگذرد کم تلاش و 
بی خاصیت و در عملکرد خود باری به هرجهت تر و عقبگرد 
از نقد منصفانه و  افکارشان واپس گرایانه است،  و  کرده اند 
نتیجه عملکرد خود هراسان هستند و پاسخی برای جوانان 
و آیندگان ندارند. فلذا نزاع میان بعضی از افراد متعلق به دو 
برای  نظراتشان  که  میدانند  است، خودشان  جناح صوری 
مردم پشیزی ارزش ندارد، این دوستان از حال و روز مردم خبر 
ندارند و فقط برای ماندگاری جناح خود بر اریکه قدرت تلاش 
مذبوحانه دارند حتی با مکر و حیله دنبال رای حداقلی که 
مخالف خواسته رهبری است ، هستند. کمی نظرسنجی ها 
را مطالعه نمی کنند که اکثریت مردم اصلا نسبت به انتخابات 
بیخیال هستند و انتخابات برایشان موضوع جدی نیست.
حضرت امام خمینی بارها در فرمایشات و مصاحبه های قبل و 

بعد از پیروزی انقلاب اسلامی در زمینه آزادی مردم مخصوصا 
بطور اخص در مورد آزادی نظر و تحلیل مسائل روز بیاناتی 
انسان هست  برای  داشته اند بطور مثال »اولین چیزی که 
آزادی بیان است. و مطبوعات در نشر همه  حقایق و واقعیات 
اسلام  بنیان های  از  یکی  که  چرا  آزادند  کمونیستها  حتی 
آزادی و بنیاد دیگر اسلام اصل استقلال ملی است.و حکومت 
اسلامی یک حکومت مبتنی بر عدل و دموکراسی است. باید 
اختیارات دست مردم باشد. این یک مسئله عقلی است. هر 
عاقلی این مطلب را قبول دارد که مقدرات هرکسی باید دست 

خودش باشد.
با زور و تهدید، نمی شود انتخابات را

 به مردم تحمیل کرد 
بنظر شما مواضع آقای باهنر، موجب دورتر شدن 

مردم از صندوق رای نخواهد شد؟
با زور و تهدید و ارعاب نمی  شود انتخابات را به مردم تحمیل 
کرد. انتخابات متعلق به مردم است و کسی حق ندارد اهداف 
قانون اساسی و بنیانگذار جمهوری اسلامی را در مورد آزادی 
مردم در گزینش نمایندگان خود به انحراف ببرد دولت و دیگر 
سازمانهای ذیربط با انتخابات کارگزاران مردم هستند که مردم 
آنان را با شرح وظائف تعیین شده ای در قانون انتخاب کرده 
اند و نمی توانند نظرات شخصی خود را بر امور مردم غالب 
کنند و باید به این عقیده احترام بگذاریم که مردم ولی نعمتان 
مسئولان و جفای در حق آنان مستوجب عقوبت دنیایی و 

آخرتی خواهد بود
از  که  زندگی  سواد  از  بعد  سیاسی  سواد  خوشبختانه 
ضروریات زندگی امروزی است در مردم خوب ما رشد یافته و 
این مهم یکی از معضلات و پاشنه آشیل پیش روی بعضی از 
مسئولین کم سواد و کم تجربه است و شک نکنید که میانگین 
از  مردم  دینداری  و  اقتصادی  و  اجتماعی  و  سواد سیاسی 
متوسط مسئولین بالاتر است چه کنیم که کل احزاب ما در 

کشور به دلیل دخالت های بیجای باندهای متصل به قدرت 
و ثروت نتوانسته اند جایگاه حقیقی خود را به اثبات برسانند و 
هم اکنون در کشور یک حزب فراگیر و موثر و قدرتمند نداریم 
تا مردم بتوانند از آرمانها و خواسته های خود دفاع کنند و 
گویی  بخواهند.  پاسخ  ناهنجاری ها  در  خود  مسئولان  از 
مردم باید برای خود وکلای تسخیری انتخاب کنند که هیچ 

خاصیتی تاکنون نداشته اند
اصولگرایان و اصلاح طلبان میان اکثریت مردم 

بالاخص جوانان هیچ جایگاهی ندارند
با توجه به اینکه خانم منصوری رئیس شورای اصلاح 
طلبان شده اند آیا در این دوره جریان اصلاحات موضع 
گیری بهتری نسبت به انتخابات خواهد داشت یا خیر 
عرصه  به  اصلاحات  جریان  ورود  مجموع  در  اینکه  و 

انتخابات را چگونه ارزیابی می کنید؟
زن ها در حکومتِ اسلامی آزادند حقوق آنان مثل حقوق 
مردهاست. این اسلام است که زن را از اسارت مردها بیرون 
آورد و آن ها را هم ردیف مردها قرار داده است، با توجه به اینکه 
خانم منصوری رئیس شورای اصلاح طلبان شده اند آیا در 
این دوره جریان اصلاحات موضع گیری بهتری نسبت به 
انتخابات خواهد داشت یا خیر؟ حتما اینطور نیست، چون 
انتخاب خانم منصوری برای فرار از اشتباهات دسته جمعی 
پاسخگوی  که حتی  است  در حزب مشارکت  این دوستان 
هواداران خود نیستند اگرچه بعضی از اصولگرایان افراطی از 
این واقعیت مستثنی نیستند، بنابر این، جبهه اصلاحات باید 
دست همکاری جوانان خود را برای کارهای اجرایی و فکر نو 
محکم بفشارند و در مجموع ورود جریان اصلاحات به عرصه 
انتخابات را باید اینگونه ارزیابی کرد که هر دو جبهه سیاسی 
که نتیجه تلاش حداکثریشان به حداقل رسیده است، بدانند 
که در میان قاطبه و شاید اکثریت مردم بالاخص جوانان هیچ 

جایگاهی ندارند و باید احساس خطر جدی کنند.

حسن بیادی: 

اکثریت جامعه، بی خیال انتخابات هستند
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از خرج کردن در راه طاعت خدا دریغ مکن که 
]لا جرم[ دو چندان آن را در راه معصیت خدا 

خرج خواهی کرد.
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منطقه هفت پراهمیت ترین منطقه شهرقم است
منطقه هفت شهری قم چه محدوده ای را در برمی گیرد وبه لحاظ 

جمعیتی  چه جایگاهی بین مناطق شهری دارد؟
منطقه هفت با ۴۶۰ هکتار وسعت کوچکترین منطقه شهری قم که 
شامل بخشی از تقاطع کیوانفر و هفت تیر به سمت سعیدی - بلوار نیروی 
هوایی تا ریل راه آهن روی خط ریل تا نزدیکی محدوده سه راه خرمشهر، از 
تقاطع کیوانفر و هفت تیر خیابان ۳۰ متری کیوانفر تا میدان جهاد و تقاطع 
رزمندگان اسلام )عماریاسر و ۱۵ خرداد( ،از تقاطع رزمندگان اسلام به 
سمت عماریاسر و حرم تا ناشران و از داخل محدوده جوی شور تا خیابان 
دورشهر تا ریل راه آهن و تا میدان سپاه به سمت غرب )جاده اراک(می 
باشد، ولی به لحاظ موقعیت جعرافیایی پراهمیت ترین منطقه شهر قم است 
که تمام هسته مرکزی شهر و حرم مطهر حضرت معصومه )س(  در محدوده 
این منطقه قرار گرفته است. از میزان وسعت این منطقه۳۰هکتار رودخانه 
و۳۰۰ هکتار هم بافت فرسوده است که از جمله مشکلات و معضلات 
این منطقه است چرا که امکان دخالت دراین محدوده ها را ندارد وهرگونه 
فعالیت مستلزم اخذ مجوز از سازمان میراث فرهنگی در محدوده بافت 
تاریخی و وزارت نیرو درمحدوده رودخانه است. وجود حرم مطهر بعنوان 
قلب شهر مقدس قم، حوزه علمیه ،دفاتر و بیوت مراجع معظم تقلید و علما 
و مراکز مهم تجاری و اقامتی سبب شده  در محدود حرم مطهر درسه شیفت 
خدمات رسانی داشته باشیم تا شرایط مناسبی را برای زائران و مجاوران این 
مکان مقدس فراهم نمائیم.جمعیت این منطقه ۴۵ هزار نفر تخمین زده 
می شود که روزها بعلت وجود حرم مطهر و مراکز مهم تجاری به ۷۰هزار 

نفر می رسد.
راهکاربرون رفت ازمشکلات پیرامون بافت تاریخی و فرسوده 

این  محدوده  از  توجه  قابل  بخش  فرمودید  اشاره  همانطوریکه 
منطقه شهری را بافت تاریخی که به نوعی بافت فرسوده  و نا کار آمد 
نیز محسوب می شوند قرار گرفته است برای ساماندهی ، بهسازی و 

نوسازی این بافت ها چه اقداماتی انجام شده یا در دست اجرا دارید؟
هرگونه فعالیت درمحدود تاریخی منوط به اخذ نظر و مجوزمیراث فرهنگی 
است. شهرداری اخیرا طرحی را به تصویب کمیسیون ماده۵ استان رسانده 
، مبنی بر این که محدوده های تاریخی تبدیل به اماکن تاریخی شود و این 
مصوبه برای تصویب نهایی به شورای عالی معماری و شهرسازی ارسال شده 
است و ما امیدواریم که مصوبه کمیسیون ماده ۵ به تصویب  شورای عالی 
برسد که اگر این امر صورت گیرد، شاهد  گشایش در بخش بافت تاریخی و 

ناکار آمد این منطقه خواهیم بود.
 درحال حاضر بافت های فرسوده واقع در این منطقه تبدیل به انبارکالا 
بازاریان و سکونت اتباع وغیر بومی شده است که تبعات اجتماعی به همراه 
دارد و زیبنده شهرمقدس قم بویژه هسته مرکزی آن نیست. باید موانع 
برطرف شود تا شهرداری بتواند به صاحبان خانه های فرسوده و غیر تاریخی 
اجازه نوسازی بدهد و همچنین الزامات میراث فرهنگی هم در زمینه اماکن 
تاریخی رعایت شود تا شاهد تحول به لحاظ سیمای شهری در این محدوده 
ها باشیم و با این کار شاهد جذب بیشتر گردشگر درمحدوده های تاریخی 

خواهیم بود.
چرا احداث خیابان استادفقیهی از دستورکار خارج شد؟

با توجه به اینکه بخشی از تملکات  طرح احداث خیابان استاد 
فقیهی انجام شده است چرا عملیات اجرایی آن شروع نشده است؟ 
اهالی این محله از بلاتکلیفی این طرح ابراز نارضایتی دارند؟ بالاخره 
شهرداری چه برنامه ای برای این طرح داردآیا شاهد عملیاتی شدن آن 

خواهیم بود یا اینکه طرح دیگری برای این محله دارید؟
در یک زمانی بین مهرماه سال ۹۲ تا۹۴ که از آن بعنوان دوران گذار یاد 
می شود، یک نقشه پیشنهادی شبیه همان نقشه تفصیلی به ما ابلاغ شد تا 
براساس آن درخصوص کاربری ها و خیابان ها بصورت موقت اقدام نماییم 
ادامه  زمان مشاورطرح،  آن  از سرگردانی مردم(در  )به منظور جلوگیری 

خیابان استاد فقیهی را به ما اعلام کرد.
 این کمربندی قراربود که از خیابان عمار یاسر شروع  و پس از عبور از 
خیابان ۱۹ دی و  و شهید لواسانی ، پل انقلاب و خیابان خاکفرج به خیابان 
۷ تیر متصل شود. در این مدت شهرداری برای اینکه مردم معطل نشوند 
براساس همین طرح  پیشنهادی مشاور اقدام  به صدور پروانه و جواب دهی 
به خواسته های شهروندان نموده است.شهرداری موافق اجرای این طرح 
بود ولی این طرح در شورای عالی معماری و شهرسازی با مخالفت  میراث 
فرهنگی بعلت اینکه اجرای این طرح مداخله در بافت تاریخی است رد می 
شودو احداث خیابان استاد فقیهی حدفاصل خبابان ۱۹ دی )کوچه ۳ تا 

۵( تا عماریاسر از طرح  حذف می شود.
نکته اینکه شهرداری  براساس  خیابان  ۲۶ متری اقدام به صدور پروانه 
برای هتل فاطیما نموده است واین کار قانونی بوده است چرا که قبل از 
ابلاغ طرح جدید و حذف خیابان استاد فقیهی بوده است همچنین صدور 
پروانه برای بانک مسکن نیز قانونی بوده چرا که بعداز ابلاغ طرح تفصیلی 
و جامع جدید بوده است. طرح جایگزین خیابان مذکور توسط معاونت 
ترافیک شهرداری در حال بررسی می باشد که تملکات وکارهای اجرایی 
برای  شهرداری  است.طرح  انجام  حال  در  خیابان  این  احداث  پیرامون 
کوچه ۳ خیابان ۱۹دی یا همان محله استاد فقیهی این است که اقدام به 
باز آفرینی این محله نماییم وبعلت مخالفت میراث فرهنگی اجازه تعریض 

خیابان را نداریم .
 با همکاری سازمان بهسازی درصدد هستیم طرحی را آماده نمائیم و 
یک لکه پارکینگ ۱۴۰۰ متری که دراین محله وجود دارد تبدیل به فضای 
سبز نمائیم  و محله را از فشردگی خارج نماییم ودرجاهائی که میراث 
اجازه میدهدعقب نشینی خانه صورت گیرد تا یک محیط مناسبی را برای 
ساکنین این محله ایجاد نمایم و همچنین با ایجاد گیت های هوشمند و 
تخصیص کارت ویژه تردد به ساکنین محل و جلوگیری از تردد خودرو های 
عبوری آرامش را به این محله بازگردانیم .  بخش عمده تملکات انجام شده 
است و ساختمان مخابرات ، بیمه تامین اجتماعی و بخشی از بیمارستان 
کامکار باقی مانده است که با تمهیدات اندیشیده شده و با حمایت حوزه 

ستادی این تملکات هم به سرانجام خواهد رسید.
راهکارهای رفع مشکل کمبود پارکینگ در هسته مرکری شهر قم

یکی ازمشکلات و معضلات امروز شهر قم  بویژه هسته مرکزی شهر 
کمبود پارکینگ است از آنجا که  هسته مرکزی شهر در محدوده  منطقه 

شما قراردارد چه برنامه های در این خصوص در دست اجرا دارید؟
یک قطعه زمین ۱۴۰۰ متری در مجاورت بازار سلام و داخل بافت محله 
عربستان در نظر گرفته شده که درصدد هستیم با اخذ مجوز شورای عالی 
طرحها سطح زیر آن را تبدیل به پارکینگ نماییم. همچنین درصدد ایجاد 
پارکینگ در لکه های موجود در سطح منطقه با موافقت مالکان و توافق با 

آنهاهستیم.
که  رسیده  قم  شهر  اسلامی  شورای  تصویب  به  طرحی  خوشبخانه 
فرمانداری نیز با آن موافقت نموده است. که براساس این طرح مقرر گردیده  
از این پس هزینه حذف پارکینگ مسقیما به قیمت تمام شده  به حساب 
سازمان توسعه عمران شهرداری واریز می شود واین سازمان مکلف است 
ظرف مدت دوسال اقدام به ساخت پارکینگ در محدوده  های  مشخص 
شده نمایدو از آنجا که صدور پایانکارمنوط به ساخت پارکینگ شده است که 
همین امر سبب تسریع می شود و پارکینگ مورد نیاز در زمان مقرر احداث 

و به بهره برداری برسد.
آخرین وضعیت طرح ساماندهی ضلع شرقی حرم مطهر

آخرین وضعیت طرح ساماندهی ضلع شرقی حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( را تشریح نماید؟ 

ساماندهی ضلع شرقی حرم مطهر یکی از پروژه های اولویت دار شهری 
می باشد . خوشبخاته این پروژه هیچ معارضی ندارد و با مشارکت  سرمایه 

گذاربخش خصوصی با شهرداری قم احداث خواهد شد .
 اخیرا واحد سرمایه گذاری پروژه را تحویل پیمانکارداده است و عملیات 
خاکبرداری نیز آغاز شده است ومدت زمان اجرای این پروژه ۴۸ ماهه است 
امید می رود پس از ۲۵ سال شاهد یک فضای فاخر شهری و مناسب برای 

زائران ومجاوران باشیم.
 این پروژه در مساحت ۲۴ هزارو۷۰۰ متر مربع در ۵ طبقه که ۴ طبقه 
آن پارکینگ و یک طبقه پایانه مسافربری ، یک نیم طبقه اداری و اقامتی 
، همکف بصورت رواق و بدنه آن بصورت تجاری  خواهد بود.طراحی این 
پروژه بصورتی است که شان شهر مقدس قم و حرم مطهر در آن مدنظر 
قرار گرفته است. وبا بهره برداری از این پروژه تا حدود زیادی مشکل کمبود 

پارکینگ در هسته مرکزی شهر قم مرتفع خواهد شد.
پایان تملکات پروژه فاز 5 عمار یاسر تا خیابان دورشهر

یکی از پروژه های مهم  در دست اجرا در منطقه هفت شهری قم  
فاز 5 بلوار عماریاسر است این پروژه در چه مرحله ای قراردارد؟

این پروژه شامل حدفاصل خیابان معلم تا میدان سپاه و حوالی ریل 
سنوات  در  که  بوده  پلاک  دارای ۱۸۵  محدوده  این  و  می شود  راه آهن 
گذشته همکاران تقریباً ۷۰ پلاک را تملک کرده بودند.از سال گذشته، با 
درایت آقای دکتر سقائیان نژاد شهردارمحترم قم قرارگاه اجرای پروژه فاز ۵ 
عمار یاسر تشکیل شد که جلسات آن روزهای شنبه در دفتر ایشان با حضور 
معاونین و مدیران مرتبط با اجرای این پروژه در حوزه مالی و اقتصادی، 

شهرسازی، فنی عمرانی و ...  برگزار می شود .
خروجی تشکیل این قرارگاه تسهیل در موانع اجرای این بود به نوعی 
که  منابع مورد نیاز از جمله پول و زمین  برای تملکات تامین شد وبا وجود 
پیش بینی ظرفیت های قضایی در اعمال مواد قانونی حوزه تملک، سعی 

کردیم با توافق با مردم و کسب رضایت شان این کار را انجام دهیم؛
 در این راستا حدود ۷۳ پلاک در مسیر از بهمن ۱۴۰۰ تا پایان ۱۴۰۱ 
به ارزش ۳۳۰ میلیارد تومان تملک کرده ایم . ابتدای سال ۱۴۰۲ تا کنون 
۱۵ پلاک به ارزش ۱۲۰ میلیارد تومان تملک شده است و خوشبختانه در 
روند تملکات سعی نمودیم که صرف و صلاح مردم را در اولویت قرار دهیم 
و در سال گذشته که شاهد نوسانات زیاد در بازارهای مختلف  بودیم  اکثر 
افراد بعلت  توافق با شهرداری بی خانمان نشد و ازمحل پول دریافتی از 
شهرداری اقدام به خرید سرپناه برای خود شدند که جای شکر گذاری دارد. 
درحال حاضر تملکات این پروژه  از خیابان معلم تا خیابان دورشهر به  اتمام  
رسیده است و عملیات اجرایی پروژه اعم از زیرسازی و جابجای تاسیسات 
شهری در حال انجام است پیش بینی بنده براین است که تا ۴یا۵ ماه آینده 
این  خیابان آسفالت و به بهره برداری خواهد رسید.از خیابان دورشهر تا 
حریم ریل راه آهن هم ۲۲ ملک باقی مانده است که با مذاکره با مالکان و 
اخذ رضایت آنها در اینده نزدیک این تملکات هم انجام خواهد شد و پس 
آن در مدت کوتاهی این فاز پروژه نیز تکمیل و در اختیار شهروندان قرار 

خواهد گرفت.
آخرین اقدامات انجام شده برای ساماندهی و بهسازی

 میدان شهید مطهری
میدان شهید مطهری بعنوان یکی از قدیمی ترین میادین شهر 
قم در محدوده  منطقه هفت قرار گرفته است، ساماندهی و بهسازی 
این میدان چند ماهی است که در دستور کار قرار گرفته است آخرین 

وضعیت این پروژه را تشریح نماید؟
پس ازاتمام کامل عملیات عمرانی پروژه مترو در این محدوده میدان شهید 
مطهری به عنوان قدیمی ترین میدان شهر قم نیاز طرح ساماندهی آن در 
دستور کار قرارگرفت .بعد از ابلاغ طرح به منطقه، اجرای طرح از دو قسمت 
جنوبی و کنار رودخانه یعنی از حدفاصل پل علیخانی تا سه راه خورشید و 
از طرف دیگر کوچه یک خیابان امیرکبیر تا اطراف میدان با جدول گذاری 
آغازشد.در ادامه طرح از پل علیخانی تا پل شهید رجایی نیز با برداشت 
نرده ها و جدول گذاری پروژه انجام شده است. با جلساتی که با کسبه اطراف 
میدان داشتیم  آنها را ترغیب به نوسازی و بهسازی نمای مغازه ها نمودیم که 
با همکاری آنها موانع زائد بصری حذف و نماهای شکیل جایگزین شدکه 

امیدوارم مورد پسند شهروندان قرار گرفته باشد.
برای میدان نیز یک طرح زیبا و در شان مردم قم طراحی شد که در آن 
سعی شده است المان های تاریخی میدان مانند ساعت حفظ می شود و 
تنها تغییرات جزئی در میدان اتفاق بیفتد و طرح نوستالژی میدان حفظ 
متر   ۵۰۰ و  هزار   ۵ حدود  بهسازی  و  کف سازی  عملیات  شد.  خواهد 
سنگ فرش و ۴ هزار متر فضای سبز محدود میدان شهیدمطهری نیز 
توسط سازمان بهسازی و زیباسازی اطراف حرم مطهر در حال انجام  است 

که بزودی شاهد اتمام این عملیات خواهیم بود.
اجرای فازدوم ساماندهی میدان شهید مطهری500میلیاردتومان 

اعتبار نیاز دارد
جزییات فازدوم ساماندهی میدان شهید مطهری را تشریح نماید؟
فازدوم ساماندهی میدان شهید مطهری احداث تونل خیابان امام موسی 
صدر و ایجاد معابر دسترسی برای خودروهای شخصی و عمومی به خیابان 
های اطراف است .این تونل قرار است حدفاصل پل حجتیه و پل شهید 
رجایی را پوشش دهد و تردد وسایل نقلیه به سمت منفی یک زیرگذری 
هدایت شود و همچنین وسایل نقلیه که قصد دارند به سمت خیابان امام 
خمینی )ره( و خیابان امامزاده ابراهیم تردد کند، امکان استفاده از سطح 
میدان را دارند و می توانند از دو معبری که در محدوده میدان تره بار و زمین 
های آستانه و همچنین کوچه سازمان آب ایجاد می شود، برای حرکت به 

سمت مقاصد خود استفاده کنند.
 اما سطح محدوده میدان مطهری بیشتر کاربری پیاده راه و وسایل نقلیه 
عمومی، مشابه با پیاده راه های خیابان ارم و حرم مطهر حضرت معصومه 
)س( را دارد.احداث این تونل از لحاض پدافند غیرعامل نیز مورد توجه 
بوده است و در مواقعی که مسیر بلوار زائر به دلایلی از قبیل سیلاب امکان 
استفاده از آن برای شهروندان وجود ندارد، این زیرگذر می تواند مشکل 
ترافیکی آن نقطه را حل کند و مسیری جایگزین برای تردد وسایل نقلیه 

باشد .
 قرارداد های مرتبط با طراحی آن از قبیل نقشه برداری میدانی، نقشه 
برداری معارضات، استعلامات زیربنایی مثل آب، برق و گاز انجام و نقشه 
های مرتبط با آن اخذ شده است و مطالعات فاز یک تونل در حال انجام 
است و امیدواریم مطالعات فاز دو این پروژه را تا نیمه دوم امسال تکمیل کنیم  
واجرای این فاز حدود سه سال طول خواهد کشید که  پیش بینی می شود 

این فاز۵۰۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز داشته باشد.
استفاده از تمام ظرفیت ها برای انجام تملکات

 طرح ساماندهی قبرستان نو
گویا کار تملکات طرح ساماندهی قبرستان نو هم به شهرداری 
منطقه هفت واگذار شده است در این خصوص بیشتر توضیح دهید؟
بله با توجه به تجربیات موفقی که در بحث تملکات منطقه بویژه فاز۵ 
عماریاسر باهدایت شهردار محترم قم داشتیم ، کارتملک ۱۳۲ مغازه ای 
که در طرح ساماندهی این قبرستان وجود دارد به شهرداری منطقه هفت 
واگذار شده است و تاکنون کار تملک۹ مغازه انجام  شده است و با استفاده 
از همه ظرفیتها تلاش خواهیم کرد در مدت زمان مناسب کار تملکات این 
پروژه را به اتمام برسانیم تا سازمان بهسازی و زیباسازی اطراف حرم مطهر 
بعنوان متولی اجرای این طرح ادامه روندکار را تا تکمیل طرح پی گیری و 

عملیاتی نماید.
احداث خیابان بیگدلی فعلا در اولویت شهرداری قرار ندارد 

آخرین اقدامات انجام شده در خصوص پارکینگ شهید کاظمی 
واقع در خیابان صفاییه و احداث خیابان بیگدلی رابیان نماید؟

 پروژه پارکینگ شهید کاظمی همچنان به علت مشکلات حقوقی متوقف 
است، مشکلات این پروژه درسطح مدیران شهرداری درحال پی گیری 
است و منطقه مداخله ای در آن ندارد ولی امیدواریم با رفع هرچه سریعتر 
مشکلات حقوقی  شاهد آغاز عملیات اجرای این پروژه مهم شهری که 
کمک زیادی به رفع مشکل کمبود پارکینگ در این محدوده شهری می 
نماید باشیم. درخصوص احداث خیابان بیگدلی  و اتصال آن به خیابان 
سمیه تملکاتی داشته ایم ولی اجرای این پروژه فعلا در اولویت شهرداری 

قرار ندارد.

مدیر منطقه هفت شهرداری قم در گفت وگو با »ایمان«:

عدم امکان استفاده اهالی پردیسان قم از قانون رفع آرای قطعی قلع بنااحداث خیابان استاد فقیهی مغایر با طرح تفصیلی و جامع است
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم از عدم اجرای قانون بند "ت" تبصره ۶ یا قانون رفع آرای 
قطعی قلع بنا در منطقه پردیسان خبر داد.روح الله امرالهی اظهار داشت: با توجه به قانون ابلاغی بند "ت: تبصره۶ که 
طی آن فرصت استثنایی برای شهروندان جهت تعیین تکلیف آرای قطعی کمیسیون ماده صد مبنی بر قلع بنا، ایجادشده 
است، عملًا شهروندان پردیسانی به دلیل فقدان سازوکار قانونی لازم در این منطقه از این موقعیت مناسب بهره مند نخواهند 
شد.رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم به دلایل این موضوع پرداخت و افزود: در تمامی مناطق 
شهری قانون۲۰ درصد تجاری برای خدمات محله ای وجود دارد، ولی متأسفانه علیرغم پیگیری های شهرداری و شورای 
شهر کماکان این قانون در پردیسان اجرا نمی شود و به همین دلیل شهروندان پردیسانی از فرصت استثنایی  که قانون بند 

"ت" تبصره ۶ در خصوص تعیین تکلیف آرای قلع بنا برای تمامی شهروندان ایجاد کرده محروم خواهند شد.

یک زن ایرانی فرمانده ماموریت مهم فضایی ناسا!
یورونیوز نوشت: سازمان فضانوردی ایالات متحده، ناسا، اعلام کرد هفتمین ماموریت اعزام فضاپیمای اسپیس ایکس به 
ایستگاه فضایی بین المللی به فرماندهی یاسمین مقبلی فضانورد ایرانی-آمریکایی حدود چهل روز دیگر در ۱۵ اوت انجام 
خواهد شد.چهار خدمه این پرواز نماینده چهار آژانس فضایی مختلف هستند. یاسمین مقبلی از ناسا فرمانده ماموریت، 
آندریاس موگنسن از آژانس فضایی اروپا خلبان آن و ساتوشی فوروکاوا از سازمان فضایی ژاپن به همراه کنستانتین بوریسوف 

از آژانس فضایی روسیه متخصصان پرواز در این ماموریت خواهند بود.

تصویب کلیات برنامه هفتم در کمیسیون تلفیق
یوسفی، عضو کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم گفت :صبح  روز شنبه در جلسه رسیدگی به کلیات لایحه برنامه هفتم 
توسعه کل کشور منابع و مصارف لایحه برنامه با حضور چند تن از وزرا و رئیس سازمان برنامه و بودجه بررسی شد.در جلسه 
نوبت عصر پس از اظهار نظر موافقان و مخالفان، کلیات لایحه برنامه هفتم توسعه به رأی گذاشته شد که با ۷۹ درصد آرا به 
تصویب رسید.طبق برنامه ریزی انجام شده اعضای کمیسیون از فردا وارد بررسی جزئیات لایحه برنامه هفتم توسعه کل 

کشور می شوند.

رئیسی به کنیا، اوگاندا و زیمبابوه سفر می کند
سید ابراهیم رییسی رئیس جمهوری اسلامی ایران صبح سه شنبه به دعوت رسمی روسای جمهور کنیا، اوگاندا و 
زیمبابوه، عازم سفری سه روزه به این سه کشور خواهد شد. استقبال رسمی از رئیس جمهور، دیدار دوجانبه روسای جمهور، 
برگزاری نشست های مشترک هیئت های عالی رتبه دو کشور، امضای اسناد همکاری و تشریح نتایج رایزنی های رسمی در 

نشست مطبوعاتی مشترک بخش از برنامه های رئیسی در سفر به کشورهای کنیا، اوگاندا و زیمبابوه است.

بازداشت دادستان یکی از شهرهای استان مازندران
به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، در پی تاکید ات مکرر رئیس قوه قضائیه مبنی بر برخورد قاطع با تخلفات درون 
دستگاهی، مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه طی روزهای گذشته دادستان یکی از شهرهای استان مازندران را بازداشت 
کرد.قابل ذکر است نهاد تحقیق و بازداشت فرد مورد اشاره مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه می باشد که در راستای 
وظایف ذاتی خود و برخورد با تخلف درون دستگاهی به پرونده این فرد ورود و وی را بازداشت کرده است.برای دادستان مورد 

اشاره پرونده قضائی تشکیل شده  و تحقیقات در این مورد ادامه دارد. 

درخواست همتی از رییس جمهوری 
رییس اسبق بانک مرکزی نوشت:دستور دادید؛ جلوی  اضافه برداشت بانکها را بگیرند،  چاپ پول متوقف شود،تا آخر 
شهریور صف۱۲۵همت ی وام ازدواج جمع شود،۵۰۰هزار وام مسکن تخفیف دار۵۵۰ میلیونی بدهند..حداقل،دستور 

انتشار آمار  متغیرهای پولی را هم صادرکنید تا نتایج دستورات متناقض قابل ارزیابی باشد. 

علی مطهری:  از جناب باهنر بعید بود !
علی مطهری به سخنان بحث برانگیز اخیر محمدرضا باهنر واکنش نشان داد.علی مطهری نماینده ادوار مجلس نوشت: 
 از جناب باهنر بعید بود که بگویند اگر کسانی  انتخابات را تحریم کنند از نظام خارج شده اند. من هیچ گاه طرفدار تحریم 
انتخابات نبوده ام ولی عقل سلیم می گوید کسی می تواند به روش برگزاری انتخابات انتقاد داشته باشد و تحریم کند و نظام 

را هم قبول داشته باشد.

آموزش 6 زبان خارجی جدید در مدارس
براساس مصوبه شورای عالی آموزش  و پرورش، در راستای اجرای سند تحول بنیادین، به وزارت آموزش  و پرورش اجازه 
داده می شود تا علاوه بر زبان انگلیسی، نسبت به آموزش زبان های عربی، فرانسه، آلمانی، ایتالیایی، روسی، اسپانیایی و 

چینی اقدام کند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

افزایش مصرف برق در قم بیش از متوسط کشوری است
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم با اشاره به افزایش دمای هوا طی روزهای اخیر گفت: 
مصرف برق در استان نسبت به زمان مشابه سال گذشته بیش از ۷.۵ درصد رشد داشته، در حالی که 
متوسط رشد مصرف برق در کشور حدودا ۶ درصد است و این نیازمند مدیریت بیشتر مصرف برق در این 

استان است. 
یوسف صادقی در گفت و گویی اظهار داشت: میزان مصرف برق در استان قم با توجه به افزایش دما، به 
صورت چشمگیری در حال افزایش و رکورد زنی است و با توجه به افزایش سه الی چهار درجه ای دما طی 
هفته جاری نسبت به هفته گذشته، پیش بینی می شود در روزهای آتی بازهم شاهد رکورد زنی در مصرف 
برق باشیم.وی افزود: پیش از این بیشترین میزان مصرف برق در استان ۹۲۵ مگاوات در دهم تیرماه 
ساعت ۱۳:۴۰ در دمای ۴۴ درجه قم به ثبت رسیده است و با توجه به پیش بینی سازمان هواشناسی 
مبنی بر افزایش تدریجی دمای استان قم، احتمالا مصرف برق در استان به رکورد جدیدی می رسد که 
ادامه این روند مصرف و افزایش فزاینده آن نگران کننده خواهد بود و می تواند منجربه آسیب رسانی به 
بخش های مختلفی از جمله تاسیسات فنی شبکه و پست های توزیع برق گردد. صادقی افزود: تمام تلاش 
شرکت توزیع نیروی برق استان قم بر این است که خاموشی های برنامه ریزی شده برای هم ترازی شبکه 
برق نداشته باشیم البته این امکان دارد که جهت اصلاح شبکه و یا موارد خارج از موضوع هم ترازی برق، 
اعلام قطی برق را داشته باشیم که این جدای از مساله اعلام خاموشی جهت مدیریت مصرف برق است. 
وی گفتد: با توجه به افزایش دما و پیش بینی رشد مصرف برق در روزهای آتی انتظار می رود همشهریان 
توجه بیشتری نسبت به موضوع صرفه جویی در مصرف برق داشته باشند و با اجرای توصیه های ساده 
مدیریت مصرف برق از جمله رعایت الگوی تنظیم سیستم های سرمایش بر اساس دمای آسایش که بین 

۲۴ تا ۲۶ درجه سانتیگراد می باشد، در تابستان جاری، کمترین خاموشی برق را داشته باشیم.
 

معاون اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

پلمب »کبابی ارزان قیمت« بدلیل استفاده از
 مواد نامرغوب 

معاون اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: یک واحد اغذیه فروشی با ادعای طبخ کباب ارزان 
قیمت بدلیل استفاده از مواد اولیه نامرغوب و بدون تاریخ مصرف پلمب شد.

نیرومند در حاشیه بازرسی  از اغذیه فروشی ها در گفت وگویی با اشاره به بازرسی از  یک اغذیه فروشی 
با ادعای ارزان فروشی در منطقه نیروگاه گفت: در بازرسی از این واحد صنفی مشخص شد برای طبخ 
کباب از مواد اولیه نامرغوب و بدون تاریخ مصرف استفاده میکرده است. وی افزود: با توجه به حساسیت 
موضوع و نظر کارشناسان بهداشت و همچنین با عنایت به اخطار های گذشته مبنی بر ضرورت رعایت 
نکات بهداشتی در تهیه فرآورده های غذایی، این واحد اغذیه پلمب و پرونده خاطی به سازمان تعزیرات 
حکومتی منتقل شد. نیرومند کم فروشی، عدم رعایت بهداشت محیطی، استفاده از مواد اولیه نامرغوب 
را بخشی از تخلفات این واحد صنفی بیان کرد و افزود: تهیه گوشت و مواد کباب فاقد استاندارد های اولیه 
از جمله دیگر تخلفات صورت گرفته در این واحد بود. معاون اجرایی اداره کل تعزیرات در ادامه به نحوه 
فعالیت تعدادی از واحد های اغذیه در دیگر مناطق شهری قم پرداخت و گفت: در برخی از این واحد ها با 
ویترین و دکور های تجملاتی، متاسفانه نکات و ضرورت های بهداشتی رعایت نمی شود. وی گفت: با توجه 
به این که این واحد ها مبالغ زیادی بابت تهیه و سرو غذا از مشتری اخذ می کنند لازم است رعایت نکات 

بهداشتی و حفظ سلامت شهروندان را در اولویت کار خود قرار دهند.
 

رئیس پلیس امنیت عمومی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

اجرای طرح استانی پاکسازی بوستان ها و تفرجگاه ها
رئیس پلیس امنیت عمومی فرماندهی انتظامی استان قم از اجرای طرح استانی پاکسازی بوستان ها و 

تفرجگاه های علوی و الغدیر از ناهنجاری های اجتماعی خبر داد. 
به گزارش ندای قم ،سرهنگ محمود اسدی روز شنبه در گفت و گویی افزود: باشروع فصل تابستان و 
حضور خانواده ها در بوستان ها و تفرجگاه ها و با توجه به مطالبه و درخواست مکرر همشهریان جهت 
برخورد قاطع و قانونی نسبت به حضور افراد بزهکار، ناهنجار و بد پوشش در این اماکن، فراهم کردن 
محیطی امن برای شهروندان در استفاده از تفرجگاه ها، در دستور کار پلیس قرار گرفت. وی ادامه داد: در 
این راستا طرح استانی پاکسازی دو تفرجگاه بزرگ علوی و الغدیر با محوریت پلیس امنیت عمومی استان 
و با حضور عوامل یگان امداد، یگان ویژه، فرماندهی انتظامی شهرستان و سایر رده های اجرایی و همچنین 

همکاری رده های برون سازمانی از جمله دستگاه قضایی، سپاه و بسیج به مرحله اجرا گذاشته شد.

ایمان / گفت و گو/ روح اله کرمانی ؛
اشاره :منطقه هفت به لحاظ وسعت و جمعیت کوچکترین منطقه شهری 
حرم  آنجاکه  از  جعرافیایی  موقعیت  لحاظ  به  ولی  شود  می  محسوب  قم 
مطهرحضرت معصومه )س( بعنوان محور اصلی شهر ، وجود دفاتر و بیوت 
مراجع تقلید وعلما و حوزه علمیه ومراکز مهم تجاری و اقامتی ، بافت های 
تاریخی که درمحدوده این منطقه واقع شده است نشان از اهمیت بالای این 
منطقه دارد که به واقع درنوک پیکان خدمات رسانی به زائران و مجاوران قرار 
گرفته است و عملکرد این منطقه همواره مورد قضاوت مردم ومسئولان قرار 

می گیرد که همین امر سبب می شود همواره بهترین  خدمات را ارائه دهند.
برای آشنایی بیشتر با منطقه هفت شهری قم خبرنگار ما به سراغ محمد 
رمضانی مدیر جوان و پرتلاش این منطقه رفته و با وی به گفت و گو نشسته 
از  یکی  را  آمد  ناکار  و  ،فرسوده  تاریخی  بافت  زیاد  وسعت  است.رمضانی 
مشکلات و معضلات این منطقه می داند که کار برای نوسازی و بهسازی 
خیابان  احداث  خصوص  در  همچنین  است.وی  نموده  سخت  را  منطقه 
استادفقیهی می گوید شهرداری مخالفتی با احداث این خیابان نداشته 
است ولی از آنجا که احداث این خیابان در طرف تفصیلی و جامع جدید شهر 
قم دیده نشده است دیگر امکان احداث این خیابان وجود ندارد ولی درصدد 
هستیم با اجرای طرح باز آفرینی  فضای مناسبی برای سکونت و رفت آمد 

اهالی محله فراهم نمایم.
یاسر در واقع  با 55متری عمار  از کوچه 7متری باجک   احداث خیابان 
جایگزین خیابان استاد فقیهی شده است و در واقع کمربندی که قرار بود از 
خیابان 7تیر به 55متری عماریاسر متصل شود با اتصال به خیابان 19دی به 
پایان می رسد. وی بیان داشت که کار تملکات فاز 5 عماریاسر تا خیابان دور 
شهر به اتمام رسیده است و پیش بینی می شود تا 5 ماه آینده این خیابان 
تا دورشهر بازگشایی ودر اختیار شهروندان قراربگیرد. درادامه مشروح این 

گفت وگو از حضورتان می گذرد.


